
 هشدار درباره

 آینده فروشی
موضوع خروج فولاد و سیمان از بورس کالا و عرضه ی 
خاص این دو کالا با هدف رونق طرح ملی مسکن در حالی 

مطرح شده است که پیش از این اقتصاد ایران طعم تلخ امضاهای طلایی و بحران توزیع 
کالای دو نرخی و رانت موجود در این حوزه را چشیده است .

پس از آن که وزیر راه و شهرسازی گلایه هایی را در خصوص قیمت فولاد و سیمان مطرح 
کرد، طرح هایی در این خصوص مطرح شد که گوشزد کردن خطرات آن بر عهده ی اهل 

فن و کارشناسان است.
چند روز قبل بود که رئیس صندوق ملی مسکن با طرح ایده ی عرضه فولاد و سیمان در 
تالار اختصاصی توضیح داد: اعلام ساز و کار تعیین قیمت این محصولات در تالار مذکور 

بدون رقابت خواهد بود و تنها خریدار این تالار صندوق ملی مسکن است.
موافقان این طرح بر این اعتقادند که با توجه به کاهش سهم مسکن در پروژه ملی 
مسکن، سهم فولاد و سیمان افزایش خواهد یافت. این در حالی است که اجرای چنین 

طرحی آزمودن دوباره ی خطاهایی است که پیش از این آزموده شده است.
نگارنده به لحاظ سابقه ی مدیریت بر یکی از مهمترین شرکت های سیمانی و حضور 
در صنعت فولاد، خطرات اتخاذ چنین تصمیمی را برای این دو صنعت محتمل 

می داند.
بی تردید مسکن یکی از مهمترین اقلام سبد خانوار در ایران است و لازم است دولت 
نسبت به فراهم کردن بستر مناسب برای ساخت مسکن در کشور اقدام نماید اما در این 
راستا ایجاد بحران برای صنعت فولاد و سیمان با آدرس غلط رونق ساخت وساز موضوعی 

قابل بررسی است.
نکته مهم و قابل توجه این است که در این راستا از میان انبوه عوامل دخیل در تولید 
شامل زمین، دستمزد، مجوزها، بیمه، مالیات و ...، دقیقا دست بر عاملی گذاشته 
یا  افزایش  ساخت،  قیمت  حتی  و  نهایی  قیمت  از  اندکش  سهم  به واسطه  که  شده 
کاهش بهای آن، عملا اثر قیمتی چندانی بر این چرخه نخواهد داشت. در این میان 
کسانی که مدعی هستند با کاهش هزینه ی تمام شده ی مسکن، سهم فولاد و سیمان 
در ساخت وساز افزایش خواهد یافت لازم است توضیحات دقیق و فنی خود را در این 

عرصه ارائه کنند.
به نظر می رسد ایده ی راه اندازی تالار اختصاصی سیمان و فولاد ، حتی با ادعای فروش 
شفاف با سازوکار مشخص؛ به فروش این دو کالای استراتژیک به قیمت دستوری محدود 
شود که چنین اتفاقی بی تردید زیان هنگفت سهامداران در مرحله ی اول و زیان بزرگ تر 

اقتصاد از محل تحلیل این دو صنعت، در وهله ی دوم را در پی خواهد داشت.
کلید خوردن پروسه ی صدور مجوزهای رانت زا سرآغاز دوباره ای است بر فساد گسترده ای 

که می تواند حیات این دو صنعت را در ایران نشانه رود .
کافی است در اخبار کمی دقیق شوید تا ببینید رانت ها در ابعاد کوچک و بزرگ چگونه 
اقتصاد ایران را نشانه می روند.در همین چند روز دستگیری دو نفر که اقدام به خرید نان 
در حجم گسترده می کردند، نشان از آن دارد که چگونه حتی یارانه  برای یک قرص نان به 

وسوسه ای بزرگ تبدیل می شود تا فسادی گسترده ایجاد شود .
شاید دریافت نظرات از اهل فن و کارشناسان بتواند آغازی باشد بر پایان بررسی دوباره ی 
طرح های فسادزا. در روزهای اخیر وزیر صنعت، معدن و تجارت در سخنانی صنعت 
خودرو را مورد نقد قرار داد و تاکید کرد قرار است دیگر رانتی به این صنعت تعلق نگیرد.
حال چگونه است که طرح هایی که حامل رانت های بزرگ هستند در این فضا مطرح و 

بررسی می شود؟
آنچه مسلم است این که آزموده را آزمودن خطاست. هیچ صنعتی نتوانسته است از محل 
سوبسید و یارانه و ویرانی صنعتی دیگر پا بگیرد. توزیع خارج از سیستم فولاد و سیمان با 
هدف راه اندازی مسکن در بلندمدت خود تهدیدی برای صنعت ساخت وساز و پروژه های 
عمرانی خواهد بود چرا که با تضعیف این دو صنعت، در آینده ایران با مشکلات تولید 
مواجه شده و هم در بخش پروژه های عمرانی و هم دربخش ساخت و ساز کمبودی جدی 
گریبان کشور را خواهد رفت. این اما تنها اتفاق تلخ پیش رو نیست. صنعت فولاد صنعتی 
است که قابلیت بالایی در ایجاد درآمدهای ارزی برای کشور دارد و اهمیت این درآمدزایی 
نیز در دوره ی جولان تحریم های ظالمانه علیه ایران بر هیچ سیاستگذاری پوشیده نیست. 
ضربه به صنعت فولاد در نهایت ضربه به درآمدهای صادراتی کشور است و باید در این 

مسیر هوشیارانه عمل کرد.
شاید به بیان ساده بتوان این گونه گفت که توزیع خارج از سیستم فولاد و سیمان آینده 
فروشی است. سنگ ریزهای که امروز رها می شود فردا بهمنی بزرگ خواهد شد و بخش 

مولد اقتصاد ایران را در خود دفن می کند . این یک هشدار جدی و ضروری است.

سیدعباس حسینی*

آیت الله نوری همدانی:

دلایل خلوت شدن مساجد مورد آسیب شناسی قرارگیرد
صفحه4

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع(:

یادواره شهید زین الدین 
و ۶۰۹۰ شهید استان قم 
برگزار می شود
پیش بینی برنامه های شاد و متنوع با رویکرد وحدت و امیدآفرینی

صفحه8 

سه شنبه  23 آبان ماه 1402  29 ربیع الثانی 1445  14 نوامبر 2023  شماره 5848  سال بیست و ششم  5000 تومان رئیس قوه قضاییه :
بستری مناسب برای جذب سرمایه های 

خُرد مردم ایجاد شود

کنعانی مقدم فعال سیاسی اصوالگرا :
شورای نگهبان برای مشارکت حداکثری 

باید نرمش قهرمانانه داشته باشد
رئیس قوه قضاییه گفت: ضرورت دارد بخش های مربوطه نسبت به 
ایجاد بستری مناسب و معتمد برای جذب سرمایه های خُرد مردم، 
اهتمام داشــته باشــند. حجت الاسلام والمســلمین غلامحسین 
محســنی اژه ای، روز دوشــنبه ۲۲ آبان در نشســت شــورای عالی 
قوه قضاییه به دادســتان کل کشور دستور داد تا نسبت به برگزاری 
مستمر جلسات ستاد پیشگیری از جرایم انتخاباتی اهتمام داشته 
باشند و در همین راستا، ضمن اطلاع رسانی های مُکفی به مردم و ...

فعال سیاســی اصولگرا گفت: قاعدتا هیأت های اجرایی بدون 
نگاه به نگرش ها یا گرایش های سیاســی بایــد تصمیم بگیرند و 
مر قانــون را دنبال کنند و نباید هیچ گونه وابســتگی جناحی یا 
اقداماتی مبنی بر حذف یا اضافه افراد به سیســتم قانون گذاری 
کشور به عنوان نماینده مجلس داشته باشد. اگر چنین اقدامی 
انجام شــده یا حتی صلاحیت کسانی که صلاحیت ندارند تایید 

صفحه7شده باشد، قطعا تفکیک قوا و استقلال مجلس را خدشه دار ... صفحه ۲

مدیرکل راهداری استان قم خبرداد:

بهسازی 100 کیلومتر 
از جاده های 
برون شهری

صفحه 8

معاون اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

بیست وچهارمین 
جشنواره استانی تئاتر 

برگزار می شود
صفحه1

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم خبرداد:

بهسازی گلزارهای 
شهدای روستایی 

تا پایان سال
صفحه8

رئیس ستاد انتخابات استان قم:

کرسی های آزاد اندیشی 
با موضوع انتخابات 

راه اندازی شود
صفحه4

با حضور وزیر کشور :

نمایشگاه »روایت پیشرفت« در قم
 افتتاح می شود

دولت  ساله   ۲ دستاوردهای  بیان  و  بررسی  هدف  با  پیشرفت«  »روایت  نمایشگاه 
مردمی ویژه طلاب و روحانیون در قم با حضور وزیر کشور و برخی دیگر از وزرای دولت 
برپا می شود. براساس این گزارش ،در این نمایشگاه نشست های تبیینی با موضوع 
عملکرد وزارتخانه های نفت، بهداشت و کشور با حضور وزرای مربوطه برگزار خواهد شد. 
نشست های تخصصی با حضور معاونان وزرا با هدف تشریح برنامه های دولت در موضوع 
کاهش تورم و مدیریت ارزش پول ملی، ساماندهی وضعیت عفاف و حجاب، ساماندهی 
ساماندهی  ملی،  اینترنت  و  مجازی  فضای  سامان دهی  مسکن،  نابسامان  وضعیت 
وضعیت خودرو و خودروسازان و جایگاه طب سنتی در راهبردهای وزارت بهداشت در این 
نمایشگاه برپا خواهد شد. براساس اعلام مسئولان این نمایشگاه، نشست های تبیینی 
که بعد از نماز مغرب و عشا در سالن اجتماعات باغ موزه دفاع مقدس قم برگزار می شود، 
سخنران شب نخست احمد وحیدی وزیر کشور، شب دوم بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، 
شب سوم جواد اوجی وزیر نفت، شب چهارم علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت و در 
شب آخر نیز محسن منصوری معاون اجرایی رئیس جمهور می باشد. همچنین براساس 
همین اعلام، شب پنجم این نمایشگاه فقط پذیرای بازدیدکنندگان خواهر خواهد بود که 
نشست تخصصی نیز با حضور انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
نیز برگزار می شود. این نمایشگاه از ۲۳ الی ۲۷ آبانماه برگزار می شود.نمایشگاه روایت 
پیشرفت قم از ۲۳ تا ۲۷ آبان ماه جاری در باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس دایر خواهد 

بود. افتتاحیه این نمایشگاه سه شنبه هفته جاری با حضور وزیر کشور برگزار می شود.

مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم اعلام کرد: 

مسمومیت ۴۷ نفر بر اثر استنشاق گاز 
مونوکسید کربن 

مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم اعلام کرد: از ابتدای سال جاری 
تا امروز علی رغم اینکه سردی هوا هنوز به درجه بالایی نرسیده و استفاده از وسایل 
گرمایشی شروع نشده است، ۴۷ نفر با گاز مونوکسید کربن دچار مسمومیت شدند 
که دو نفر از آنها نیز فوت کرده اند. بر اساس اعلام مرکز مدیریت حوادث و فوریت های 
پزشکی قم از ابتدای سال جاری تا به امروز علی رغم اینکه سردی هوا هنوز به درجه 
بالایی نرسیده و استفاده از وسایل گرمایشی شروع نشده است، ۴۷ نفر با گاز مونوکسید 
کربن دچار مسمومیت شدند که دو نفر نیز فوت کردند. اگر با فردی که با مونوکسید 
کربن دچار مسمومیت شده است مواجه شدیم، باید اقدامات اولیه ای را قبل از رسیدن 
نیرو های امدادی انجام دهیم،؛ در ابتدا وسیله گرمازا که گاز مونوکسید کربن از آن 
ساطع می شود را خاموش کنیم، سپس فرد مصدوم را با حفظ شرایط ایمنی خودمان 
از محل خارج کنیم، درب و پنجره های محل موردنظر را باز بگذاریم و به سرعت با مراکز 

امدادی از جمله اورژانس و آتش نشانی تماس بگیریم.
 

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم خبرداد:

عضویت رایگان در کتابخانه های عمومی 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم از اجرای طرح بخشودگی جرائم دیرکرد به 
شرط عودت کتاب های امانتی و عضویت رایگان در کتابخانه های عمومی استان قم 
به مناسبت هفته کتاب خبرداد. مهدی توکلیان با اعلام این خبر گفت: همزمان با 
سی و یکمین دوره هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران  با شعار ملی " آینده خواندنی 
است" طرح بخشودگی جرائم دیرکرد به شرط عودت کتاب های امانتی و عضویت 
رایگان در کتابخانه های عمومی استان قم اجرا خواهد شد. توکلیان اظهار داشت: 
در طرح بخشودگی جرائم که از روز ۲۳ تا ۳۰  آبان ماه اجرا می شود، اعضایی که 
موعد بازگشت کتابهای آنها به پایان رسیده و هنوز کتابهای امانتی را در اختیار دارند، 
می توانند با مراجعه به کتابخانه  عمومی امانت دهنده، از بخشودگی کامل جرایم 
دیرکرد برخوردار شوند. وی ادامه داد: همچنین علاقمندان می توانند جهت عضویت 
رایگان در کتابخانه های عمومی استان قم از تاریخ ۲۳ تا ۲۵ آبان ماه با مراجعه به 
پرتال کتابخانه های عمومی به نشانی  www.samanpl.ir اقدام به ثبت نام نموده و 
کد تخفیف دریافت نمایند. توکلیان افزود: مهلت اعتبار و استفاده از "کدعضویت با 

تخفیف"  یکماه و تا ۲۴ آذرماه ماه در نظر گرفته شده است.

معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از برگزاری بیست وچهارمین 
جشنواره استانی تئاتر قم در روزهای ۲۴ تا ۲۷ آبان ماه سال جاری خبر داد.

محمد کاظم رضوانی عصر روزدوشنبه  در نشست خبری بیست وچهارمین جشنواره استانی 
تئاتر قم که در سالن جلسات مجتمع فرهنگی هنری شهید آوینی برگزار شد، اظهار کرد: 
برگزاری جشنواره های هنری و سینمایی یکی از اقدامات مهم اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم در طول سال است و امسال نیز جشنواره استانی تئاتر قم با حمایت اداره کل و مشارکت 

سازمان فرهنگی شهرداری قم و همراهی خوب هنرمندان استان برگزار خواهد شد.
وی به ظرفیت قم در تربیت هنرمندان متعهد و متخصص اشاره کرد و گفت: هنرمندان استان 
قم در عرصه های مختلف هنری قابلیت خود را نشان داده اند و موفقیت های چشمگیری را برای 

استان در عرصه های ملی و بین المللی کسب کرده اند.
معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تصریح کرد: اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی قم به دنبال توسعه تئاتر و حمایت از گروه های نمایشی است و بر همین اساس 

جشنواره استانی تئاتر نیز مورد توجه ویژه اداره کل قرار دارد.
رضوانی در ادامه به انتصاب اعضای شورای ارزشیابی و نظارت بر نمایش قم اشاره کرد و 
گفت: به پیشنهاد مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و موافقت مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، آقایان سیدحسین فدایی حسین، محمدرضا آزاد، عبدالله بیگی، 
روح الله رمضان پور کریمی و سرکار خانم صدیقه مشایخی به مدت دو سال به عنوان شورای 

ارزشیابی و نظارت بر نمایش قم، منصوب شدند.
وی با اشاره به انتصاب سرکار خانم صدیقه مشایخی به عنوان دبیر بیست وچهارمین جشنواره 
استانی تئاتر قم، گفت: امسال به نوعی سنت شکنی شد و برای نخستین بار یکی از بانوان 

هنرمند قم به عنوان دبیر جشنواره منصوب شد.
وی همچنین از تلاش برای ثبات در دبیرخانه جشنواره استانی تئاتر قم خبر داد و گفت: از 
دوره آینده دبیر اجرایی جشنواره به مدت سه سال فعالیت خواهد داشت تا امکان برنامه ریزی 

مناسب تری را برگزاری جشنواره داشته باشد.
اینکه  بیان  با  ادامه  در  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  سینمایی  و  هنری  معاون 
جشنواره استانی تئاتر قم در روزهای ۲۴ تا ۲۷ آبان ماه برگزار می شود، گفت: تمامی سالن ها 
و ظرفیت های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برای برگزاری این جشنواره در اختیار 
دبیرخانه قرار دارد و نمایش ها در تالار فرهنگ و هنر، تالار شهید آوینی و پلاتوی ماه اجرا 

خواهند شد.
رضوانی در خصوص موضوعات نمایش های راه یافته به بخش مسابقه جشنواره استانی تئاتر 
قم، گفت: آثار امسال از تنوع موضوعی برخوردار است و نمایش هایی با موضوعات مذهبی، 

دفاع مقدس، اجتماعی، سیاسی و ادبیات کلاسیک جهان به بخش مسابقه راه یافته اند.
وی همچنین از تلاش اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برای توسعه تئاتر در شهرهای 
جعفرآباد و کهک خبر داد و گفت: برگزاری کارگاه های آموزشی و اجرای آثار خیابانی در دو شهر 
کهک و جعفرآباد دنبال خواهد شد و امیدواریم در دوره بعدی جشنواره شاهد آثاری از این دو 

شهرستان نیز باشیم.
معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در پایان به مشارکت سازمان 
فرهنگی شهرداری قم در برگزاری جشنواره استانی تئاتر قم اشاره کرد و گفت: خوشبختانه 
امسال هم سازمان فرهنگی در بحث تبلیغات شهری و فرایند برگزاری جشنواره مشارکت خوبی 

داشت که از مسئولان این سازمان نیز قدردانی می کنیم.
جزئیات برگزاری بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر 

دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم نیز دراین نشست خبری با بیان اینکه امسال 
جشنواره در سه بخش صحنه ای، خیابانی و عکس تئاتر برگزار می شود، گفت: ۹ نمایش 
صحنه ای و ۸ نمایش خیابانی به مدت سه روز رقابت خواهند کرد و شش اثر برگزیده راهی 
جشنواره منطقه ای فجر می شوند. صدیقه مشایخی اظهار کرد: امسال جشنواره در سه بخش 

صحنه ای، خیابانی و عکس تئاتر برگزار می شود.
وی به فرایند اجرایی این جشنواره اشاره کرد و گفت: بعد از انتشار فراخوان جشنواره در 
شهریورماه، ۳۶ گروه نمایشی برای حضور در بخش صحنه ای این جشنواره اعلام آمادگی کرده 
و متون نمایشی خود را به دبیرخانه ارسال کردند که از این تعداد، ۲۴ نمایشنامه برای راهیابی به 

مرحله بازبینی مورد تأیید قرار گرفت.
دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم تصریح کرد: در ادامه، امکانات تمرین برای 
گروه ها فراهم شد و در مرحله بازبینی نهایی، ۹ نمایش »شکارچی«، »مرضیه«، »مجلس 
پنبه زنی« ،»سمفونی نحس«، »روایت راستی«، »ماه گرفتگی«، »ترنا«، »آقای مجنون خانم 

لیلی« و »استخوان های هملت در دهان سگ خانگی مرده« به بخش مسابقه راه پیدا کردند.
مشایخی به بخش خیابانی جشنواره استانی تئاتر قم نیز اشاره کرد و گفت: در این بخش، 
از میان ۱۸ نمایشنامه متقاضی، ۱۵ نمایشنامه مورد تأیید اعضای هیئت بازخوانی متون قرار 
گرفت و در نهایت هشت نمایش »بانو خیری«، »کوآرتت«، »طوقی و مسافر«، »بازسازی«، 
»آرش کمانگیر«، »۱۹۶.۸۳۷«، »لالایی دریا برای ماهی ها« و »نا« به بخش مسابقه راه یافتند.

وی تصریح کرد: امسال برای نخستین بار چهار نمایش از اتباع غیر ایرانی نیز در بخش بازبینی 
جشنواره حضور داشت که اگرچه این آثار به بخش مسابقه راه پیدا نکرد اما پیوند خوبی میان 

هنرمندان ایرانی و غیرایرانی شکل گرفت.
دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم با بیان اینکه در این دوره از جشنواره ها 
برنامه های متنوعی پیش بینی شده است، گفت: امسال آیین افتتاحیه حدود ۲۵ روز قبل از 

اجرای نمایش ها برگزار شد تا امکان برگزاری کارگاه های آموزشی نیز فراهم باشد.
مشایخی تصریح کرد: در راستای ارتقای سطح آموزشی هنرمندان و هنرجویان تئاتر قم، 
کارگاه های »ایده پردازی و کارگردانی تئاتر خیابانی« با تدریس »شهرام نوشیر« مدیر کانون 
تخصصی تئاتر خیابانی، »طراحی صحنه« با تدریس مهدی نیک روش، »تبلیغات« با تدریس 

مرتضی عقیقی و »بازیگری« با حضور جلال تهرانی برگزار شد.
وی افزود: همچنین دو نشست تخصصی »کارگردانی و بازیگری« در روز پنجشنبه ۲۵ آبان 
و »نمایشنامه نویسی« در روز جمعه ۲۶ آبان در تالار فرهنگ و هنر از ساعت ۱۰ تا ۱۴ برگزار 

خواهد شد و تمامی علاقه مندان می توانند در این کارگاه ها حضور پیدا کنند.
دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم در خصوص زمان اجرای عمومی نمایش ها 
نیز عنوان کرد: امسال با توجه به محدودیت زمانی، امکان اجرای عمومی نمایش ها تا پیش 
از شروع جشنواره وجود نداشت و به همین خاطر، بعد از ایام فاطمیه شاهد اجرای عمومی 

نمایش ها در شهر قم خواهیم بود.
مشایخی در خصوص حمایت های مادی و معنوی انجام شده از گروه های نمایشی نیز گفت: 
بعد از اعلام فراخوان جشنواره، نشست مشترکی با هنرمندان و فعالان هنر تئاتر در قم داشتیم 

و تلاش کردیم نظرات این عزیزان را در فرایند اجرایی جشنواره دخیل کنیم.
وی افزود: همچنین نشست مشترک دیگری نیز با کارگردانان آثار راه یافته به بخش مسابقه 
برگزار کردیم و به دنبال این هستیم با ایجاد یک فضای تعاملی و درک مشترک، امور اجرایی 

را پیش ببریم.
دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم تصریح کرد: امسال کمک هزینه ۲۵ میلیون 
تومانی به نمایش های بخش صحنه ای و کمک هزینه ۱۰ میلیون تومانی به نمایش های 

خیابانی اختصاص خواهد یافت.
مشایخی در خصوص جزئیات برگزاری بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم نیز گفت: 
۹ نمایش صحنه ای و ۸ نمایش خیابانی از روز چهارشنبه ۲۴ آبان ماه تا روز جمعه ۲۶ آبان ماه 
اجرا خواهند داشت و مراسم اختتامیه نیز در روز شنبه ۲۷ آبان ماه برگزار می شود و سه نمایش 

برگزیده در بخش صحنه ای و خیابانی راهی جشنواره منطقه ای خواهند شد.
وی با بیان اینکه هر اثر نمایشی در طول جشنواره فقط یک بار اجرا خواهد شد، گفت: 
نمایش های بخش صحنه ای در ساعت ۱۶، ۱۸ و ۲۰ به روی صحنه می روند و آثار خیابانی نیز 

در ساعت ۱۶:۴۵، ۱۹ و ۲۱ اجرا خواهند شد.
وی افزود: نمایش های این دوره از جشنواره در تالار فرهنگ و هنر، تالار شهید آوینی و پلاتو 

ماه به روی صحنه می روند.
دبیر بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم افزود: تمامی بلیت های این دوره از جشنواره 
از طریق سایت »بیلیتاما« به فروش می رسد و علاقه مندان می توانند با مراجعه به این سایت، 

بلیت های جشنواره را خریداری کنند.
مشایخی همچنین به بخش عکس تئاتر نیز اشاره کرد و گفت: نمایشگاه عکس تئاتر 

بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم در تالار فرهنگ و هنر دایر خواهد شد.
وی در پایان از حمایت های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، سازمان فرهنگی شهرداری 

قم و انجمن هنرهای نمایشی در همراهی و برگزاری این رویداد هنری قدردانی کرد.

معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان قم :

بیست وچهارمین جشنواره استانی تئاتر قم برگزار می شود

مسوولان برای رونق مساجد برنامه ریزی کنند
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 سردار حاجی زاده: 

همه مکاتبات آمریکا با ایران به زبان تمنا و 
خواهش است

فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: آمریکایی ها ایران را 
تهدید نمی کنند، آن ها در مکاتباتی که دارند بعضاً در یک شب سه مرحله با ایران مکاتبه 

داشتند و همه این مکاتبات با زبان تمنا و خواهش است.
سردار امیرعلی حاجی زاده صبح روز دوشنبه، ۲۲ آبان ماه در حاشیه برگزاری کنگره 
بزرگداشت شهید طهرانی مقدم در دانشگاه شهید رجایی، گفت: شهید طهرانی مقدم 
سه خصیصه یک مدیر و فرمانده قوی را داشت؛ هم اخلاص داشت هم انقلابی بود و 

هم دارای کارآمدی.
وی افزود: امروز اگر مدیران ما این سه خصیصه را داشته باشند در همه عرصه ها چه 

نظامی و چه حوزه های غیرنظامی می توانند موفق باشند.
سردار حاجی زاده با اشاره به الگوی مدیریتی شهید مقدم بیان کرد: رهبر انقلاب 
فرمودند او مدیریت نخوانده بود ولی مدیریت طبیعی داشت. اگر این خصایص را در 

انتخاب مدیران داشته باشیم می توانیم بر مشکلات غلبه کنیم.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه در پاسخ به سؤالی در خصوص شرایط منطقه، گفت: 
مسئله غزه امروز یک موضوع جهانی شده است و جنایتکار بودن رژیم صهیونیستی 
که از بیش از ۴۰ سال قبل توسط امام راحل و مسئولان جمهوری اسلامی ایران گفته 

می شد، امروز عمق جنایت های آن ها را ملت ها در همه قاره ها متوجه شده اند.
وی ادامه داد: شاید در گذشته به مسئولان جمهوری اسلامی ایران انتقاد می شد که 
"چرا در خصوص رژیم صهیونیستی این گونه سخن می گویید؟"، اما اکنون کودک کش 
بودن و عمق جنایت های رژیم برای همه روشن شده است و عمر چندانی نخواهند 

داشت.
سردار حاجی زاده با بیان اینکه پیروزی رزمندگان فلسطینی یک پیروزی راهبردی 
بزرگ است، تصریح کرد: این پیروزی با اقدامات تاکتیکی  و عملیات های جنایتکارانه و 
به شهادت  رساندن کودکان به هیچ وجه ازبین رفتنی نیست و آن ها به طور مطلق پیروز 

هستند و در آینده همه دنیا این موضوع را خواهند دید.
در اوج قدرت هستیم برای هر شرایطی آماده ایم

فرمانده نیروی هوافضای سپاه در پاسخ به سؤالی در خصوص واکنش ایران نسبت به 
گسترش جنگ به لبنان و حزب الله، خاطرنشان کرد: امروز جنگ گسترش پیدا کرده 
است و لبنان درگیر است. احتمال دارد حد درگیری ها از این هم بیشتر شود، آینده 

مبهم است ولی ایران آماده همه شرایط است.
سردار حاجی زاده درباره تهدید ایران توسط آمریکا نیز اظهار کرد: آمریکایی ها ایران را 
تهدید نمی کنند، آن ها در مکاتباتی که دارند بعضاً در یک شب سه مرحله با ایران مکاتبه 

داشتند و همه این مکاتبات با زبان تمنا و خواهش است.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه در پایان تأکید کرد: ایران در شرایطی نیست که 
کسی بخواهد او را تهدید کند ما در اوج قدرت هستیم و برای همه شرایط خود را آماده 

کرده ایم.
 

رضایی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

 رفتار هیات نظارت و اجرایی موجب 
کاهش مشارکت می شود

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص رفتار هیات های اجرایی در بررسی 
صلاحیت کاندیداهای انتخابات مجلس دوازدهم، به خبرنگار جماران گفت: رفتار 
هیات های اجرایی و نظارت به اذعان تمام کسانی که در انتخابات بودند و هستند؛ 
موجب کاهش مشارکت می شود یعنی ایراد گرفتن های ناپلئونی و بنی اسرائیلی موجب 
پایگاه های مردمی هستند موجب  نارضایتی عمومی می شود و کسانی که دارای 
افزایش مشارکت می شوند. اما متاسفانه از آن ها ایراداتی گرفتند و این باعث می شود 

بخشی از مردم و هواداران نگران شوند.
علی رضایی  در خصوص تائید و رد صلاحیت خود به جماران گفت: با استعلام به 
عمل آمده از مراجع ۵ گانه قانونی تایید صلاحیت شدم. اما هیات اجرایی شهرستان به 
هر دلیلی که خودشان می دانند پا را فراتر از ۵ مرجع قانونی گذاشتن و به عنوان دخالت 
در انتصابات ایراد گرفتند. در این امر با مسئولان صحبت کردم و گفتند در پرونده شما 
مشکل و ایراد خاصی نیست و تنها از دخالت در انتصابات گفته شد و به این به آن 

مفهومی که آقایان از آن به عنوان ایراد گفتند نبوده است. 
وی ادامه داد: مجلس دو وظیفه دارد؛ یک، قانون گذاری و نظارت بر اجرای قانون. 
نظارت کند. مثلا، در  نیز  بر مسئولان  نماینده مجلس می تواند  نظارت  در بخش 
انتصاب مدیری دقت صورت نگرفته است، رفتار خوبی ندارد یا از بیرون آمده و تبعاتی 
را برای حوزه انتخابیه یا آن شهر بوجود بیاورد.در این راستا نماینده از مسئولان اجرایی 
می خواهد تجدید نظری کنند اساسا به منزله دخالت نیست ما می گوییم ضعیف است 
اما هیج وقت به اینکه چه کسی جایگزین شود ورود نکردیم. به این بند ایرادی گرفتند 

که رفع می شود و مشکل خاصی نیست.
رضایی در خصوص رفتار هیات های اجرایی بیان کرد: رفتار هیات های اجرایی و 
نظارت به اذعان تمام کسانی که در انتخابات بودند و هستند؛ موجب کاهش مشارکت 
می شود یعنی ایراد گرفتن های ناپلئونی و بنی اسرائیلی موجب نارضایتی عمومی 
مشارکت  افزایش  موجب  هستند  مردمی  پایگاه های  دارای  که  کسانی  و  می شود 
می شوند. اما متاسفانه از آن ها ایراداتی گرفتند و این باعث می شود بخشی از مردم و 

هواداران نگران شوند.
وی تاکید کرد: به نظرم یک اخطار جدی به هیات های اجرایی سراسر کشور وارد است 
زیرا کسانی را رد کردند که پایگاه اجتماعی دارند و بخشی از سرمایه انسانی را با این 
رفتار غیرحرفه ای از دست دادیم و امیدوارم چشم های تیزبین شورای محترم نگهبان 
ورود کند و نمایندگانی که به خاطر  موارد این چنینی ایراد گرفته شده مورد بازبینی و 

بازنگری قرار دهند.

جانشین فرمانده کل انتظامی کشور تاکید کرد:

ساماندهی اتباع خارجی در دستورکار ویژه
جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: ضرورت دارد از ماموریت های پلیس در 
برخورد با اراذل و اوباش، مالخران، تلاش برای برقراری نظم، امنیت و آرامش در راستای 

همراه سازی افکار عمومی پیوست رسانه ای تهیه شود.
سردار رضایی در پنجاه و هشتمین کمیسیون عملیات در سخنانی گفت: از آنجایی 
که برقراری نظم، امنیت و آرامش مردم بر عهده فراجا قرار دارد بنابراین ضروری است 
در خصوص مسائلی که در این کمیسیون مطرح می شود، همسو و هماهنگ باشیم 

از این رو لازم است تمامی مصوبات کمیسیون تا مرحله اجرایی شدن پیگیری شود.
یکی از موضوعات مورد تاکید در این کمیسیون برخورد با خودروهای هنجارشکن یا 
شوتی بود که سردار رضایی در این خصوص عنوان کرد: فرماندهان انتظامی استان ها 
در رابطه با دستورالعمل هایی که در جلسات ابلاغ می شود، موظف هستند آن ها را به 

نحو مطلوب اجرایی و آن را به عنوان تکلیف و دستور جدی تلقی کنند.
وی تاکید کرد: در ارتباط با برخورد با خودروهای شوتی نیز دستورالعملی ابلاغ شده 
که لازم الاجراست؛ برگزاری مستمر جلسات در خصوص مقابله هدفمند با قاچاقچیان 

استفاده کننده از خودروهای شوتی بایستی مورد اهتمام ویژه قرار بگیرد.
وی با تاکید بر اینکه نسبت به تهیه برآورد طرح )اطلاعاتی، فضای مجازی، اجتماعی 
و عملیاتی و ... ( بایستی اقدام شود، تصریح کرد: البته تاکنون اقدامات خوبی در 
برخورد با خودروهای شوتی انجام شده اما فرماندهان انتظامی استان ها ضرورت دارد 
با جدیت بیش از پیش و با بهره بردن از تمامی ظرفیت های موجود به این مهم ورود 

پیدا کنند.
جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: برخورد با خودروهای شوتی به عنوان یک 
دغدغه مهم و همچنین برقراری نظم، امنیت و آرامش و استمرار آن یک وظیفه ذاتی 
و قانونی است که بر عهده مجموعه انتظامی کشور قرار دارد که نباید در این امر مهم 

لحظه ای غفلت کنیم.
ایجاد ایستگاه های ایست و بازرسی سیار نیز از دیگر مواردی بود که سردار رضایی در 

راستای برخورد با خودروهای شوتی به آن اشاره و تاکید کرد.
سردار رضایی تاکید کرد: دشمن از هر فرصتی برای ضربه زدن به امنیت و آرامش 
مردم بهره می برد با توجه به پیش رو بودن انتخابات نیز قطعا دشمن در صدد است که 
با برنامه ریزی این موضوع را با امکانات موجود به سمت انحراف بکشاند بنابراین اشراف 
بر اقدامات دشمنان و اراذل و اوباش و مقابله با اقدامات آنها از جمله مواردی است که 

بایستی مورد اهتمام تمام فرماندهان انتظامی استان ها باشد. 
وی همچنین گفت: تهیه پیوست رسانه ای در موضوع برخورد با اراذل و اوباش مورد 
تاکید است چراکه هر اقدامی که در این حوزه انجام می شود ضرورت دارد در سطح 
جامعه به نحو مطلوب و به درستی انعکاس داده شود که قطعا در ارتقاء امنیت و آرامش 

مردم نقش موثری دارد.

 در اتاق عملیات مقاومت 
چه می گذرد؟

در  الاقصی،  طوفان  عملیات  که  نیست  شکی 
همان روز نخست، شکست استراتژیک سختی به رژیم 

صهیونیستی وارد آورد؛ اما با گسترش جنایات و قتل عام های ضد بشری اسرائیل  
در نوار غزه ، تظاهرات گسترده ای در سراسر جهان علیه اسرائیل به راه افتاد و در 
جوامع عربی و اسلامی بسیاری با فریاد های احساسی خواستار گسترش دایره 

جنگ، بخصوص در جبهه شمالی، و نابودی رژیم اشغالگر شدند.
اما واقعیت این است که این جنگ در پیچیده ترین و حساس ترین منطقه، در حد 
فاصل بین سه قاره آسیا، آفریقا و اروپا جریان دارد و از آغاز انقلاب های مردمی در 
کشورهای عربی و جنگ در سوریه و سپس در اوکراین، اینک رویاروئی با غرب در 

فلسطین اشغالی به اوج خود رسیده است.
طبعا تعامل نظام سلطه بین المللی با هریک از کانون های یاد شده متناسب با 
نتایج هر درگیری بر هژمونی غرب و بر روند های تاریخی و اقتصاد جهانی بوده ، اما 
آنچه اینک در فلسطین رخ می دهد صرفا تحولی با حساب سود و زیان نیسست بلکه 
جنگی است با ابعاد وجودی که سرنوشت نظام سلطه بین المللی را رقم می زند. 
درست به همین دلیل است که غرب با وحشیگری تمام وارد صحنه شده و از هیچ 

جنایتی برای حفظ اسرائیل و هژمونی خود ابا ندارد.
غرب می داند که شکستش در فلسطین به معنی آغاز افول ستاره ایالات متحده 
آمریکا به عنوان رهبر – به اصطلاح  جهان آزاد، و ورود قدرت های جدیدی در نظام 
بین المللی با سیاست ها و فرهنگ های مختلف است وبه همین دلیل می بینیم که 
غرب ناو هواپیمابر و کشتی های جنگی بسیاری را در آب های شرق مدیترانه مستقر 
کرده  است تا روند درگیری در فلسطین را کنترل کند و در صورت نیاز، مستقیما 
وارد میدان شود. رفتار غرب نشان می دهد که آنها از گسترش جنگ و ورود کامل 
اعضای محور مقاومت بویژه حزب الله لبنان بیم دارند و لذا اتاق عملیات جنگ در 
واقع اتاق عملیات پیمان آتلانتیک شمالی، ناتو، به رهبری آمریکاست که در این 
کارزار با دقت و حسابگری عملکرد ارتش صهیونیستی وهر یک از دیگر نیروهای 

عضو را تعیین می کند.
در مقابل، محور مقاومت نیز اتاق عملیات نظامی خود را دارد با شرکت نمایندگان 
همه اعضای محور، که شبانه روزی همه جزئیات وتحولات در صحنه های مختلف 
میدانی و غیر میدانی را با دقت تمام دنبال می کند و می داند که وارد جنگی 
سرنوشت ساز شده است و هر حرکت حساب نشده ای ممکن است به جنگی فراگیر 
و غیر قابل کنترل بیانجامد. تصمیم گیران در این اتاق می دانند که این جنگ صرفا 
در نوار غزه نیست چرا که در شرق مدیترانه ناوگان غرب حضور یافته و در شمال نیز در 
بند طرطوس سوریه، نیروهای روسیه در پایگاه دریائی حضور دارند و چین نیز تعداد 

پنج کشتی جنگی به منطقه فرستاده است.
در این شرایط، اتاق عملیات مقاومت با عقلانیت و با آرامش تمام تصمیمات 
مقتضی را در هر مورد اتخاذ می کند. زیرا تراکم تجربه های گذشته نشان داده است 
که نباید تسلیم واکنش های احساسی شود بلکه رسیدن به هدف اصلی یعنی به 
زانو در آوردن نظام سلطه بین المللی، مستلزم تعیین مراحل مختلف در زمینه های 
مختلف سیاسی، اقتصادی و نظامی است و در هر مرحله، مقاومت باید امتیازهائی 
کسب کند تا در نتیجه انباشت این امتیازها، قدرت بزرگی برای رویاروئی با هژمونی 
غرب و فروپاشی خط مقدم آن یعنی رژیم صهیونیستی فراهم آید و این همان است 
که سید حسن نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان، در سخنرانی اخیر خود مورد تاکید 

قرار داد.
مقاومت  برای  را  امتیازات  بیشترین  کوشد  می  مقاومت  محور  حال،  عین  در 
فلسطین به دست آوردتا از فشار رژیم صهیونیستی و غرب بر مردم فلسطین را 
کاهش دهد و پیروزی اعجاب انگیز مقاومت فلسطین در ۱۵ مهرماه حفظ شود و 

امتیازات دیگری بر آن افزوده شود.
به این دلیل، در شرایط کنونی، حزب الله در جبهه شمال، به شکل تدریجی 
عملیات خود را گسترش می دهد و تا کنون توانسته است حدود یک سوم نیروی 
نظامی صهیونیستی را به سمت شمال بکشاند تا فشار از روی غزه کاهش یابد و برای 
تحقق این هدف حدود ۷۰ شهید داده است. همچنین نیروهای مقاومت در عراق و 

سوریه ضربه های سختی به پایگاه های آمریکائی وارد آورده اند. 
در همین حال انصارالله یمن هم به شکل موثری در دریای سرخ وارد عمل شده 
و ضربات خود را به جنوب فلسطین اشغالی روانه کرده است. همه این عملیات در 
حالی صورت می گیرد که سید حسن نصرالله تاکید کرده است که همه گزینه ها 
روی میز است و مقاومت حتی برای مقابله با ناوگان آمریکا در شرق مدیترانه  نیز 

آمادگی و برنامه دارد.
سرانجام باید دانست که هدف کنونی و مرحله ای محور مقاومت آتش بس در غزه و 
پایان دادن به کشتار ساکنان این باریکه است وآمریکا ورژیم صهیونیستی که تا کنون 
نتوانسته اند در مقابل ضرباتی که روز آغاز جنگ از سوی مقاومت اسلامی حماس به 

آنها وارد آمده دستاوردی کسب کنند، به سادگی زیر بار آتش بس نمی روند.
منطقه اینک، با معادله پیچیده ای شامل فشارها و فشارهای متقابل روبرو است اما 
آنچه مسلم است اینکه نابودی رژیم غاصب و به زانو درآوردن هژمونی غرب و تغییر 
نظام بین المللی و روی کار آوردن یک نظام عادلانه چندقطبی، تنها وظیفه محور 
مقاومت نیست و چنین هدفی باید با تشریک مساعی همه بسیاری از جوامع و کشور 

ها و آزادیخواهانی که از نظام ظالم کنونی آسیب دیده اند محقق شود.
کارشناس مسایل خاورمیانه

 معاون اول رئیس جمهور:

دانشگاه  باید کانون شناسایی و حل 
مسائل کشور باشد

معاون اول رئیس جمهور گفت :دانشگاه ها و مراکز علمی را پیشران توسعه توصیف 
کرد و با توجه به نقش دانشگاه صنعتی ارومیه در استان آذربایجان غربی، افزود: 
دانشگاه ها باید به عنوان موتور پیشران توسعه، ضمن شناسایی مسائل و مشکلات 

کشور، راهکارهای لازم را برای رفع مشکلات به مسئولین اجرایی پیشنهاد دهن
محمد مخبر در جلسه با اعضای هیات رئیسه دانشگاه صنعتی ارومیه با تأکید 
بر اینکه مراکز علمی کشور و به ویژه دانشگاه های صنعتی باید به کانونی برای 
شناسایی مشکلات و حل مسائل تبدیل شوند، گفت: امروز در بخش های مختلف 
کشور با مشکلات و موانعی روبرو هستیم که ظرفیت علمی و تخصصی موجود در 

دانشگاه ها می تواند به حل این مسائل کمک کند.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به وجود برخی مسائل در حوزه آب، کشاورزی 
با تعریف وظایف و تکالیفی برای  و بهره وری تصریح کرد: دانشگاه های کشور 
شرکت های دانش بنیان زیرمجموعه خود، نقش مؤثری در حل مسائل کشور ایفا 

نمایند.
مخبر دانشگاه ها و مراکز علمی را پیشران توسعه توصیف کرد و با توجه به نقش 
دانشگاه صنعتی ارومیه در استان آذربایجان غربی، افزود: دانشگاه ها باید به عنوان 
موتور پیشران توسعه، ضمن شناسایی مسائل و مشکلات کشور، راهکارهای لازم را 
برای رفع مشکلات به مسئولین اجرایی پیشنهاد دهند و دانشگاه صنعتی ارومیه 
نیز باید پیشران توسعه استان آذربایجان غربی و محلی برای رفع نیازها و حل 
مشکلات این استان باشد. معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش 
رئیس دانشگاه صنعتی ارومیه در خصوص عدم اجرای برخی تعهدات و وجود 
محدودیت در فضاهای فیزیکی دانشگاه، برخی مسئولان ذیربط را مکلف کرد 
ضمن بازدید از این دانشگاه، نسبت به اجرای تعهدات گذشته اقدام و مشکلات 
مربوط به محدودیت فضاهای فیزیکی دانشگاه را از نزدیک بررسی و راهکارهایی 
برای رفع آن ارائه دهند. در این جلسه رئیس دانشگاه صنعتی ارومیه ضمن معرفی 
دانشکده ها و گروه های آموزشی، گزارشی از تعداد اعضای هیئت علمی، کارکنان و 
دانشجویان ارائه کرد و به تشریح جایگاه علمی و پژوهشی دانشگاه صنعتی ارومیه در 

رتبه بندی های داخلی و بین المللی پرداخت.
مجتبی مختاریان همچنین گزارشی از برخی مشکلات و معضلات دانشگاه 
صنعتی ارومیه ارائه کرد و گفت: متأسفانه دانشگاه صنعتی ارومیه با محدودیت 
فضاهای فیزیکی روبرو است و پروژه های مرتبط با تعهدات و مصوبات گذشته به طور 

کامل اجرایی نشده و تکمیل این پروژه ها نیازمند تأمین اعتبار است.

رئیس قوه قضاییه گفت: ضرورت دارد بخش های 
مربوطه نسبت به ایجاد بستری مناسب و معتمد برای 
جذب سرمایه های خُرد مردم، اهتمام داشته باشند.

حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
شورای  نشست  در  آبان(   ۲۲( دوشنبه  روز  اژه ای، 
عالی قوه قضاییه به دادستان کل کشور دستور داد 
تا نسبت به برگزاری مستمر جلسات ستاد پیشگیری 
از جرایم انتخاباتی اهتمام داشته باشند و در همین 
و  مردم  به  مُکفی  اطلاع رسانی های  ضمن  راستا، 
توجیه بخش های انتظامی و اطلاعاتی، تمهیدات 
پیشگیرانه ای به ویژه در حوزه فضای مجازی و جرایم 
و تخلفاتی که از این ناحیه در فرایند انتخابات ایجاد 

می شود، اتخاذ کنند.
وی تصریح کرد: توجه داشته باشید که مقوله ی 
فوق الذکر حواشی زیادی به دنبال دارد و چنانچه 
با  نشود،  اتخاذ  پیشگیرانه  تمهیدات  آن،  قبال  در 

پرونده های زیادی در این زمینه مواجه می شویم.
لزوم آسیب شناسی برخی علل افزایش 

ورودی پرونده های دادگاه های حقوقی
علل  برخی  آسیب شناسی  به  قاضی القضات 
افزایش ورودی پرونده ها به محاکم قضایی به ویژه 
طور  به  و  پرداخت  حقوقی  دادگاه های  ورودی 
مشخص در این زمینه به پرونده هایی اشاره کرد که 
ناشی از قراردادهای میان وزارتخانه ها، دستگاه ها و 
شرکت های وابسته به حاکمیت همچنین مؤسسات 

عمومی غیردولتی با سایر طرف ها می باشد.
محسنی اژه ای در همین راستا گفت: همانطور 
باید  دولتی  قراردادهای  کرده ایم،  تاکید  مکرر  که 
محکم ترین و متقن ترین نوع قراردادها باشند، اما 
گاهی دستگاه ها و مؤسسات حاکمیتی و عمومی در 
تنظیم قراردادها، به بخش حقوقی خود کم توجهی 
می کنند و یا خودِ آن بخش حقوقیِ دستگاهِ مربوطه 
در تنظیم قراردادها، اهتمام و توجه لازم را به خرج 
می شود  حادث  مشکلاتی  نتیجه  در  و  نمی دهد 

پرونده های  به  تبدیل  قراردادها  همان  موضوع  و 
حقوقی در مراجع قضایی می شوند.

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به مقامات و 
بخش های قضایی ذی صلاح از جمله »دیوان عالی 
کشور«، »سازمان بازرسی« و »معاونت پیشگیری از 
وقوع جرم« دستور داد تا با مشارکت معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری، نشستی تخصصی را با واحدها 
و  دستگاه ها  وزارتخانه ها،  حقوقی  معاونت های  و 
مؤسسات دولتی و عمومی از جمله آن بخش هایی 
مراجع  و  محاکم  در  پرونده ها  بیشترین  دارای  که 
آسیب شناسی  و  نمایند  برگزار  هستند،  قضایی 
دقیق و موشکافانه ای پیرامون علل ایجاد این قبیل 
پرونده ها و همچنین نواقص قراردادهای منعقده، به 

عمل آورند.
اجتناب از پرداخت پول وسرمایه به افراد 

غیر با هدف دریافت سودهای کلان 
اجمالًا  امروز،  نشست  ادامه  در  اژه ای  محسنی 
محورهایی آسیب شناسانه را نیز درباره برخی علل 
قرار  مدنظر  کثیرالشاکی  پرونده های  شکل گیری 

دستگاه  در  ذی صلاح  بخش های  گفت:  و  داد 
قضایی به ویژه معاونت حقوقی قوه قضاییه، در باب 
هشدار و انذار به مردم در زمینه اجتناب از پرداخت 
پول وسرمایه به افراد غیر با هدف دریافت سودهای 
این  در  و  ترتیب دهند  را  اقدامات مقتضی  کلان، 
رابطه به یک کار رسانه ای پردامنه و مبسوط مبارت 
ورزند؛ مردم باید بیش از آنچه امروز شاهدش هستیم 
با حقوق خود و موازین قانونی و حقوقی آشنایی 
پیدا کنند؛ این امر نیازمند یک اقدام فراگیر و موسع 

است.
ناظر  گزارش  پیش  چندی  گفت:  عدلیه  رئیس 
به یک  از پرونده های کثیرالشاکی مربوط  بر یکی 
شرکت تعاونی اعتباری را مشاهده می کردم؛ نکته 
قابل تأمل آنکه، در این فقره تاکنون با ایجاد خط 
به  بانک  چندین  ورود  و  مرکزی  بانک  در  اعتباری 
موضوع، فقط اصلِ پولِ بالغ بر ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار 
سرمایه گذار پرداخت شده است؛ باید توجه داشت 
که این موضوع علاوه بر مشکلاتی که برای آن حدود 
افزایش  در  است،  کرده  ایجاد  خانواده  میلیون   ۳

نقدینگی و تورم نیز مؤثر بوده است.
مردم دیگر به بورس اعتماد ندارند

رئیس قوه قضاییه در همین راستا تصریح کرد: 
و  پول  می شوند  ترغیب  مردم  که  دلایلی  از  یکی 
سرمایه های معمولًا خُرد خود را در اختیار افرادِ غیر 
یا برخی شرکت ها قرار دهند، آن است که در کشور 
بستر مناسبی برای جذب سرمایه های خُرد مردم با 

بازدهی مطلوب و اعتمادزا وجود ندارد.
یادآور شد: چند سال پیش در  اژه ای  محسنی 
مقطعی، تبلیغاتی برای جذب سرمایه های مردم در 
بورس صورت گرفت اما بازدهی مطلوبی از بورس در 
آن مقطع رخ نداد و زیان هایی متوجه عده کثیری از 
سرمایه گذاران شد. بنابراین ضرورت دارد بخش های 
مربوطه نسبت به ایجاد بستری مناسب و معتمد برای 
جذب سرمایه های خُرد مردم، اهتمام داشته باشند.

رئیس قوه قضاییه :

بستری مناسب برای جذب سرمایه های خُرد مردم ایجاد شود

محمد علی مهتدی*

توسعه  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
حقوق  که  کرد  تصویب  تلفیق  کمیسیون  گفت: 
بازنشستگان در طول اجرای قانون برنامه هفتم به ۹۰ 

درصد حقوق شاغلان برسد.
محسن زنگنه در توضیح جلسه دوشنبه کمیسیون 
جلسه  این  در  گفت:  توسعه  هفتم  برنامه  تلفیق 
کمیسیون تصویب کرد که میزان افزایش حقوق یا 
درصد افزایش حقوق بازنشستگان نسبت به شاغلین 
در طول سال های برنامه با تاکید بر سه سال اول به 
گونه ای باشد که حقوق بازنشستگان به ۹۰ درصد 

حقوق شاغل همتراز برسد.
رای  آن  به  نمایندگان  که  فرمولی  داد:  ادامه  وی 
دادند بدین ترتیب است که اگر فاصله بین حقوق 
کارمند شاغل و بازنشسته به فرض ۱۰۰ تومان باشد، 
در سال اول برنامه ۴۰ درصد، در سال دوم ۳۰ درصد 

و در سال سوم ۳۰ درصد دیگر این فاصله جبران شود 
به ۹۰ درصد حقوق  بازنشسته  نهایت حقوق  در  تا 
توضیحات  در  مجددا  زنگنه  برسد.  شاغل  کارمند 
تکمیلی بیان کرد: فرض کنید میزان اختلاف بین 
حقوق شاغل و بازنشسته برای رسیدن به حقوق ۹۰ 
درصد شاغل عدد ۱۰۰ باشد پس باید ۱۰۰ تومان به 
حقوق بازنشسته اضافه شود تا حقوق بازنشسته به ۹۰ 
درصد حقوق شاغل برسد لذا مصوب شد در سال اول 
۴۰ درصد این اختلاف جبران شود، در سال دوم ۳۰ 
درصد اختلاف باقی مانده جبران شده و در سال سوم 
هم ۳۰ درصد دیگر جبران شود پس عملا در طول 
سه سال اجرای برنامه هفتم به ترتیب به صورت ۴۰ 
درصد، ۳۰ درصد و ۳۰ درصد اختلاف بین حقوق 

بازنشسته و کارمند شاغل جبران می شود.
وی درباره شمولیت این مصوبه گفت: این مصوبه 

شود.  می  لشکری  و  کشوری  بازنشستگان  شامل 
البته معمولا برای بازنشستگان تامین اجتماعی نیز از 
میزان افزایش حقوق بازنشستگان پیروی می شود که 
آن هم در شورای عالی کار با فرآیند خودش مصوب 
خواهد شد. سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم توسعه درباره میزان منابع مورد نیاز برای اجرای 
این مصوبه گفت: اگر قرار باشد حقوق بازنشستگان 
لشکری و کشوری در سال ۱۴۰۳ در کل کشور به ۹۰ 
درصد حقوق شاغلین برسد، حدودا بین ۲۰۰ الی 
۲۳۰ هزار میلیارد تومان منابع نیاز است پس طبیعتا 
تامین این میزان منابع در طول یک سال برای دولت 
امکان پذیر نیست. با همین نگاه کمیسیون تلفیق در 
مصوبه خود یک فضای پلکانی را در نظر گرفت تا این 
میزان افزایش حقوق در سه سال اول اجرای برنامه 

هفتم محقق شود.

سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه:

حقوق بازنشستگان به ۹۰ درصد حقوق شاغلان می رسد

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: هیات اجرایی انتخابات بر مبنای مستنداتی 
تصمیم می گیرد و معمولا بر مبنای همان استعلام ها، به افراد توضیح داده می شود 
که چه نقص یا ایرادی وجود داشته تا فرد معترض بتواند ادله  خود را ارائه کند بنابراین 
دولت به عنوان مجری انتخابات مراقب است که ضوابط قانونی ملاک عمل باشد و 

حقوق افراد تضییع نشود.
»سیدمحمد حسینی« درباره نقد برخی رسانه ها و نمایندگان نسبت به عدم تایید 
صلاحیت بعضی چهره های شناخته شده از سوی هیات های اجرایی انتخابات، 
گفت: براساس قانون انتخابات مصوب مجلس برای برگزاری انتخابات علاوه بر هیات 
اجرایی مرکزی در تهران، در هر حوزه انتخابیه ۳۰ نفر از افراد امین، صادق، متدین، 
متعهد و خوشنام با تایید هیات نظارت، از میان خود ۸ نفر را به عنوان معتمد آن حوزه 
تعیین می کنند تا به همراه فرماندار، دادستان و رئیس ثبت احوال در خصوص تایید، 
عدم تایید یا عدم احراز نامزدها تصمیم بگیرند و دیگر امور اجرایی مربوط به انتخابات 
را تمشیت کنند. معاون امور مجلس رئیس جمهور ادامه داد: این گروه ۱۱ نفره که 
متشکل از ۸ فرد حقیقی یعنی اکثریت هیات اجرایی و ۳ نفر حقوقی هستند درباره 
تک تک افرادی که داوطلب شده اند از ۵ منبع یعنی دادستانی، اداره اطلاعات، ثبت 
احوال، اطلاعات سپاه و فراجا استعلام می کنند و بر مبنای پاسخ استعلام ها در مورد 

صلاحیت افراد تصمیم می گیرند
در این مرحله تایید صلاحیت ها و یا عدم آن قطعی نیست

حسینی بیان کرد: در این مرحله رد صلاحیت نداریم به داوطلب ۳ پاسخ؛ تایید، 
عدم احراز و یا عدم تایید به داوطلب داده می شود. فردی که از سوی هیات اجرایی 
تا در مرحله بعد به اعتراض وی رسیدگی  تایید نمی شود، می تواند اعتراض کند 
شود. درباره تعدادی از داوطلبان که عدم احراز شده اند اعضا نتوانسته اند به رغم 
استعلام های صورت گرفته به شناخت کافی نسبت به اینکه فرد واجد شرایط داوطلبی 

است یا خیر، دست یابند.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: در این صورت فرد می تواند سوابق و اطلاعات مربوط 
به عملکرد و مواضع خود را به هیات نظارت استان ارائه دهد تا هیات نظارت استان 
مجدد بررسی کند و هم چنین فردی که تایید نشده می تواند این مسیر را طی کند. 
بنابراین نتایج اعلام شده در مرحله اول قطعی و نهایی نیست و افرادی که به رای هیات 

اجرایی اعتراض دارند تا ۲۴ آبان فرصت دارند تا اعتراض خود را به صورت غیرحضوری 
ثبت کنند.

حسینی خاطرنشان کرد: در این دوره شاهد استقبال شایان توجهی برای ثبت نام 
بودیم، عدد داوطلبان مجلس یازدهم حدود ۱۶ هزار نفر بود که حالا به ۲۴ هزار و 
۸۲۹ داوطلب افزایش یافته و طبیعی است که به دلیل فرصت کم و تعداد قابل توجه 
ثبت نام کنندگان عده  بیشتری در مقایسه با گذشته، پاسخ عدم احراز را دریافت کنند. 
با توجه به اینکه هیات اجرایی دلیل عدم تایید را به داوطب می گویند فرد می تواند 
مستندات و دلایل خود را در آن مورد یا موارد تقدیم هیات نظارت کند و قطعا همچون 
گذشته برخی از این افراد تایید می شوند، مضافا بر آن در صورت عدم تایید باز می تواند 
به هیات مرکزی نظارت و شورای نگهبان اعتراض خود را منعکس کند، لذا مراحل 
مختلفی وجود دارد که اعتراضات در آنجا بررسی می شود تا حقی از کسی تضییع 

نشود.
وی افزود: این موضوع اتفاق جدیدی نیست و در همه دوره ها تعدادی از چهره های 
شناخته شده اعم از نمایندگان فعلی یا ادوار و یا دیگر فعالان سیاسی، فرهنگی و 
اجرایی از سوی هیات اجرایی تایید نشده اند و در مرحله بعد مورد تایید قرارگرفته اند و 
یا بر عکس یعنی ممکن است افرادی مورد تایید هیئت اجرایی قرار گیرند و در مرحله 

بعد هیات نظارت بر اساس مدارک و دلائلی که در اختیار دارد فرد را تایید نکند.
افراد تایید نشده بجای متهم کردن این و آن، با متانت پیگیر کار خود باشند

معاون پارلمانی رئیس جمهور خطاب به چهره های تائید نشده از جمله چند نفر از 
نمایندگان فعلی مجلس شورای اسلامی متذکر شد: به جای متهم کردن فرمانداران 
که تابع تصمیم اکثریت اعضای هیات اجرایی هستند و به دور از فضاسازی برخی 
رسانه های خارج و داخل با متانت پیگیر کار خود باشند و مطمئن باشند که دولت 
مقید به اجرای قانون است و همانطور که آیت الله رئیسی اشاره کرد دولت از داوطلب 
یا فهرست خاصی حمایت نمی کند و صرفا مجری برگزاری انتخابات است و می کوشد 
که راهبردهای چهارگانه رهبری یعنی مشارکت، رقابت، سلامت و امنیت در انتخابات 
۱۱ اسفند تحقق یابد و اینکه چه کسانی نمایندگان مجلس دوازدهم باشند به تصمیم 
و رای مردم شریف ایران بستگی دارد. از این جهت نباید ارزیابی شتاب زده ای صورت 

گیرد.

معاون رئیس جمهور:

دولت مکلف به اجرای قانون انتخابات است تا حق کسی ضایع نشود 

جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: در مسیری قرار داریم که خالق 
پیشرفته ترین محصولات و تجهیزاتی نظامی در جهان خواهیم شد و امیدواریم این 

دستاوردها بیش از پیش اقتدارآفرین و بازدارنده باشد.
سردار مهدی فرحی در کنگره بزرگداشت شهید طهرانی مقدم در دانشگاه شهید 
رجایی، گفت: قلب همه مسلمانان از جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه 
اندوهگین است. ان شاءالله بتوانیم با عقلانیت و درایت حق و باطل زمانه را تشخیص 
دهیم و با یزید زمانه مقابله کنیم. امروز هم عاشورای دیگری را شاهدیم و در صحنه عمل 

حق و باطل دیگری با یکدیگر وارد نبرد شده اند.
وی با یادآوری اقدامات شهید طهرانی مقدم برای مجموعه صنایع دفاع، گفت: او 
قریب به ۱۷ سال پیش یک بار به صنایع دفاع آمد و از ساخت موشک نقطه زن سخن 
گفت و اصرار زیادی نسبت به تحقق این امر داشت  ما کارهای مشترکی با یکدیگر 

داشتیم تا در نهایت به این فناوری رسیدیم.
جانشین وزیر دفاع افزود: شهید طهرانی مقدم از ابتدای کار خود به این درک رسیده 
بود که باید صاحب قدرت و اقتدار نظامی شویم و در مقابل دشمنان وحشی توان 
ایستادگی داشته باشیم. چرا که دنیا به رغم ظاهر شیک و زیبای از قانون جنگل تبعیت 

می کند. بنابراین، ما برای اینکه بتوانیم از استقلال خود صیانت کنیم و مقتدر شویم.
آورد. همه  بدست  اقتدار  با  را  نظامی  اقتدار  مقدم  افزود: شهید طهرانی  فرحی 
دستاوردهای نظامی ارزنده کشور را با خلق خوش خود به ملت ایران هدیه کرد و امروز 

هم ایران اسلامی صدها طهرانی مقدم دارد. دستاوردهای شهید طهرانی مقدم معطوف 
به حوزه نظامی نبوده است، بلکه ما در حوزه های هواپیماسازی، کشتی سازی و سایر 

عرصه ها از دانش و فناوری موشکی که آن شهید برای ما بدست آورده، بهره می بریم.
وی ادامه داد: روزی کشورهای دنیا به ما سیم خاردار هم نمی دادند، اما سال گذشته 

غریب به یک میلیارد دلار صادرات نظامی داشتیم.
جانشین وزیر دفاع، با یادآوری شرایط ایران در حکومت پهلوی و وابستگی دفاعی 
ایران در آن دوران، تاکید کرد: قبل از انقلاب، حقوق ۴۰ هزار مستشار آمریکایی از کل 
حقوق ارتش شاهنشاهی بیشتر بود، اما ایران اسلامی امروز روی پای خود ایستاده 
است و در دنیا حرف های زیادی برای گفتن دارد. فرحی تاکید کرد: امروز در وزارت 
دفاع به سمت فناوری های نو و ارزشمند که فناوری های آینده ساز است و می تواند ما 
را در عرصه جنگ  فناوری ها و جنگ های نوین و ترکیبی موفق کند در حال حرکت 
 )High-tec( هستیم. فرحی ادامه داد: در مسیری قرار داریم که خالق پیشرفته ترین
محصولات و تجهیزاتی نظامی در دنیا خواهیم بود، امیدواریم این دستاوردها بتواند 

بیش از پیش اقتدارآفرین و بازدارنده باشد.
جانشین وزیر دفاع یادآور شد: امروز در وزارت دفاع با حدود ۷ هزار شرکت در سراسر 
کشور در ارتباط هستیم که حدود ۴۰ درصد از آن ها شرکت های دانش بنیان هستند. 
دانش بنیان، شهرک های  در شرکت های  نفر هم  هزار  از ۱۰۰  بیش  با  در مجموع 

صنعتی، دانشگاه ها و پارک های علم و فناوری ارتباطات فوق العاده ای داریم.

جانشین وزیر دفاع: 
خالق پیشرفته ترین تجهیزات نظامی در جهان خواهیم شد
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یک کارشناس تغذیه مطرح کرد:

۲ نشانه مهم کبد چرب

کارشناس تغذیه خواب آلودگی و خستگی را از علائم کبد چرب برشمرد.
آمنه صفرچی، کارشناس تغذیه بیست و یکم آبان ماه در استودیوی سلام تهران  از 
کبد چرب و راهکارهایی برای جلوگیری از ابتلا به آن سخن گفت و بیان داشت: یکی از 

نشانه های کبد چرب احساس خستگی و خواب آلودگی است.
وی ادامه داد: نکته قابل توجه این است که بسیاری از افراد متوجه ابتلا به بیماری 
کبد چرب نیستند. آن ها بر این باورند که آزمایش خونشان نتایجی را بر این اساس 
نشان نداده و این به معنای عدم ابتلا به کبد چرب است. در صورتی که حتما در کنار 
آزمایش خون، سونوگرافی نیز باید انجام شود. بعضا در گریدهای پایین کبد چرب با 

سونوگرافی قابل تشخیص است. 
وی افزود: در صورت ابتلا به کبد چرب، نه تنها پرهیز از غذاهای چرب، بلکه پرهیز از 
شیرینی جات نیز بسیار مهم است. در سلامت کبد دو اصل مهم وجود دارد که شامل 

آداب غذا خوردن و انتخاب غذای سالم است.
این کارشناس تغذیه افزود: بعضی ها غذای سالم می خورند، اما آداب را به درستی 
رعایت نمی کنند. برای مثال عجله در غذا خوردن، نوشیدن آب در حین غذا یا استفاده 

از سالاد و ماست با غذا از عاداتی است که باید اصلاح شود.
این  کارشناس تغذیه  ابراز کرد: کسانی که دوست دارند سالاد یا ماست استفاده 
کنند، حدود نیم ساعت قبل از وعده غذایی این کار را انجام دهند تا هضم آن راحت تر 

باشد.
صفرچی اظهار داشت: زیتون و سبزی خوردن از جمله مواد غذایی هستند که 
نیز  ریزه خواری  این موضوع،  از  آن ها در هضم غذا موثر است. جدای  از  استفاده 
می تواند موجب چربی کبد شود. برهم خوری نیز به همین شکل فرایند هضم را برای 

معده سخت می کند.
وی خاطرنشان کرد: لذا باید در میان وعده های غذایی فاصله ای معقول باشد. 

همچنین میل کردن چند نوع میوه با یکدیگر باعث چربی کبد می شود. 
وی در ادامه گفت: خوابیدن بالافاصله بعد از غذا نیز فرایند هضم را دچار اختلال 
کرده و موجب چربی کبد می شود. استفاده از فست فود ها و نوشیدنی های گازدار نیز 
توصیه نمی شود. صفرچی اظهار داشت: در کنار آن باید در نظر داشت که لازمه کبد 
سالم، تحرک و ورزش است. در واقع غذای سالم و ورزش دو بال یک پرنده هستند که 

باید در کنار هم وجود داشته باشند.
صفرچی اظهار کرد: یکی از بهترین روغن ها برای حفظ سلامت کبد، روغن زیتون 

فرابکر است. این روغن در عین ضدالتهاب بودن، برای کبد مناسب است.
وی اضافه کرد: همچنین انار یکی از میوه هایی است که در سلامت کبد به شدت 
موثر است. فندوق نیز از مواد غذایی موثر در سلامت کبد است و ضمن برخورداری از 
آنتی اکسیدان، سرشار از پروتئین بوده و می توانیم روزانه به تعداد ۷ عدد از آن استفاده 

کنیم.
این کارشناس تغذیه  افزود: یکی از نکات بسیار مهم در حفظ سلامت کبد، دوری 
از استرس است. شاید ما نتوانیم استرس را از زندگی خود حفظ کنیم، اما می توانیم 

با ورزش آن را کنترل کنیم.
صفرچی یادآور شد: لذا برای حفط کبد تنها مواد غذایی سالم کافی نیست و حتما 

باید مواردی مانند کنترل استرس و ورزش را نیز در نظر داشته باشیم.
وی متذکر شد: توصیه می شود که حتما پیاده روی را به برنامه ریزی روزانه خود اضافه 
کنیم. کبد یکی از مظلوم ترین عضو ها بدن ماست و همواره سختی ها را متحمل 
می شود. اما اگر به گرید ۳ برسد، با مشکلاتی مواجه خواهیم شد که زندگی را برای ما 

سخت می کند. لذا باید مراقب سلامت بدن خود باشیم.

کدام پروبیوتیک فشار خون بالا را 
کاهش می دهد؟

فشار خون بالا، بیماری شایع پزشکی و عامل خطر کلیدی برای بیماری قلبی است 
که تقریبا نیمی از جمعیت بزرگسال جهان را تحت تاثیر قرار می دهد.

به نقل از هلث، نتایج تحقیقات نشان می دهد که مصرف بیشتر قند به ویژه فروکتوز، 
منجر به افزایش شیوع فشار خون در سطح جهان شده است.

کارشناسان اظهار کردند که برخی از پروبیوتیک ها ممکن است بر میکروبیوم روده و 
تنظیم فشار خون تاثیر بگذارند و نتایج پژوهش بر روی حیوانات نشان داد که دو نوع 

پروبیوتیک اثر ضد فشار خون دارند.
طی آزمایش ۱۶ هفته ای، برخی از موش ها هر روز با آب مخلوط با فروکتوز و برخی 
نیز با بیفیدوباکتریوم لاکتیس M۸ یا لاکتوباسیلوس رامنوسوس M۹ تغذیه شدند. 
درمان پروبیوتیکی به طور قابل توجهی فشار خون حیوانات را کاهش داد و سطح آن 

را به حالت عادی بازگرداند.
نتایج این پژوهش نشان داد که اثربخشی پروبیوتیک در کاهش فشار خون با برخی از 

میکروب های روده و مسیرهای متابولیک مرتبط است.
دکتر جون لی، یکی از پژوهشگران گفت: شواهد جمع آوری شده از اثر ضد فشار 
خون پروبیوتیک ها و غذاهای تخمیر شده پروبیوتیک در آزمایش های انجام شده در 
یک ظرف آزمایشگاهی یا لوله آزمایش )in vitro( و تحقیقات انجام شده بر روی یک 
موجود زنده )in vivo( حمایت می شوند، بنابراین ما معتقد بودیم که دریافت رژیم 

غذایی از غذاهای پروبیوتیک به خوبی مکمل درمان سنتی فشار خون است.
به نظر می رسد که مصرف بیش از حد قند از طریق مکانیسم های مختلف ازجمله 
کاهش تولید نیتریک اکسید کلیه، مقاومت به انسولین، افزایش احتباس نمک و تغییر 

میکروبیوتای روده، فشار خون را افزایش می دهد.
با این حال، حفظ فشار خون در سطوح طبیعی در موش های تغذیه شده با فروکتوز 
بهبود  را  روده  ترکیب میکروبی  پروبیوتیک می توانند  نشان می دهد که مداخلات 

بخشند.
تغییرات  و  خون  فشار  تغییرات  بین  ارتباط  کشف  برای  روشی  از  مطالعه  این 

میکروبیوتای روده استفاده کرد.
باکتری  کاهش  به  منجر  فروکتوز  غذایی  رژیم  که  شد  متوجه  تحقیقاتی  گروه 
فیرمیکوت ها )Firmicutes( و افزایش سطح باکتروئیدها )Bacteroidetes( شد با این 
حال، تکمیل آن با هر یک از پروبیوتیک ها باعث شد که جمعیت این باکتری ها به سطح 

طبیعی بازگردد.
علاوه بر این، این مطالعه چندین گونه باکتری را شناسایی کرد که بر سطح فشار 
خون تاثیر می گذاشتند، به عنوان مثال، کاهش سطح آلوپرووتلا و آلیستیپس و افزایش 

سطح گونه های پیرولوبوس و لاوسونیا با کاهش فشار خون مرتبط بود.
دکتر ژیهونگ سان، یکی از پژوهشگران این تحقیق گفت: پروبیوتیک ها با پتانسیل 
تنظیم فشار خون بالا و تغییر شکل رویکرد ما به سلامت قلب و عروق، راهکاری 

امیدوارکننده در پزشکی پیشگیرانه هستند.

تعدیل یا بالانس هورمونی چیست؟

بالانس کردن هورمون ها به چه معناست؟

مطالعات متعددی تاثیرات منفی نوشابه را روی وزن ، دندان 
نشان داده اند. با این حال نوشیدن نوشابه خطرات زیادی دارد. 
طبق گفته ارومانیتور، میانگین افراد در ایالات متحده بیش از 
۱۲۶ گرم شکر روزانه مصرف می کنند. این برابر با ۲۵.۲ قاشق 
سوپ خوری، یا معادل نوشیدن کمی بیش از ۱۲ اونس نوشابه 

است.
با اینکه مصرف نوشابه در بسیاری از کشورها رو به کاهش 
است، بسیاری از مردم هر روز نوشابه می نوشند. ۲۱ خطر 
نوشابه را با شما در این بخش به اشتراک می گذاریم تا حتما آن 
را مطالعه کرده و با آگاهی کامل مصرف نوشابه را کنار بگذارید.
متاسفانه مصرف نوشابه های گازدار بطور فزاینده در میان 
این ماده  ایرانیان که رکورددار مصرف  مـردم دنیا بخصوص 
هستند رواج پیدا کرده است. ولی آیـا افرادی که با علاقه این 
نوشیدنی سمی را مصرف می کنند از عوارض و خطرات آن 
خبرند؟ باید بدانید یک واقع تلخ در مورد نوشابه ها این است که 
به آنها عمدا کافئین افزوده می گردد تا ایجاد اعتیاد و وابستگی 
در  موجود  کافئین  این  و  کنند  خود  کنندگان  مصرف  در 
نوشابه های گازدار نسبت به دیگر نوشیدنی های حاوی کافئین 

مانند قهوه و چای سریع تر جذب بدن می شود.
حال به عوارض و مضرات نوشابه  بپردازیم:

۱. نوشابه می تواند منجر به کاهش عملکرد کلیه شود
در یک مطالعه یازده ساله دانشکده پزشکی هاروارد، بین 
۳،۳۱۸ زن، محققان دریافتند نوشابه خطر عملکرد کلیه ها را 

بالا می برد.
۲.نوشابه ریسک ابتلا به دیابت را بالا می برد

میزان بالای شکر در نوشابه باعث فشار پانکراس می شود و به 
طور بالقوه آن را ترک می کند و نمی تواند نیاز بدن به انسولین را 
حفظ کند. نوشیدن یک یا دو نوشیدنی قندی روزانه خطر ابتلا 

به دیابت نوع ۲ را تا ۲۵ درص افزایش می دهد.
۳.قوطی های نوشابه با بی پی ای پوشیده می شود

قوطی نوشابه حاوی )بی پی ای( است، که از بیماری های 
قلبی گرفته تا چاقی و مشکلات تولید مثل، ارتباط دارد.

4. نوشابه باعث خشکی بدن می شود
کافئین ادرار اور است و تولید ادرار را بیشتر می کند و باعث 
خشک  بدن  سلول های  وقتی  کنید.  ادرار  بیشتر  می شود 
می شوند، به سختی مواد مغذی را جذب می کنند و همچنین 

برای بدن دشوار می شود تا مواد زائد را از بین ببرند.
۵. نوشابه سرطان زاست

رنگ کاراملی نوشابه با سرطان ها مرتبط است؛ رنگ قهوه ای 
مصنوعی در نوشابه فرآیندی شیمیایی است که از شکر سوخته 
درست شده است. بوسیله واکنش قند با آمونیاک و سولفیت 
زیر فشار بالا و دما تهیه شده است. این واکنش های شیمیایی 
منجر به شکل گیری MI - ۲( - ۲(و ۴ )MI - ۴( می شوند که 
در مطالعات انجام شده توسط دولت نشان داد منجر به سرطان 
ریه، کبد، سرطان خون و تیروئید در موش های آزمایشگاهی 

می شود.
مرتبط  به مسائل عروقی  نوشابه  در  کاراملی  ۶. رنگ 

است
رئیس بخش قلب و التهاب در دانشگاه پنسیلوانیا می گوید 
شکر  حاوی  محصولات  و  عروقی  مشکلات  بین  ارتباطی 

سوخته وجود دارد.
7. نوشابه کالری زیادی دارد

یک بطری ۲۰ اونس نوشابه حاوی ۱۷ قاشق چای خوری 
شکر و ۲۴۰ کالری و عاری از هر ارزش غذایی است. متوسط 
حدود یک ساعت پیاده روی برای سوزاندن ۲۴۰ کالری در 

نوشابه ۲۰ اونسی لازم است.
8. نوشابه خطر ابتلا به چاقی را افزایش می دهد

هر نوشابه یا نوشیدنی های قندی که روزانه مصرف می شود 
می دهد.  افزایش  را  درصد   ۶۰ از  بیش  را  چاقی  احتمال 
نوشیدنی های دیگر به مشکلات سلامتی کودکان نیز مرتبط 

هستند.
۹. نوشابه خطر بیماری های قلبی در مردان را افزایش 

می دهد
هر نوشابه که روزانه مصرف می شود، خطر بیماری قلبی را تا 

۲۰ درصد در مردان افزایش می دهد.
۱۰. اسید در نوشابه مینای دندان را از بین می برد

نشان می دهد  نوشابه  اسیدیته  مورد  در  آزمایشگاه  آزمون 
 PH مقدار اسید در نوشابه مینای دندان را از بین می برد. سطح

در نوشابه می تواند ۲.۵ باشد
۱۱. نوشابه حاوی مقدار زیادی شکر است

میانگین ۲۰ اونس نوشابه معادل با ۱۷ قاشق چای خوری 
شکر است، اما نوشابه برای دندان و سلامت کلی بدن خوب 

نیست.

۱۲.نوشابه حاوی قندهای مصنوعی است
در حالی که بسیاری از مردم شکر مصنوعی را برای مصرف 
کالری پایین انتخاب می کنند. قند مصنوعی به بیماری های 

متعدد از جمله سرطان مرتبط هستند.
۱۳.نوشابه سطح کلسیم را کاهش می دهد

از  زیادی  مقادیر  اسید هستند  نوشابه ها حاوی فسفریک 
کلسیم استخوان را کاهش می دهد. پس از مطالعه چندین 
هزار مرد و زن، محققان در دانشگاه تافتس، دریافتند زنانی که 
روزانه ۳ یا بیشتر نوشابه می نوشند، تقریبا ۴ درصد از تراکم مواد 
معدنی استخوان را در باسن خود دارند، هر چند که محققان 

کلسیم و جذب ویتامین D را کنترل می کنند.
۱4.نوشیدن نوشابه متابولیسم را تغییر می دهد و مانع 

از کاهش وزن می شود
توان بخشی در دانشگاه  و  دکتر هانس مدیر گروه ورزش 
بنگور، انگلستان، دریافته است که نوشیدن نوشابه به طور 
منظم می تواند متابولیسم بدن انسان را تغییر دهد. شرکت 
کنندگان روزانه ۱۴۰ گرم شکر مصرف می کنند )که کم تر از 
دو قوطی نوشابه است(. نتایج نشان داد که متابولیسم آنها 
بعد از چهار هفته تغییر کرد و برای آنها سخت شد که چربی را 

بسوزانند و وزن کم کنند.
۱۵.نوشیدن بیشتر از یک نوشابه روزانه خطر بیماری 

قلب ،سندروم متابولیک را افزایش می دهد
دکتر راوی نویسنده کتاب مطالعه و مربی پزشکی در دانشکده 
پزشکی هاروارد می گویدکه اگر بیشتر از یک یا چند نوشیدنی 
را روزانه می نوشید، ممکن است ریسک توسعه عوامل خطر 

متابولیک برای بیماری های قلبی را افزایش دهید

۱۶. نوشابه رژیم کاهش وزن شما را مختل می کند
مطالعه در مرکز علوم درمانی دانشگاه تگزاس نشان داد هر 
چه رژیم غذایی بیشتر شامل نوشابه باشد، ریسک اضافه وزن 

بیشتر می شود.
۱7. خطر ابتلا به کبد چرب را افزایش می دهد

نوشابه ها و هر نوشیدنی شیرین دیگر به بیماری کبد چرب 
مرتبط است.

۱8.نوشابه ها حاوی مهار کننده های قارچی هستند
آنها بنزوات سدیم یا بنزوات پتاسیم دارند و در تمام نوشابه ها 
توانایی  این مواد شیمیایی  ی مورد استفاده قرار می گیرد. 
آسیب شدید به دی ان ای در میتوکندری را دارند تا به طور 

کامل آن را غیر فعال کنند.
۱۹.نوشابه ها باعث آسم می شود

نتیجه تحقیقات ثابت کرده است مصرف نوشابه باعث آسیب 
به ریه و افزایش ریسک ابتلا به آسم می شود.

۲۰. نوشابه با سردرد ارتباط دارد
سردرد هم یکی دیگر از عوارض نوشیدن نوشابه است.

۲۱ . فشار خون بالا از عوارض جدی دیگر نوشابه است
به گزارش وب گاه نمناک، از آنجا که یکی از عوارض جانبی 
رژیم غذایی، افزایش وزن است، فشار خون بالا می تواند از 
عواقب آن باشد. همچنین شامل مقدار زیادی سدیم است، که 
می تواند سطح فشار خون را افزایش دهد. تنها در یک قوطی، 

۵۷ میلی گرم سدیم وجود دارد.
اگر قصد فرزند دارشدن دارید این غذا ها را نخورید

ایرانی توصیه های تغذیه ای درباره تقویت  متخصص طب 
باروری و فرزند دارشدن بیان کرد.

عوارض  ومضرات نوشابه روی سلامت بدن

اگر خسته اید، نفخ و ورم دارید، مدام جوش و آکنه می زنید، اضافه وزن دارید 
یا به هر طریقی احساس می کنید چیزی در بدنتان درست نیست ممکن است 

نیاز به بالانس کردن هورمون هایتان داشته باشید.
دلایل بسیار زیادی وجود دارند که می توانند باعث شوند عارضه ای اذیتتان 
غذایی،  حساسیت های  مثل  دلایلی  شکم،  ورم  و  نفخ  احساس  مثلًا  کند، 
سفرکردن، ورزش کردن و... . اما خیلی وقت ها گذشته از این عوامل، اثرات 
هورمون های بدنتان است که عامل اصلی است و شما می توانید با بالانس کردن 

یا تعدیل هورمون ها از این حالت های ناخوشایند خلاص شوید.
«تعدیل هورمون ها« این روزها در باب سلامت و تندرستی بسیار رایج شده و 

بی دلیل هم نیست. اما آیا واقعاً چیزی به نام »بالانس هورمونی« وجود دارد؟
اگر خسته اید، نفخ و ورم دارید، مدام جوش و آکنه می زنید، اضافه وزن دارید 
یا به هر طریقی احساس می کنید چیزی در بدنتان درست نیست ممکن است 

نیاز به بالانس کردن هورمون هایتان داشته باشید.
هورمون ها نقش مهمی در متابولیسم، گوارش، انرژی و... دارند و عجیب 

نیست که بر احساس ها و حالات روزانه تان اثر بگذارند.
این احتمال وجود دارد که دچار مشکلی به نام عدم تعادل هورمونی باشید. 
یعنی یک یا گروهی از هورمون ها در بدن شما از سطح متعادل خارج شده. اما 
این شرایط به این معنی نیست که در مقابل آن چیزی به نام تعدیل هورمونی 
وجود دارد. اگر سطح هورمون هایتان به هم ریخته باشد بهترین راه مراجعه به 
پزشک و درمان بر اساس علائمی است که شخص شما دارید، نه بر اساس 

چیزهایی که در فضای مجازی می بینید و می شنوید.
اگر واقعاً فکر می کنید تعادل هورمون ها در بدنتان درست نیست و یا مشتاق 
هستید بدانید بهترین حالت فعالیت هورمونی بدنتان چیست، با یک پزشک 

صحبت کنید.
هورمون ها چه هستند؟

غدد و عضلات و دیگر بافت های بدن ما، مواد شیمیایی به نام هورمون ترشح 
می کنند که از طریق خون در سراسر بدن منتشر می شوند. این هورمون ها 
آنها را آماده عملکردهای گوناگون  پیام هایی را بین اندام ها ردوبدل کرده و 
می کنند. بیش از ۵۰ هورمون شناخته شده در بدن ما وجود دارد و محققان 

همچنان در حال مطالعه و کشف هورمون ها و عملکرد آنها هستند.
سطح هورمون ها در بدن هر کسی متفاوت است و تحت شرایط نوساناتی دارد. 
مثلًا پزشکان انتظار ندارند یک نوجوان و یک فرد سالمند دارای سطح یکسانی 
از تستوسترون باشند. برخی از افراد ممکن است سطح هورمون هایشان بالاتر 
یا پایین تر باشد، اما به این معنی نیست که سطح هورمونی آنها غیرعادی است. 
هر کسی متفاوت است و بدن ما هورمون های زیادی دارد که هر یک از آنها 

عملکرد و شرایط خاص خود را دارند.
تعدیل یا بالانس هورمونی چیست؟

به طورکلی وقتی افراد در مورد تعدیل هورمونی صحبت می کنند، عقیده 
دارند باید با عادت های سبک زندگی مثل خواب کافی و ورزش و... سطح 
هورمون های خود را متعادل نگه دارند. عموماً هدف این است که اثرات یک عدم 
تعادل هورمونی کمتر شود. عدم تعادل هورمونی را معمولًا این گونه می شناسیم 

که یک یا چند هورمون در بدن خیلی کم یا خیلی زیاد است.
داده  ربط  زنانه  جنسی  هورمون های  به  اغلب  هورمونی«  »تعدیل  عبارت 
می شود، مثل استروژن، پروژسترون و تستوسترون. اما در واقع این عبارت 
)کورتیزول(،  استرس  هورمون  مثل  می شود،  نیز  دیگر  هورمون های  شامل 
از  و خیلی  تیروئید  انسولین(، هورمون های  )مثل  متابولیکی  هورمون های 

هورمون های دیگر.
عدم تعادل هورمونی چیست؟

یک عدم تعادل هورمونی، بسته به هورمون های مدنظر، می تواند طیفی از 
علائم را ایجاد کند، مثل خستگی و تغییرات خلقی. ایده ای که مطرح است 

می گوید بالانس کردن هورمون های یک فرد، علائم را کاهش خواهد داد.
حالا در اینجا مسئله تا حدودی متفاوت می شود: درست است که هورمون ها 
عملکردهای مهم بدن را کنترل می کنند؛ اما این نیز درست است که سطح 
هورمون ها می تواند خیلی پایین یا خیلی بالا باشد و این پتانسیل را دارد که 
مشکلاتی برای سلامتی ایجاد کند. اما مفهوم »تعدیل کردن هورمون ها« نسبتاً 
مبهم و احتمالًا گمراه کننده است. بدن هورمون های بسیار زیادی تولید می کند 
و هورمون های ما همیشه در نوسان هستند و این نحوه عملکرد آنهاست و همین 

باعث می شود عبارت »تعدیل هورمون ها« کمی بی معنی باشد.
همچنین لازم به ذکر است که یک عدم تعادل هورمونی در واقع یک عدم 
تعادل بیوشیمیایی است. یعنی شامل فرایندهای شیمیایی در بدن می شود. 
تنها راه تأیید یک عدم تعادل هورمونی، آزمایش خون است که لزوم آن باید 
توسط پزشک اعلام شود. حتی در این شرایط نیز عدم تعادل هورمونی می تواند 
ناشی از عوامل متعددی باشد، مثل تغذیه، دارو و بیماری ها. درست است که 
تغییرات در سبک زندگی می تواند کمک کند عدم تعادل هورمونی کنترل شود؛ 
اما این فقط یک تکه از پازل است و در نهایت همه چیز به هورمون های درگیر و 

علت اصلی بستگی خواهد داشت.
به طور خلاصه: شما نمی توانید تنها با تغییرات در سبک زندگی خود، عدم 
تعادل هورمونی را هدف بگیرید یا آن را برطرف کنید. اما اگر در حال حاضر 
پزشکتان تشخیص داده که دچار یک عدم تعادل هورمونی هستید، برخی 
عادت ها ممکن است در مدیریت علائم کمکتان کنند و اگر عارضه هورمونی 

ندارید، عادت های زیر دست کم منجر به سلامتی بیشتر شما می شوند.
به اندازه کافی فیبر بخورید

غذاهای گیاهی و غلات کامل به دلیل فیبر بالایی که دارند اغلب غذاهای 
دوستدار گوارش محسوب می شوند. خوردن غذاهای مفید برای گوارش به 
نفع سلامت هورمونی تان نیز می باشد. وضعیت میکروبیوم روده های شما، 
هورمون هایی مثل استروژن، تستوسترون، پروژسترون و کورتیکواستروئیدها 
را نیز تنظیم می کند. وضعیت روده ها بر مقاومت به انسولین اثر می گذارد. 
به انسولین واکنش مناسبی  به انسولین زمانی است که سلول ها  مقاومت 
نشان نمی دهند. انسولین هورمونی است که گلوکز را برای انرژی به سلول ها 
می رساند. مقاومت به انسولین اصلًا مسئله بی اهمیتی نیست چون می تواند 
منجر به دیابت نوع دوم شود؛ بنابراین با خوردن فیبر بیشتر، به نفع روده ها و 

هورمون هایتان عمل می کنید.
کمتر قند و شکر مصرف کنید

که  است  انسولین  تعادل  عدم  هورمونی،  مشکلات  شایع ترین  از  یکی 
می تواند باعث مدام بالابودن قند خون شود و باز هم ریسک دیابت نوع دوم را 
افزایش دهد. خوردن قند زیاد می تواند این عدم تعادل را ایجاد کند، بنابراین 
محدودکردن مصرف قند نقش مهمی در این جنبه از سلامت هورمونی تان 
دارد. قند می تواند در غذاهایی که انتظارش را ندارید وجود داشته باشد، مثل 

سس پاستا، سس سالاد و ...
استرستان را مدیریت کنید

بالانس  برای  می توانید  که  است  کاری  مهم ترین  استرس  کاهش 
هورمون هایتان انجام بدهید. استرس بسیار بر سطح هورمون ها و عملکرد آنها 
مؤثر است. استرس مزمن می تواند باعث تولید بیش از حد کورتیزول شده و 
فرایندهای هورمونی دیگر را دچار اختلال کند، مثلًا عملکرد متابولیکی و 
ایمنی بدن. شیوه های مفید کنترل استرس مثل عبادت، مدیتیشن و تنفس 
عمیق می توانند سطح کورتیزول را تنظیم کرده و به سلامت هورمون ها کمک 
کنند. شیوه ای برای کنترل استرستان انتخاب کنید که مناسب شما باشد. 
شاید شنا یا بافتنی روش مناسب شما برای کاهش استرس باشد. شاید هم لازم 
باشد به چیزهای غیرضروری زندگی تان نه بگویید یا در مورد شغلی که دارید و 

فرسوده تان می کند تجدیدنظر کنید.
فعالیت بدنی منظم داشته باشید

ورزش نیز نقش مهمی در عملکرد هورمونی دارد و می تواند سطح انسولین را 
تنظیم کند، هورمون های استرس را کاهش بدهد و هورمون های حال خوب را 
افزایش بدهد )مثل اندورفین ها(. ورزش منظم برای پیشگیری از کاهش تراکم 

استخوان ناشی از هورمون لازم است.
از آن سو، بی تحرکی می تواند ریسک مقاومت به انسولین و دیگر مشکلات 
هورمونی را بیشتر کند. حداقل دو روز در هفته و هر هفته ۱۵۰ دقیقه فعالیت 

بدنی با شدت متوسط داشته باشید.
کمتر در معرض عواملی قرار بگیرید که سیستم غدد درون ریز را 

مختل می کنند
برخی محصولات یا مواد شیمیایی ممکن است در عملکرد هورمونی اختلال 
ایجاد کنند. مثل بیس فنول A و فتالات ها که به ترتیب در بسته بندی های 
غذایی و لوازم آرایشی وجود دارند. کمتر در معرض این مواد قرارگرفتن می تواند 
به تعادل هورمونی کمک کند؛ اما میزان این تأثیر در هر کسی متفاوت است و 
بستگی به عواملی مثل ژنتیک، وضعیت سلامت و میزان در معرض بودن دارد. 
هر چند همیشه هم نمی توانیم از این مواد اجتناب کنیم اما می توانیم کمتر 

خود را در معرض این مواد قرار دهیم.
چه زمانی مراجعه به پزشک لازم است؟

اگر فکر می کنید مشکل هورمونی دارید، تنها راه اینکه مطمئن شوید این 
است که به پزشک مراجعه کرده و آزمایش خون بدهید. اگر علائمی مثل 
خستگی بی دلیل، نوسانات خلقی، مشکلات مربوط به هورمون های جنسی 
)مثل پریود نشدن( دارید که با تغییرات در سبک زندگی جواب نگرفته اید باید 
به پزشک مراجعه کنید. همچنین اگر سابقه بالا یا پایین بودن هورمون هایی را 

دارید مراجعه به پزشک لازم است.
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نایب رئیس مجلس شورای اسلامی :

ساختمان باید استحکام و ایمنی لازم 
در بخش های مختلف را داشته باشد

نماینده قم در خانه ملت بیان داشت: ساختمان در حقیقت مایه آسایش و آرامش 
خانواده است که باید تلاش شود استحکام و ایمنی لازم در بخش های مختلف را داشته 

باشد.
حجت الاسلام و المسلمین مجتبی ذوالنوری در دیدار اعضای هیأت مدیره سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان قم اظهار داشت: بیمه مهندسان از موضوعاتی بوده که 
با توجه به وضعیت معیشتی جامعه مهندسی به خصوص مهندسان جوان، پیگیری آن 
ضروری است که این موضوع با توجه به مصوبه کمیسیون تلفیق، جدی پیگیری خواهد 

شد تا این مصوبه در صحن علنی مجلس شورای اسلامی هم به تصویب برسد.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در موضوع نهضت ملی مسکن، سازمان 
نظام مهندسی ساختمان قم کار خود را در استان به خوبی انجام داده و امروز در این 
زمینه عقب افتادگی نداریم و از تلاش های مهندسان در این زمینه تشکر می کنیم. وی 
ادامه داد: در حوزه استحکام بنا نیازمند رعایت شاخص هایی هستیم که استفاده از 
مصالح استاندارد به خصوص در زمینه بتن و میلگرد بسیار حائز اهمیت است و از سویی 
دیگر نیز مهندسان باید با حساسیت هایی که در قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 

آمده نقش خود را به خوبی ایفا کنند.
نماینده قم در خانه ملت بیان داشت: ساختمان در حقیقت مایه آسایش و آرامش 
خانواده است که باید تلاش شود استحکام و ایمنی لازم در بخش های مختلف را داشته 

باشد.
وی با اشاره به موضوع اصلاح قانون نظام مهندسی بیان داشت: در ماه های پایانی 
مانده به عمر این دوره از مجلس شورای اسلامی با توجه به در دستور کار بودن بودجه 
و همچنین موضوع برگزاری انتخابات مجلس بعید به نظر می رسد، فرصت طرح این 
موضوع در صحن علنی باشد و در صورت طرح آن در صحن علنی، از پیشنهادهای 

سازمان در بخش های مختلف استفاده خواهیم کرد.
وضعیت معیشتی مهندسان مطلوب نیست

امین مقومی رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم نیز در این دیدار اظهار 
داشت: وضعیت معیشتی مهندسان مطلوب نیست و میانگین درآمد آنان از حداقل 
قانون کار نیز کمتر است، هر چند که پروژه نهضت ملی مسکن موجب رونق ساخت و 

ساز در استان شده، اما این معضل همچنان وجود دارد.
وی عنوان داشت: بیش از نیمی از مهندسان در زمینه بیمه مشکل دارند که موضوع 
بیمه مهندسان در کمیسیون تلفیق به تصویب رسیده و امیدواریم به زودی در صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی نیز مطرح و به تصویب نهایی نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی برسد که در این زمینه نقش نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی بسیار مؤثر 

است.
اجرای  به  اشاره  با  ادامه  در  قم  استان  ساختمان  مهندسی  نظام  سازمان  رئیس   
طرح نهضت ملی مسکن در استان قم بیان داشت: نهضت ملی مسکن در قم در دو 
بخش آپارتمانی و ویلایی دنبال می شود که در این دو عرصه سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم با تشکیل تیم های طراحی و نظارت اقدامات لازم را انجام داده و با 
حساسیت هایی که در این زمینه وجود داشت؛ تلاش شد تا در طرح خانه های ویلایی در 

پرنیان و طایقان نیز بازنگری هایی در راستای کاهش هزینه ها صورت گیرد.
ضرورت استفاده از مصالح استاندارد در پروژه های نهضت ملی مسکن 

وی بیان داشت: یکی از مسائل مورد دغدغه ما در پروژه های نهضت ملی مسکن قم 
استفاده از مصالح استاندارد و مرغوب در راستای افزایش کیفیت بناها است.

مقومی عنوان داشت: این سازمان در زمینه بتن و میلگرد پایش های مستمری نسبت 
به تولیدات یا توزیع مصالح در سطح استان قم داشته است و این گزارش ها در پایگاه 
اطلاع رسانی سازمان منتشر شده که همین امر موجب افزایش نسبی کیفیت در این دو 
محصول شده است و سایر استان ها نیز امروز با الهام گیری از نتایج پایش استان قم این 

اقدام را دنبال می کنند. 
اجرای  موضوع  به  اشاره  با  قم  استان  ساختمان  مهندسی  نظام  سازمان  رئیس 
دستورالعمل مجریان ذیصلاح بیان داشت: این کار در استان قم به صورت پلکانی از 
سالهای گذشته دنبال شده و در سال جاری نیز برای ساختمان های ۴ سقف به بالا 

الزامی است.
وی عنوان داشت: گسترش خدمات الکترونیک از سوی این سازمان نیز در دستور کار 
بوده و هم اکنون مالکان بدون مراجعه حضوری به سازمان می توانند با استفاده از کارتابل 
مالک، مهندسان طراح خود را انتخاب کنند و در روزهای آینده بخش نظارت نیز تکمیل 

می شود و این قسمت نیز بدون مراجعه حضوری امکان پذیر خواهد شد.
مقومی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع اهمیت نگهداری ساختمان اشاره 
کرد و بیان داشت: قانون در این زمینه تکالیفی مشخص کرده که خلأ اجرا در این بخش 

وجود دارد که همین امر موجب بروز برخی از حوادث شده است.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم عنوان داشت: در حال حاضر آمار 
قابل توجهی از ساختمان های بدون پایان کار در استان قم مورد بهره برداری قرار می گیرد 

که ممکن است به دلیل عدم رعایت مسائل ایمنی خطرساز باشند.

مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

جشن کتاب با هدف عدالت فرهنگی 
در قم برگزار می شود

مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به آغاز هفته کتاب، گفت: 
برپایی جشن کتاب با هدف عدالت فرهنگی در دستور کار ستاد بزرگداشت هفته کتاب 

در استان قم قرار دارد.
کرد:  اظهار  کتاب  هفته  رسیدن  فرا  تبریک  با  سخنانی  طی  عموزاده  امیرعلی 
گرامیداشت هفته کتاب و برگزاری برنامه های متنوع فرهنگی در طول هفته کتاب علاوه 

بر ترویج فرهنگ کتابخوانی، بیانگر اهتمام نهادهای فرهنگی به موضوع کتاب است.
وی با اشاره به برنامه های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: حضور 
جمعی از نویسندگان، شاعران چاپخانه داران، کتابداران و کتابفروشان در خانه امام 
راحل و تجدید بیعت با بنیانگذار جمهوری اسلامی سرآغاز هفته کتاب در استان قم 

است.
دبیر ستاد هفته کتاب در استان قم بیان کرد: برپایی جشن کتاب با هدف عدالت 
فرهنگی، اعزام واحد سیار به شهرستان ها، روستاها و مناطق عشایری استان و اهدای 

کتاب به کودکان و نوجوانان از جمله برنامه های اداره کل ارشاد قم است.
عموزاده ادامه داد: از دیگر برنامه ها اهدای کتاب به مساجد، کتابخانه ها و مراکز 
از  رونمایی  و  استان  مدیران  کتابگردی  همچنین  و  شهرستان ها  و  استان  فرهنگی 

کتاب های چاپ جدید است.
وی با اشاره به اینکه ایجاد قفسه های تازه های نشر در سالن ورودی اداره از دیگر 
برنامه های هفته کتاب است، یادآور شد: برپایی کارگاه و جلسه بررسی و نقد کتاب، تقدیر 
و تجلیل از مروجان و چهره های فعال در حوزه کتاب کتابخوانی )کودکان، نوجوانان، 
بزرگسالان(، چاپ بنر و پوستر هفته کتاب، اطلاع رسانی برنامه های هفته کتاب در 
سایت ها و شبکه های مجازی و همچنین نواختن زنگ کتاب در چند مدرسه استان از 

دیگر برنامه های ستاد گرامیداشت هفته کتاب است.
مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم یادآور شد: تخفیف فروش کتاب توسط 
کتابفروشی ها در هفته کتاب، راه اندازی کتابخانه های کوچک در مدارس، آپارتمان ها و 
مراکز خصوصی، برگزاری مسابقه کتابخوانی، ارسال پیامک گرامیداشت هفته کتاب به 
ناشران، مولفان و فعالان فرهنگی و برگزاری محفل شعر و ادب از جمله برنامه های هفته 

کتاب در استان قم است.

رئیس اداره حقوقی محیط زیست استان قم:

ممانعت از ورود مأموران محیط زیست 
به واحدهای تولیدی جرم است

رئیس اداره حقوقی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، گفت: در سه سال 
گذشته، حدود ۲۰ واحد تولیدی به دلیل ممانعت از ورود کارشناسان محیط زیست و یا 

عدم ارایه اسناد و مدارک، به مقام قضایی معرفی شده اند.
علی احمدی  طی سخنانی اظهار کرد: بر اساس ماده ۱۶ قانون هوای پاک، تمامی 
واحدهای تولیدی، معدنی، خدماتی، عمومی و کارگاهی مکلف هستند اطلاعات مورد 

نیاز سازمان حفاظت محیط زیست را در اختیار این مجموعه قرار دهند.
به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، 
وی افزود: ممانعت از ورود و بازرسی مأموران محیط زیست برای نمونه برداری و تعیین 
میزان آلودگی و همچنین عدم ارائه اسناد و مدارک مورد نیاز و یا ارائه اطلاعات خلاف 

واقع، محکومیت به جزای نقدی درجه هفت و چهار در پی دارد.

مادر شهیدان زین الدین خطاب به اعضای شورای اسلامی شهر قم:

دست در دست هم بگذارید 
و »همه با هم« باشید

حاجیه خانم زینب اسلام دوست مادر شهید مهدی زین الدین فرمانده لشگر ۱۷ علی 
ابن ابیطالب)ع( قم، خطاب به اعضای شورای اسلامی شهر قم، گفت: دست در دست 

هم بگذارید و برای خدمت به مردم »همه با هم« باشید. 
به گزارش روابط عمومی سازمان، فرهنگی، اجتماعی، ورزشی شهرداری قم، اعضای 
شورای اسلامی شهر قم، در آستانه سالروز شهادت شهید مهدی زین الدین و برگزاری 
یادواره شهدای استان قم، با حضور در بیت تاریخی شهید زین الدین که به همت سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری قم تبدیل به خانه موزه شده است، به دیدار مادر شهیدان زین 

الدین حاجیه خانم زینب اسلام دوست رفتند.
این مادر شهید پس از سخنان محسن محرری رئیس شورای اسلامی شهر قم و برخی 
دیگر اعضای شورای اسلامی شهر قم، خطاب به ایشان گفت: در ابتدا از شهرداری قم 
تشکر کنم که با ایجاد خانه موزه شهیدان زین الدین، باعث شد به وصیت شهید مهدی 

زین الدین که خواسته بود این خانه تبدیل به مکانی فرهنگی شود، تشکر کنم.
آقای سقائیان نژاد شهردار قم خدمات بسیاری به قم کرد

وی افزود: آقای سقائیان نژاد شهردار قم خدمات بسیار زیادی به قم کرد و شهرداری 
قم در دوره ایشان همیشه پای کار ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بود و قداست شهداء و 

قداست شهید زین الدین را با ایجاد این خانه موزه حفظ کرد.
حاجیه خانم زینب اسلام دوست، با بیان این که دغدغه ما این است که این خانه بعنوان 
خانه موزه شهیدان زین الدین، برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و انتقال این فرهنگ 
مقدس به نسل جدید، باقی بماند، افزود: در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت می 
خواهیم که اگر خدای ناکرده آقای سقائیان نژاد که خدمات زیادی به قم داشتند از 
شهرداری قم رفتند و یک شهردار دیگر آمدند، این خانه موزه تغییر کاربری پیدا نکند و به 

همین صورت و مکانی برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باقی بماند.
خانه موزه شهیدان زین الدین هیئت امنایی ثبت ملی شود

وی افزود: در همین راستا به نظر بنده اگر خانه موزه شهیدان زین الدین هیئت امنایی 
شده و از طرف دیگر ثبت ملی شود، دغدغه ما برای این که این مکان به همین صورت 
خانه موزه شهیدان و مکانی برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باقی بماند، بر طرف خواهد 
شد و لذا از حاج آقای طباطبایی نژاد رئیس سازمان فرهنگی شهرداری قم می خواهیم 

بحث ثبت ملی این خانه موزه را پیگیری و به نتیجه برسانند.
مادر شهیدان زین الدین در ادامه با اشاره به سابقه مبارزاتی خانواده شهیدان زن الدین 
و همچنین مبارزات انقلابی پدر این شهیدان و ارتباط ایشان با امام خمینی)ره( گفت: 
خانه ما در دوران مبارزات با رژیم ستم شاهی، جایی برای سخنرانی سخنرانان انقلابی بود.
حاجیه خانم زینب اسلام دوست، در ابتدای کار که شهرداری قم تصمیم به ایجاد خانه 
موزه شهیدان زین الدین گرفت، ما خواستیم که این جا مکانی برای همه شهدای قم و 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باشد، خاطرنشان کرد: در طول مدتی که خانه شهید مهدی 
زین الدین تبدیل به خانه موزه شده، کارهای فرهنگی بسیاری از جمله جلسات روایت 
دفاع مقدس و... در آن صورت گرفته است؛ یکی دیگر از این کارها در طول این مدت، پیدا 

کردن شجره نامه شهیدان زین الدین است که به شهید ثانی می رسد.
مادر شهیدان زین الدین در ادامه سخنان خود با تصریح بر این که یک جمله هم خطاب 
به اعضای محترم شورای اسلامی شهر بگویم، اظهار داشت: دست در دست هم بگذارید و 
با دوری از اختلافات، برای خدمت به مردم »همه با هم« باشید؛ بدانید که این نظام حاصل 
خون های پاکی است که به زمین ریخته شد و هنوز هم این خون های پاک ریخته می 
شود. وی در ادامه با اشاره به فجایع شهر غزه و ظلم و ستم رژیم کودک کش صهیونیستی 
بر علیه مردم و کودکان فلسطینی، گفت: امروز می بینیم که حق و باطل مشخص شده و 
بسیاری از مردم دنیا بر علیه رژیم صهیونیستی شده اند و امیدواریم به زودی شاهد نابودی 

اسرائیل باشیم.

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم :

۱۷ مرکز مشاوره خانواده و ازدواج
 فعال است

معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان قم از افزایش مراکز مشاوره خانواده و 
ازدواج از ۱۷ به ۲۵ مرکز تا پایان امسال دراین استان خبر داد.

روح الله مقدم در گفت وگویی گفت: به منظور تسهیل در امر ازدواج و رفع مشکلات 
زوج ها، تاکنون ۱۷ مرکز مشاوره خانواده و ازدواج توسط این اداره کل ایجاد شده است 
تا شهروندان بتوانند از مشاوره علمی بهرمند شوند و امیدواریم تا پایان سال به ۲۵ مرکز 

افزایش یابد.
وی اظهار داشت: همچنین اولین مرکز تخصصی ازدواج ،خانواده و جمعیت در کشور در 
شب میلاد پر برکت امام حسن عسکری)ع( با موضوعات متنوع برگزاری کارگاه های پیش 
از ازدواج ،همسان گزینی ،تسهیل برگزاری مراسم های ازدواج ،مشاوره خانواده ،حمایت 
از طرح های فرزندآوری و توسعه مشارکت اجتماعی با حضور مسئولین وزارتخانه و استان 

افتتاح شد.
مقدم گفت: راه اندازی این مرکز با هدف کمک به توسعه فرهنگ ازدواج ،واسطه گری و 

مشاوره به هنگام در امر ازدواج بوده است.
وی همچنین در خصوص اصلاح یا بهبود فرهنگ ازدواج بخصوص کاهش تشریفات و 
آسان سازی آن و ظرفیت های قم در این زمینه گفت: این استان ابا عنایت به جو فرهنگی 
غالب و وجود اماکن مقدس ، حوزه علمیه ، دانشگاه ها و مراکز پژوهشی دارای اساتید 
مجرب و اثرگذار در سطح کشور می باشد که باید از این فرصت به نفع وقوع ازدواج درست 

،به هنگام و انتخاب درست نهایت بهره را برد.
تخصصی  مرکز  اهداف  از  افزود:یکی  قم  ورزش  و  جوانان  اداره کل  جوانان  معاون 
ازدواج،خانواده و جمعیت تسهیل مراسم ازدواج ،جلب کمک خیرین و ارزان سازی وقایع 

مرتبط با ازدواج است.
وی افزود: با توجه به ظرفیت های فرهنگی استان قم شرایط خوبی را می توان ایجاد کرد 
تا از ادبیات و هنر مانند تئاتر و سینما و همچنین معتمدین محلی جهت تسهیل امر ازدواج 
کمک گرفت. بر اساس آمارهای رسمی، از فروردین تا پایان مهرماه سالجاری چهار هزار 
و ۹۰ واقعه ازدواج در استان قم ثبت شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته، ۹ درصد 

افزایش داشته  است.
جمعیت شهری استان قم یک میلیون و ۳۷۵ هزار نفر معادل ۹۵.۸ درصد و جمعیت 

روستایی نیز ۶۰ هزار نفر معادل ۴.۲ درصد جمعیت کل استان است.
درهمین حال خردادماه سالجاری نیز ۶ مرکز و قرارگاه تخصصی »خانواده و جمعیت« در 
استان قم، راه اندازی شد. آموزش خانواده ها در راستای فرهنگ فرزندآوری، ازدواج آسان 
و تربیت درست فرزندان بر اساس آموزه های دینی، با استفاده از ظرفیت های گروه های 

مردمی و تولیدات رسانه ای موثر از اولویت فعالیت های این مراکز می باشد.

رئیس ستاد انتخابات استان قم:

کرسی های آزاد اندیشی دانشگاهی 
با موضوع انتخابات راه اندازی شود

رئیس ستاد انتخابات استان قم گفت: اهتمام به گفتمان سازی در دانشگاه ها اهمیت 
بسیاری دارد و برگزاری کرسی های آزاد اندیشی در دانشگاه ها می تواند یک نمونه از این 
گفتمان سازی باشد که درخصوص مشارکت حداکثری مردم در انتخابات موثر خواهد بود.
احمد حاجی زاده در جلسه ستاد انتخابات استان قم، اظهار داشت: برگزاری انتخابات 
امن، سالم و با مشارکت حداکثری اصولی است که رهبر معظم انقلاب نسبت به آن تاکید 

کرده اند.
وی افزود: در همین راستا کلیه دستگاه های دولتی و اجرایی در استان قم ملزم هستند 

برای تحقق فرمایشات رهبری برنامه های انتخاباتی خود را با این محورها ارائه دهند.
رئیس ستاد انتخابات استان قم گفت: عملکرد مدیران دستگاه ها در خصوص انتخابات 
ارزیابی خواهد شد؛ در جمهوری اسلامی ایران مسئله انتخابات همواره مهم بوده چون 
نشان  دهنده مردمی بودن نظام است. حاجی زاده خاطرنشان کرد: طی سال های اخیر 
مردم ما همواره مشارکت حداکثری را در انتخابات داشتند و این موضوع هربار باعث شده 
ضربه سنگینی بر پیکره دشمن وارد شود. وی ادامه داد: به فضل خداوند مطمئن هستیم 
این بار هم در انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری شاهد حضور حداکثری 

مردم پای صندوق های رای خواهیم بود.
حاجی زاده عنوان کرد: گفتمان سازی در دانشگاه ها از نکات مهمی است که نسبت به 
آن باید اهتمام داشت؛ برگزاری کرسی های آزاد اندیشی در دانشگاه ها می تواند یک نمونه 

از این گفتمان سازی باشد که درخصوص مشارکت حداکثری موثر خواهد بود.
رئیس ستاد انتخابات استان قم تاکید کرد: امیدآفرینی و افزایش نشاط اجتماعی 
از نکات مهمی بود که در دیدار دکتر آقامیری با رسانه ها از سوی ایشان مطرح شد، از 

رسانه ها تقاضا داریم نسبت به این موضوع اهتمام جدی داشته باشند.

آیت الله نوری همدانی:

دلایل خلوت شدن مساجد مورد آسیب شناسی قرار گیرد

مرجع تقلید شیعیان گفت: متأسفانه طبق گزارشاتی که ما داریم مساجد رو 
به خلوت شدن می رود که باید آسیب شناسی نمود که چرا این گونه شده است.

متن پیام آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع عظام تقلید به اجلاسیه نماز 
به شرح زیر است:

حیمِ حْمنِ الرَّ هِ الرَّ بِسْمِ اللَّ
بِی الْقَاسِمِ 

َ
نَا أ دِنا وَ نَبِیِّ لَامُ عَلَی سَیِّ لَاةُ وَ السَّ هِ رَبِّ الْعَالَمِینَ وَ الصَّ الْحَمْدُ لِلَّ

فِی  اللهِ  هَ  بَقیَّ ما  اهِرِینَ سیَّ الطَّ بِینَ  یِّ الطَّ بَیتِهِ  أهلِ  عَلَی  وَ  د  مُحَمَّ المصطفی 
الأرَضینَ.

با سلام و تحیت به آن مجمع محترم. یکی از عبادات های بزرگ و مهم در اسلام 
نماز است. ابتداء باید اصل عبادت مورد توجه و دقت قرار گیرد و خداوند متعال 

نسَ إِلَاّ لِیَعْبُدُونِ«. نیز در قرآن کریم فرموده: »وَمَا خَلَقْتُ الْجِنَّ وَالِْ
چند مطلب در این آیه وجود دارد؛ اول اینکه چرا جن مقدم بر انسان ذکر شده؟ 
آیت الله طباطبایی اعلی الله مقامه در تفسیر المیزان فرموده چون که خداوند 

جن را قبل از انسان آفریده در این آیه نیز قبل از انسان ذکر کرده.
دوم اینکه حرف لام در »لیعبدون« برای غرض است یعنی غرض خداوند 
متعال این بوده که جن و انس او را عبادت کنند در حالی که بسیاری از جن و 
انس خداوند را عبادت نمی کنند و این تخلف از غرض خداست، صاحب تفسیر 
البرهان که یک تفسیر روایی و بسیار عالی است در جلد هفتم در جواب از اشکال 
مذکور چند روایت ذکر کرده که بنده خلاصه آنها را عرض می کنم، ابو بصیر 
همین سوال را از امام صادق علیه السلام پرسیده و حضرت در جوابش فرمودند 
»خلقهم لیأمرهم بالعبادة کما أمرهم بالصدق والعدالة«؛ یعنی خداوند متعال جن 

و انس را خلق کرده تا امر به عبادت کند.
آیت الله طباطبایی اعلی الله مقامه در جلد ۱۷ از تفسیر المیزان جواب دیگری 
نسَ" برای استغراق نیست تا اینکه کل فردٍ  داده و فرموده لام در " الْجِنَّ " و "الِْ
فردٍ را شامل شود بلکه برای جنس است و شامل طبیعت می شود یعنی جنس و 
طبیعتِ جن و إنس چنین تکلیفی دارند و حالا اگر بعضی از آنها خدا را عبادت 
نکنند منافاتی با آیه شریفه و غرض خداوند متعال ندارد، ایشان ظاهر آیه را أخذ 
کرده اند ولی خب ما روایاتی داریم که آیه شریفه را این طور تفسیر کرده اند که 

»خلقهم لیأمرهم بالعبادة کما أمرهم بالصدق والعدالة«. و بالاترین نوع عبادت که 
در قرآن تقریباً ۶۷ مورد ذکر شد نماز است.

اهمیت این موضوع آنچنان وسیع است که به عنوان ستون دین معرفی شده 
لَاةُ عَمُودُ دِینِکُم « و همچنین وجود مبارک حضرت امام علی علیه  است. »الصَّ
هَا خَیْرُ الْعَمَلِ وَ هِیَ عَمُودُ دِینِکُم«    لَاةِ وَ حِفْظِهَا فَإِنَّ وصِیکُمْ بِالصَّ

ُ
السلام فرمود: »أ

و باید دقت کرد این فریضه مهم در وقت معینی که ذکر شده اقامه گردد و در واقع 
لاةَ کانَتْ عَلَی الْمُؤْمِنینَ کِتابًا مَوْقُوتًا(. ملاک و معیار تقرب است )إِنَّ الصَّ

بر این اساس باید توجه کرد این عبادت دارای ثمرات و برکات فراوانی است و هر 
چه با دقت و عظمت بیشتر اقامه گردد به سعادت و رستگاری نزدیک تر می شود.
در این سال های اخیر نسبت به این واجب الهی توجه بیشتری صورت گرفته 
است، اما باید توجه داشت که بعضی از عملکردها و تبلیغات در فضای مجازی و 
القا شبهات و متأسفانه بی توجهی به پاسخ به این شبهات موجود سبب شد تا کم 

توجهی نسبت به این موضوع صورت گیرد.
یکی دیگر از نکاتی که باید توجه کرد بحث مساجد است. به هر حال توجه 
روایات و سفارش بزرگان نسبت به اقامه نماز در مساجد بسیار زیاد است. پیامبر 
ةٍ فَلا  دآءَ فَلَمْ یُجِبْهُ مِنْ غَیْر عِلَّ اکرم )صلی الله علیه و آله( فرمودند: »مَنْ سَمِعَ النِّ
صَلاةَ لَهُ« اما متأسفانه طبق گزارشاتی که ما داریم مساجد رو به خلوت شدن 

می رود؛ باید آسیب شناسی نمود که چرا این گونه شده است.
ما جوانانی داریم که در شب های قدر جمعیت عظیمی از آنها تشکیل می گردد 
و همچنین در ایام اعتکاف و بعضی از مناسبت های دیگر حضور پررنگ دارند. اما 
در روزهای معمول در مساجد نیستند، امروز یکی از معضلات نبود امام جماعت 

است.
در وقت نماز در همین تهران درب خیلی از مساجد بسته و یا اگر باز باشد امام 
جماعت ندارد و در بعضی از موارد ائمه جماعات به ما مراجعه می کنند که بعد از 
مدتی امامت می گویند باید شما از این مسجد به مسجد دیگری بروید یا دیگر پیر 

شده اید، قابلیت امامت ندارید و این موضوع بسیار غم انگیز است.
ما معتقدیم باید امام جماعت ایجاد جذابیت کند و برنامه های متنوع داشته 
باشد و با جوانان ارتباط داشته باشد و تبیین کننده اهمیت اقامه نماز در مسجد 
باشد، ولی این بدان معنا نیست که بگوییم امام جماعت که مدتی در محل مانده 
با افراد محل ارتباط گرفته و مردم او را شناخته اند به بهانه هایی او را کنار زد. بله 
زمانی که قدرت ندارد باید با احترام با او برخورد نمود و شخص دیگری را جایگزین 

کرد تا مأمومان هم همان ارتباط قبل را با امام جماعت داشته باشند.
تأکید بنده بر این است همانطور که بر اهمیت نماز باید توجه کرد به اهمیت 
اقامه نماز در مسجد نیز باید توجه داشت و مسئولان امور مساجد باید هرچه 
زودتر این رویه را اصلاح کنند در راه اصلاح امور مساجد برای پر رونق شدن 
برنامه ریزی کنند و مساجد را همانند صدر اسلام که محل تصمیم گیری ها بود و 

در انقلاب و دوران دفاع مقدس کانون حضور جوانان متدین بود برگردانند.
در واقع فقط به جابجایی امام جماعت که عمری را در راه تقویت دین مردم 
گذرانده نپردازند بلکه برنامه کارشناسی شده توسط افراد خبره ارائه کنند و در 

مواقع ضرورت یک دستیار و یا نایب جوان برای اجرای آن قرار دهند.
لازم می دانم از همه عزیزان برگزارکننده این جلسه تشکر نموده و توفیق همگان 

را از خداوند متعال خواستارم.

شهردار قم در پیامی فرارسیدن هفته کتاب و کتاب خوانی و روز کتابدار را تبریک 
گفت.

به گزارش شهرنیوز، متن پیام دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم به مناسبت  
هفته کتاب و کتاب خوانی و روز کتابدار به شرح زیر است:

اندیشمندان فرهنگ را مجموعه ای از دانش ها، باورها، هنرها، قوانین، آداب  و رسوم 
اجتماعی و عادت های افراد در یک گروه یا در یک جامعه می شمارند که با این تعریف 
هیچ جامعه ای بدون کتاب خوانی و ترویج آن در میان اقشار نمی تواند به رشد فرهنگی 

در سطح کلان برسد.
کتاب تنها ابزاری برای توسعه دانش بشری نیست بلکه ریسمانی است که می توان با 

آن نسل های یک جامعه را از تاریکی جهل و عادات ناپسند نجات داد.
استفاده از تجربیات گذشتگان و اقوام دیگر، دستیابی به دانش روز، تعمیق معرفت 
دینی و حصول یقین اعتقادی جز با ترویج فرهنگ کتاب خوانی در جامعه امکان پذیر 
نیست. بی سبب نیست که خداوند در قرآن کریم، کلام خود را با قلم آغاز می کند و واژه 

»کتابت« در شیوه های مختلف بارها در کتاب الهی ذکرشده است.
شهر قم به دلیل وجود مراکز ممتاز کتابخانه ای و اجتماعی از اهل علم و علاقه مندان 
حوزه پژوهش، در ساحت کتاب خوانی شهری پیشرو است. مدیریت شهری همواره 
آمادگی خود را برای مشارکت در برنامه های کتاب خوانی و کمک به توسعه فضاهای 

کتابخانه ای در شهر مقدس قم اعلام کرده است.

لازم است در آستانه روز کتاب و کتابدار، از زحمات قشر ارزشمند کتابدار که در 
راهنمایی و جذب نسل جوان به سمت کتاب خوب نقش محوری دارند، تقدیر کنیم. 
نسل جوان کتاب خوان از بزرگ ترین سرمایه های معنوی یک شهر هستند که رشد و 

بالندگی جامعه با تکیه بر ظرفیت های این نسل بسیار دسترس پذیر خواهد بود.  

پیام شهردار قم به مناسبت هفته کتاب و کتاب خوانی؛

قم از شهرهای پیشرو در کتاب خوانی است

با بیان اینکه ۴۲ عنوان  مدیرعامل انتشارات کتابک 
کتاب چاپ اول با موضوع کودک و نوجوان، دفاع مقدس 
انتشارات  این  فعالیت  سال  دهمین  در  ایران  مفاخر  و 
رونمایی می شود، گفت: همچنین ۱۴۰۲ جلد کتاب نیز 

به کتابخانه های مناطق محروم اهدا خواهد شد.
محمد حسین قاسمی در نشست خبری دهمین سال 
فرهنگی  مجموعه  در  که  کتابک«  »انتشارات  تأسیس 
انتشارات  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  قم  کتاب«  »دنیای 
کتابک در سال ۱۳۹۲ با هدف آگاهی بخشی و ترویج 
مبانی دینی، انقلابی و آموزشی در حوزه کودک و نوجوان 

در شهر قم آغاز به کار کرد.
وی تصریح کرد: تاکنون ۲۵۴ عنوان کتاب در شمارگان 
۳ میلیون و ۴۸۵ هزار جلد از انتشارات کتابک منتشر 

شده است.
اشاره  کتابک  انتشارات  آثار  پرفروش ترین  به  قاسمی 
کرد و گفت: »شناسنامه شهید سلیمانی« با ۳۹۵ هزار 
جلد پرفروش ترین کتاب این انتشارات بوده و مجموعه 
»داداش  جلد،  هزار   ۲۴۲ با  قاسم«  »عمو  کتاب های 
ابراهیم« با ۱۵۰ هزار جلد، »آموزش نماز« با ۱۵۰ هزار 
جلد و »شناسنامه تکلیف« با ۱۲۰ هزار جلد در رتبه های 

بعدی قرار دارند.       
به هفت دوره حضور در  انتشارات کتابک  مدیرعامل 
و گفت:  اشاره کرد  تهران  بین المللی کتاب  نمایشگاه 
برگزیده  ناشر  عنوان  به  سال ۱۳۹۵  در  انتشارات  این 
بیست ونهمین نمایشگاه کتاب تهران معرفی شد و در 

سال ۱۳۹۷ نیز به عنوان ناشر برگزیده سال مورد تجلیل 
انتشارات  کتاب های  کرد:  اضافه  قاسمی  گرفت.  قرار 
و در  بوده  توجه  کتابک در جشنواره های داخلی مورد 
شانزدهمین جشنواره کتاب رشد و ششمین جشنواره 

جایزه فیروزه برگزیده شده اند.
وی با بیان اینکه استان قم در سه حوزه کتاب دین، 
دفاع مقدس و کودک و نوجوان در کشور شاخص است، 
گفت: قم علاوه بر اینکه در حوزه کتاب دین سرآمد است، 
در حوزه کتاب کودک و نوجوان نیز به طور چشمگیری 
پیشرفت داشته و هم گام با پایتخت فعالیت کرده و آثار 

ناشران قمی به چند زبان دنیا منتشر شده است.
مدیرعامل انتشارات کتابک تصریح کرد: خوشبختانه 
کتاب های کودک و نوجوان مورد استقبال اقشار مختلف 
جامعه قرار دارد و ما ناشران نیز تلاش می کنیم با تولید آثار 

متنوع و متفاوت، نیاز مخاطب را برآورده کنیم.
قاسمی همچنین از برگزاری آیین شکرگزاری و جشن 
۱۰ سالگی انتشارات کتابک همزمان با سالروز ولادت 
حضرت زینب)س( و هفته کتاب و کتابخوانی خبر داد و 
گفت: این مراسم روز یکشنبه ۲۸ آبان با حضور مسئولان، 
نویسندگان، تصویرگران و کودکان در تالار فرهنگ و هنر 

شهر قم برگزار می شود.
وی تصریح کرد: در جشن ده سالگی انتشارات کتابک 
از ۴۲ عنوان کتاب چاپ اول با موضوع کودک و نوجوان، 
رونمایی می شود و ۱۴۰۲  ایران  و مفاخر  دفاع مقدس 
جلد کتاب نیز به کتابخانه های مناطق محروم کشور اهدا 

خواهد شد.
انتشار ۳۰ عنوان کتاب کودک

 به زبان های بین المللی
همچنین سعید قاسمی مدیر مسئول انتشارات کتابک 
نیز در بخش دیگری از این نشست به انتشار ۳۰ عنوان 
کتاب به زبان های عربی، ترکی آذربایجانی، اسپانیولی، 
فرانسوی، انگلیسی و پرتقالی اشاره کرد و گفت: کتاب 
از  آموزنده  و  »عمو قاسم« شامل بیست داستان کوتاه 
زندگی و شخصیت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی به 
زبان اسپانیولی و پرتقالی ترجمه و در کشورهای کلمبیا، 

اکوادور، ونزوئلا و برزیل منتشر شده است.    
به  اسلامی  انقلاب  شهدای  معرفی  همچنین  وی 
انتشارات  اولویت های  از  یکی  را  نوجوانان  و  کودکان 
کتابک عنوان کرد و گفت: تاکنون هشت جلد کتاب با 
موضوع شهدا در قالب مجموعه »قهرمان من« منتشر 
شده و با فروش ۵۰۰ هزار جلدی مورد استقبال کودکان و 

نوجوانان قرار گرفته است.
وی افزود: »علی لندی« با موضوع علی لندی شهید 
دهه هشتادی، »عمو قاسم« با موضوع شهید سلیمانی، 
»داداش ابراهیم« با موضوع شهید ابراهیم هادی، »آقا 
با موضوع زندگی شهید مرتضی مطهری، »آقا  معلم« 
محسن« با موضوع شهید محسن حججی، »زینب خانم« 
با موضوع شهیده زینب کمایی، »حاج همت« با موضوع 
با موضوع شهید  ابراهیم همت و »آرمان عزیز«  شهید 
آرمان علی وردی در قالب مجموعه کتاب های »قهرمان 
من« منتشر شده است و به زودی دو عنوان کتاب »آقا 
شهید  زندگی  موضوع  با  امدادگر«  »خانم  و  مهدی« 
زین الدین و شهیده مریم فرهانیان نیز منتشر خواهد شد.
مدیر مسئول انتشارات کتابک در خصوص راه اندازی 
جایزه ملی »کتاب کودک« توسط خانه کتاب، گفت: 
برگزاری این جشنواره ها در تقویت انگیزه نویسندگان و 
تصویرگران و ارتقای کیفی آثار کودک و نوجوان مؤثر است.
قاسمی همچنین یکی از مشکلات ناشران را عدم توزیع 
مناسب کتاب های خوب عنوان کرد و گفت: متأسفانه 
برخوردار  از پخش خوبی  در کشور  کتاب های ضعیف 
است و کتاب های ارزشمند به خوبی توزیع نمی شود و 
همین باعث می شود که مخاطب تصور کند آثار خوبی در 
حوزه کودک و نوجوان نداریم در حالی که بخشی از این 
مسئله به پخش کنندگان و کتابفروشی ها باز می گردد که 

کمتر به محتوا اهمیت می دهند.

مدیرعامل انتشارات کتابک :

جشن ۱۰ سالگی انتشارات کتابک برگزار می شود
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رییس پژوهشکده پولی و بانکی:

خدمات بانکی شخصی سازی می شود

رییس پژوهشکده پولی و بانکی گفت: قبل از انقلاب نرخ رشد نقدینگی بالای 
٣٠ درصد بود که توانستیم این سرعت در رشد نقدینگی را با سیاست های نوین 
در نظام بانکی از جمله بانکداری الکترونیک مدیریت کنیم که همین اقدامات در 

ضریب فزاینده و مدیریت نقدینگی اثرگذار گذاشت.
 پیمان قربانی در نشست خبری همایش سالانه بانکداری الکترونیک و نظام های 
اظهار داشت:  بانکی  تکنولوژی در حوزه  به شتاب تحولات  اشاره  با  پرداخت 
خوشبختانه سرعت تحولات تکنولوژی در دهه  اخیر زیاد و حوزه بانکداری در این 
تحولات پیشگام بوده  است. از دهه ٨٠، روند بانکداری الکترونیک شدت پیدا 
کرد و آثاری در سیاست گذاری پولی و بانکی نظام های پرداخت و تامین مالی ها 

گذاشت. 
مدیریت  الکترونیکی  بانکداری  مهم  دستاوردهای  از  یکی  اینکه  بیان  با  وی 
نقدینگی بود، گفت: قبل از انقلاب نرخ رشد نقدینگی بالای ٣٠ درصد بود که 
توانستیم این سرعت در رشد نقدینگی را با سیاست های نوین در نظام بانکی از 
جمله بانکداری الکترونیک مدیریت کنیم که همین اقدامات در ضریب فزاینده و 

مدیریت نقدینگی اثرگذار گذاشت.
بانکداری  پیشرفت  مسیر  در   : داد  ادامه  بانکی  و  پولی  پژوهشکده  رییس 

الکترونیک، افق های جدیدی باز شده که یکی از آنها بانکداری هوشمند است.
قربانی افزود: باید توجه داشت که اگر پرداخت یارانه ها در بستر الکترونیکی انجام 

نمی شد، این سیاست قابل اجرا نبود . 
ارایه  الکترونیک، تسهیل سازی  و  بانکداری هوشمند  وی گفت: هر چند در 
خدمات دنبال می شود اما امروز در دنیا در بحث بانکداری هوشمند، اهداف فراتر 
است و هدف این است که براساس داده های متمرکز، بانک ها بتوانند خدمات 
بانکی را شخصی سازی کنند تا هر فردی براساس ویژگی های منحصر به فرد خود 

خدمات مناسب بانکی را دریافت کند.
رییس پژوهشکده پولی و بانکی ادامه داد: از گذشته عمده محصولات برای همه 
مشتریان یکسان بوده و در ارایه خدمات برای مشتریان تفکیک قائل نبودیم اما 
امروز بانک ها به این سمت می روند محصولات را برای اشخاص حقیقی و حقوقی 
شخصی سازی کنند که این موضوع در نظام تامین مالی نقش مهمی خواهد 

داشت و اثر آن را در تقویت فعالیت های اقتصادی خواهیم دید.

سخنگوی صنعت برق:

۱۸۰ اقدام برای عبور بدون خاموشی از 
تابستان سال آینده تدوین شد

 مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران گفت: به منظور عبور مطمئن و بدون 
خاموشی برق از تابستان سال آینده ۱۸۰ اقدام طراحی و تدوین شده است.

»مصطفی رجبی مشهدی« افزود: برنامه ریزی ها به این منظور از شهریورماه 
امسال آغاز شده که در قالب ۱۸۰ اقدام در ۶ محور طراحی شده است.

سخنگوی صنعت برق محورهای اقدام ها را شامل تامین برق، رفع محدودیت های 
شبکه انتقال و فوق توزیع، برنامه های مدیریت سمت تقاضا، مدیریت مصرف و 
بهینه سازی مصرف، مدیریت و کنترل شبکه و اطلاع رسانی، آگاه سازی و آموزش 

و برنامه های مدیریتی و ستادی اعلام کرد.
رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: اکنون این برنامه ها از پیشرفت خوبی برخوردارند.
به گزارش ایرنا، وزارت نیرو برای پشت سر گذاشتن تابستان بدون خاموشی در 
سال ۱۴۰۲ یک برنامه ۱۴۲ اقدامی طراحی و اجرا کرد که سبب شد تابستانی 

بدون بروز خاموشی داشته باشیم.
در قالب این برنامه طرح پاداش سراسری صرفه جویی در مصرف برای مشترکان 
صنعت برق تدوین شد که بر اساس آن همه مشترکان می توانستند با کمترین 

میزان صرفه جویی از پاداش برخوردار شوند.
در همین ارتباط پیش تر سخنگوی صنعت برق با اعلام اینکه یک سوم قبوض برق 
مشترکان خانگی با اجرای طرح پرداخت پاداش صرفه جویی رایگان شد و حتی 
برخی مشترکان بستانکار شدند، گفت: صنعت برق امسال ۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد 

تومان پاداش صرفه جویی به ۴۰ درصد از مشترکان پرداخت کرده است.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد؛

۳۵ حلقه چاه درون میدانی پارس جنوبی 
حفاری می شود

 خجسته مهر از واگذاری حفاری ۳۵حلقه چاه درون میدانی پارس جنوبی با 
اعتبار یک میلیارد و۱۷۰ میلیون دلار و با هدف افزایش بهره وری و نگهداشت 

تولید گاز به ۴ شرکت حفاری واکتشاف و تولید ایرانی خبرداد.
محسن خجسته مهر مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: حفاری ۳۵ حلقه 
چاه درون میدانی در میدان مشترک پارس جنوبی با هدف افزایش بهره وری، 
حفظ و نگهداشت تولید از این میدان به صورت یک جا و در قالب چهار قرارداد به 

چهار شرکت حفاری و اکتشاف و تولید ایرانی واگذار شد.
به گفته این مقام مسئول حفاری ۳۵ حلقه چاه درون میدانی پارس جنوبی با 
صرف اعتبار یک میلیارد و ۱۷۰ میلیون دلار در مدت زمان حدود سه سال و با 

نظارت شرکت نفت و گاز پارس به عنوان کارفرما انجام می شود.
معاون وزیر نفت افزود: واگذاری این پروژه عظیم به پیمانکاران داخلی از یک سو به 
توسعه صنعت گاز، حفظ تولید و رشد اقتصادی کشور کمک خواهد کرد و از سوی 

دیگر، باعث ایجاد اشتغال و ارتقای توانمندی های داخلی خواهد شد.
در ضمن گفتنی است که شرکت ملی نفت ایران درصدد است به زودی بسته های 
سایر  به  میدانی  درون  چاه های  بیشتری  تعداد  حفاری  برای  مشابهی  کاری 

پیمانکاران واجد صلاحیت واگذار کند.

مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان امور مالیاتی کشور:

خانه های خالی در صورت عدم پرداخت 
مالیات، ممنوع المعامله می شوند

مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: براساس ماده ۵۴ مکرر 
قانون مالیات  های مستقیم، فقط اطلاعاتی که از طریق سامانه ملی املاک و 
اسکان کشور در اختیار سازمان قرار می گیرد، ملاک عمل برای مطالبه واحدهای 
مسکونی خالی است و با عدم پرداخت مالیات قطعی توسط مالکان، خانه های 
مالیات  اینکه  بیان  با  مستوفی«  »شاهین  می شوند.   المعامله  ممنوع  خالی 
خانه های خالی براساس متراژ واحدها محاسبه می شود، اظهار داشت: اگر فردی 
خانه خود را اجاره دهد و طبق قانون مشمول مالیات باشد، مالیات اجاره محاسبه 
می شود. اگر این خانه خالی باشد و به اجاره واگذار نشده باشد، ۶ برابر میزان 
مالیات خانه اجاره شده، محاسبه خواهد شد. مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان 
امور مالیاتی کشور ادامه داد: مالکان خانه های خالی، پس از ابلاغ مبلغ نهایی 
مالیات، یک ماه فرصت پرداخت دارند و اگر پرداخت نشود، با صدور برگ قطعی از 
ایشان مطالبه خواهد شد. اگر ایشان به آن برگ اعتراض کنند، در هیات های حل 

اختلاف مالیاتی مورد رسیدگی قرار می گیرد.

امیر حسین کاکایی:

 چینی ها بازار خودرو ایران را فتح کرده اند

یک کارشناس صنعت خودرو می گوید: شما فعالیت مونتاژکارها را بررسی کنید، 
می توانم ادعا کنم یک ریال سرمایه گذاری واقعی برای داخلی سازی نکردند. بر 
این اساس، بحثی که در رابطه با تولید مشترک خودرو با چینی ها وجود دارد، بعید 

می دانم اتفاق بیفتد.
از برنامه تولید مشترک با چینی ها  در حالی وزیر صنعت در روزهای گذشته 
به فکر  این که  از  اعتقاد دارند که چینی ها بیش  بود که کارشناسان  خبر داده 
سرمایه گذاری در کشوری دیگر باشند، دنبال فتح بازارها هستند. به باور آنها، همین 
الان بازار ایران تقریبا در دست چینی هاست، بنابراین چینی ها بدون این که نیازی به 

سرمایه گذاری به ایران داشته باشند، بازار ایران را فتح کرده اند.
این در حالی است که عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت در روزهای 
گذشته درباره مذاکرات ایران و چین در حوزه صنعت خودرو گفته بود: چین در 
سال حدود ۲۵ میلیون خودرو تولید می کند و این می تواند پتانسیلی برای رشد 

فزاینده در این حوزه باشد.
او با استقبال از پیشرفت های چین در حوزه خودرو برای توسعه صنایع داخلی و 
انتقال تجربیات تحقیقاتی، از مذاکرات تهران و پکن برای تولید مشترک خودرو خبر 
داده و تاکید کرده بود: تلاش کردیم با این بازار ارتباط بگیریم و به نحوی با چین در 

توسعه صنعت خودرو مشارکت داشته باشیم، بنابراین شرکت های ایرانی را با خود 
همراه کردیم تا با برخی از تولیدکنندگان برتر چین یک هماهنگی و ارتباطی برای 

توسعه تولید مشترک و دسترسی به اهداف کشور برقرار کنیم.
چینی ها، اروپایی ها را به دست و پا انداخته اند؟

امیرحسین کاکایی، کارشناس صنعت خودرو در همین خصوص در گفت وگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: یک نکته مهمی که وجود دارد، این است که چین 
به شدت جهش کرده است. چین در طول ۴۰ سال گذشته به لحاظ اقتصادی 
جهش کرد. در طول ۲۰ سال گذشته نیز روی خودرو متمرکز شد و در ۵ سال اخیر 
می توانم ادعا کنم که یک جهش بزرگ داشته است؛ به گونه ای که در حال حاضر 
اروپایی ها به دست و پا افتاده اند. این یک موضوع مهم است که البته باور کردن آن 

خیلی سخت است، ولی به هرحال واقعیتی است که باید بپذیریم.
وی می افزاید: اگر ما قبلا آرزو داشتیم که اروپایی ها در ایران سرمایه گذاری کنند 
و یک زمانی هم ژاپنی ها، اما الان اگر چینی درجه به ایران بیاید، خیلی کار بزرگی 
کرده است. در واقع آن اصطلاحی که قبلا می گفتیم این کالا چینی است، دیگر 
باید از یادها برود. این کارشناس صنعت خودرو با اشاره به این که خودروهای چینی 
به سمت برقی شدن می روند، تصریح می کند: واقعیت این است که صنعت خودرو، 

یک صنعت جهانی است و ما بدون روابط بین المللی نمی توانیم صنعت خودرو را 
جهش دهیم. پس این که بخواهیم یک حرکت مشترک انجام دهیم؛ به خصوص 
سرمایه گذاری مشترک، بهترین راهکاری است که می تواند کشور را از این وضعیت 

گردابه ای که به وجود آمده و از افول نجات دهیم.
چینی ها حاضر به تولید مشترک خودرو در ایران می شوند؟

کاکایی در ادامه می گوید: اما نکته این جاست که در این سرمایه گذاری مشترک، 
چند چالش وجود دارد. این که اولا خودروسازان چینی درجه یک به راحتی با ما کار 
نمی کنند و این یک مساله مهمی است. وی می افزاید: نکته بعدی که خیلی مهم 
است، این که همین الان بازار ایران تقریبا در دست چینی هاست. یعنی چینی ها 
بدون این که نیازی به سرمایه گذاری به ایران داشته باشند، انگار بازار ایران را فتح 
کرده اند، بنابراین خیلی به نظر نمی رسد انگیزه ای برای این موضوع داشته باشند 
که بخواهند در ایران سرمایه گذاری کنند. این کارشناس صنعت خودرو تصریح 
می کند: بر این اساس، اگر وزیر صنعت بتواند وعده تولید مشترک ایران و چین را 
عملی کند، اتفاق بزرگی است. اما ما با مسایل زیادی در مقابل آن روبه رو هستیم. 
برای مثال، رنو در ایران سرمایه گذاری خوبی هم کرده بود و یا پژو و سیتروئن در 
سال های ۹۵ و ۹۶ در مجموع بیش از ۴۰۰ میلیون یورو سرمایه گذاری کردند، ولی 
زمانی که تحریم ها شروع شد، رفتند. کاکایی عنوان می کند: رنو خیلی تمایل به 
سرمایه گذاری در ایران داشت، اما به دو دلیل رفت؛ یکی تحریم های آمریکا بود و 
یکی هم اف ای تی اف است. این یک واقعیت است که وقتی شرکتی در یک کشور 
نتواند پول خود را به راحت جابه جا کند، به طور طبیعی از سرمایه گذاری صرف نظر 

می کند. شرکت ها دنبال سود هستند.
خودروسازان داخلی هزاران میلیارد تومان زیان می بینند، اما 

سی کی دی کارها بیشترین سود را می برند
وی تاکید می کند: متاسفانه در ایران نظام های اقتصادی و سیاست گذاری، 
بزرگ ترین نقطه ضعف مان شده است. یعنی بعید می دانم که در این وضعیت 
ما کسی حاضر به سرمایه گذاری بلندمدت باشد. با این حساب، ادعای تولید 

مشترک، خیلی کار بزرگی است، ولی چالش های بسیار فراوانی در مقابل دارد.
دنیا  در  معمولا  چینی ها  می گوید:  همچنین  خودرو  صنعت  کارشناس  این 
کنند، چون  فتح  را  بازارها  تا  بلکه می روند  نیستند،  معنا  آن  به  سرمایه گذاری 
خودشان ۱.۵ میلیارد جمعیت هستند و بزرگ ترین منبع تولید دنیا هستند. الان 
هم روابط شان با غرب زیر سوال رفته است، بنابراین به شدت دنبال بازار هستند؛ به 

دنبال این نیستند که در کشوری سرمایه گذاری داشته باشند.
کاکایی می افزاید: شما فعالیت مونتاژکارها را بررسی کنید، می توانم ادعا کنم یک 
ریال سرمایه گذاری واقعی برای داخلی سازی نکردند. بر این اساس، بحثی که در 

رابطه با تولید مشترک خودرو با چینی ها وجود دارد، بعید می دانم اتفاق بیفتد.
وی عنوان می کند: در حال حاضر سی کی دی کارها در بازار ایران بیشترین سود را 

می برند و برعکس، خودروسازان داخلی هزاران میلیارد تومان زیان می دهند.
این کارشناس صنعت خودرو یادآور می شود: چالش دیگر، ثبات رویه در قوانین 
است. واقعیت این است که بحث تعرفه، واردات، گمرکی و... چالش هایی هستند 

که در مقابل این مسیر هستند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۴۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۷۷ مربوط به تقاضای 
آقای رمضانعلی چاقری فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۷۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۹۶۵ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از انسی 

رضویان ورثه سید محمد رضویان)م الف۱۸۵۷۴(
۲- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۶۰۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۳ مربوط به تقاضای 
آقای حسین پولادیان فرزند خداوردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۴/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۳۶۱ فرعی از ۱۹۴۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از خداوردی پولادیان بمیزان ۱۰۰ مترمربع صفحه ۴۴۲ دفتر ۱۲۱ و خریداری مع الواسطه از علی پسندیده بمیزان 

۱/۹۴ مترمربع صفحه ۵۳۷ دفتر ۲۸۵  )م الف۱۸۵۷۵(
۳- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۴ مربوط به تقاضای 
آقای علیرضا صادقی فرزند حاجی آقا در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۶ و ۲۱۸۵ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی آذری صفحه ۵۷۵ و ۵۷۲ دفتر ۲۵ )م الف۱۸۵۷۶(
۴- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۵ مربوط به تقاضای 
خانم سمیه طاوسی توسل فرزند عباس در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۶ و ۲۱۸۵ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی آذری صفحه ۵۷۵ و ۵۷۲ دفتر ۲۵ )م الف۱۸۵۷۷(
۵- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۰۰ مربوط به تقاضای 
آقای محمود قره داغی فرزند محمد حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۴ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از بلال عظیمی چوبوقلوئی )م الف۱۸۵۷۸(
۶- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۳۷ مربوط به تقاضای 
آقای احمد زینوند سیمره فرزند تقی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵/۶۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۲۷ فرعی از ۲۶۰۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۳۸۷ دفتر ۱۶۵ )م الف۱۸۵۷۹(
۷-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۸۱۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۸۰ مربوط به تقاضای 
آقای حسین نورعلی فرزند اسمعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۲/۳۰ مترمربع 

پلاک شماره فرعی از ۱۹۱۶ باقیمانده اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
شماره ۶۸۹۲۱ مورخ ۱۳۷۴/۴/۱۰ دفترخانه ۱۷ قم )م الف۱۸۵۸۰(

۸- رأی شماره ۷۶۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۲۳۹۳ مربوط به تقاضای آقای محمدعلی فخیمی محمد پور فرزند خانعلی 
بنا شده به مساحت ۱۲۱ مترمربع پلاک شماره  درقسمتی از ششدانگ عرصه و اعیان یکباب خانه که در آن احداث 
۱۸۷۸/۱۴۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی شماره ۹۱۲۶۸ مورخ ۷۲/۱۲/۲۶ مالکیت 

مشاعی داشته حضور سایر مالکین مشاعی در جلسه هیات مقدور نگردید )م الف۱۸۵۸۲(
۹- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۱۳ مربوط به تقاضای 
آقای علی خان محمدی فرزند مسیب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳/۲۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از وراث سید علی تولیتی صفحه ۱۴۳ دفتر ۵)م الف۱۸۵۸۳( 
۱۰- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۳۲۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۰۳ مربوط به تقاضای 
آقای علی افشار فرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۰/۰۴ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند صلح شماره 

۲۱۷۱۱ مورخ ۱۳۹۸/۱/۲۹ دفترخانه ۷۴ قم )م الف۱۸۵۸۴(
۱۱-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۸۶۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۲ مربوط به تقاضای 
آقای محمد موسی معصومی فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۳ و ۲۳۳۴ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۳۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۷۰ دفتر ۵۲۹)م الف۱۸۵۸۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و راه مردم(
نوبت اول: ۱4۰۲/۰8/۰8
نوبت دوم: ۱4۰۲/۰8/۲۳
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۳۰۸ شماره  رای   -۱
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۹۶ مربوط به تقاضای آقای حسین وحیدی منفرد فرزند 
عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۴/۵۳ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۴۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند رسمی 

شماره ۶۵۱۶۹ مورخ ۱۳۶۵/۰۷/۱۰ دفترخانه ۳ قم ۲- سند رسمی شماره ۱۳۱۹۶ 
مورخ ۱۳۹۶/۱۲/۲۰ دفترخانه ۸۶ قم )م الف ۱۸۵۸۱(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 

به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و راه مردم(
نوبت اول: ۱4۰۲/۰8/۰8
نوبت دوم: ۱4۰۲/۰8/۲۳
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

طرح  در  که  گفت  مرکزی  بانک  نوین  فناوری های  معاون 
اعتبارسنجی به دنبال ارائه خدمات مناسب به مردم هستیم و نیمه 
نخست آذرماه با حضور رییس کل بانک مرکزی از طرح پرداخت 

تسهیلات بدون کارمزد از طریق اعتبارسنجی رونمایی می شود.
دهمین  خبری  نشست  در  )دوشنبه(  روز  محرمیان«  »مهران 
همایش سالیانه بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت اظهار 
داشت: بانکداری الکترونیک جدا از بانک و ارز هوشمند نیست و از 

این رو خدمت مفید به مشتری ارایه می شود.
گفت:  بانکی  نظام  در  اعتبارسنجی  طرح  اجرای  درباره  وی 
اعتبار سنجی موضوع مهمی است و با عملیاتی شدن آن در حوزه 
تسهیلات خرد شاهد روان شدن در پرداخت خواهیم بود، همچنین 

نگرانی بانک ها از نکول رفع می شود.
محرمیان تصریح کرد: به بانک ها تاکید کردیم تسهیلات خرد 
را به سمت الکترونیکی شدن ببرند و اعتبارسنجی را در راس امور 
خود قرار دهند و در این طرح به دنبال ارایه خدمات مورد نیاز مردم 

هستیم.  
وی ادامه داد: در روش جدید اعتبارسنجی پوشش اعتبارسنجی 
جدید  روش  در  همچنین  می رسد؛  درصد  به ۱۰۰  درصد  از ۳۰ 

اعتبارسنجی دقت این روش از ۶۰ درصد به ۸۰ درصد می رسد و 
در روش جدید عواملی همچون جرایم راهنمایی و رانندگی، بدهی 

بانکی و سه جلد محکومیت بانکی بررسی می شود.
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی در ادامه گفت: اقدام دیگر 
بانک مرکزی در بانکداری هوشمند چک الکترونیک است که چند 
سالی است اجرا می شود و چک که پیش از این به سمتی حرکت 
کرده بود که به سند عادی تبدیل شود. با اجرای قانون، چک به سند 
مطمئن تبدیل شده و اعتبار یافت و زندانیان چک از ۱۰ نفر در یک 

روز به یک نفر در سه روز رسیده است.
وی بیان کرد: در قانون جدید چک افراد می توانند به کمک سامانه 

پیامکی از وضعیت اعتبار صادرکننده چک مطلع شوند.
محرمیان اضافه کرد: به دنبال تعیین اعتبار برای صادر کنندگان 
چک هستیم تا افراد طبق اعتباری که دارند بتوانند چک صادر کنند. 

اکنون ۱۱ بانک خدمات چک های الکترونیک را ارائه می دهند.  
برخورد با اجرای سلیقه ای اعتبارسنجی در شبکه بانکی

وی در پاسخ به سوال ایرنا درباره اجرای سلیقه ای اعتبارسنجی در 
شبکه بانکی، گفت: مرجع اعتبارسنجی در شبکه بانکی یکی است 
و بانک مرکزی نیز با بانک هایی که به صورت سلیقه ای عمل کنند 

برخورد می کند. 
بانک  اقدام دیگر  درباره  بانک مرکزی  نوین  فناوری های  معاون 
مرکزی در بانکداری هوشمند، توضیح داد: سامانه »سیاق« یا همان 
سامانه یکپارچه احکام قضایی عملیاتی شده است و با عملیاتی 
شدن این سامانه، فردی که دِین دارد و محکوم شده است بلافاصله 

پس از صدور حکم وحساب ها مسدود می شود. 
وی درباره اهمیت اصلاح نظام کارمزد نیز اظهار داشت: به دلیل 
محدودیتی که در بحث سرمایه گذاری در نظام های پرداخت وجود 
دارد، اگر اصلاحات لازم در این زمینه انجام نمی شود کیفیت ارائه 

خدمات توسط نظام های پرداخت کاهش می یافت. 
در این جلسه، »پیمان قربانی« رییس پژوهشکده پولی و بانکی 
اظهار داشت: نظام های پرداخت الکترونیک با گسترش خود به 
مبادلات کمک کرد، اما با پیشرفت بانکداری الکترونیک افق های 

جدیدی روشن کرد و یکی از این موارد بانکداری هوشمند است. 
وی تاکید کرد: بانکداری هوشمند در حوزه متعدد خدمت رسانی 

داشته است که یک نمونه آن واریز یارانه نقدی است.
قربانی گفت: در نظام بانکی عمده محصولات یکسان تعریف 
می شد، اما در حوزه بانکداری هوشمند محصولات را برای افراد 

مختلف شخصی سازی می کنند و تامین مالی به روز و هوشمند 
می شود و این امر در فعالیت های اقتصادی نقش قابل توجهی دارد.

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی:

طرح اعطای تسهیلات خرد بدون کارمزد در نیمه نخست آذر رونمایی می شود
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پیشکسوت باشگاه پرسپولیس:

 بهانه نیاورید من با خوردن آبدوغ خیار 
سه گل برای پرسپولیس زدم!

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: بازیکنان الان میلیاردی پول می گیرند اما 
من با سه بچه مستأجر بودم و رویم نمی شد به علی پروین بگویم پول بدهد.

جمشید شاه محمدی در خصوص دیدار تیم های سپاهان و پرسپولیس که با باخت 
سرخ پوشان همراه بود، اظهار داشت: از نظر فنی به نظرم بازی جذاب و جان دار 
بود، اما چیزی که مشخص است این است که پرسپولیس در جلوی زمین مشکل 
دارد و مهره خوبی برای گلزنی در اختیار ندارد. در نیمه دوم، این تیم سپاهان بود که 
بهتر بازی کرد و موفق شد در خانه خودش گلزنی کند که انصافا گل فوق العاده ای 
هم بود. شاید اگر آن توپ گل نمی شد گلی هم در بازی به ثمر نمی رسید. به 
نظر من کسانی که این بازی را دیدند از نظر فنی از آن راضی هستند هر چند که 

پرسپولیسی ها قطعا از نتیجه به دست آمده رضایت ندارند.
*پرسپولیس را فقط پرسپولیس می تواند از بین ببرد

وی در پاسخ به این سؤال که پرسپولیس در ۴ بازی اخیر خود فقط سه امتیاز کسب 
کرده و این موضوع نگران کننده است یا نه، ادامه داد: پرسپولیس را فقط پرسپولیس 
می تواند از بین ببرد. یعنی چه؟ فقط مشکلات داخلی باعث می شود که پرسپولیس 
از  برخی  اینکه  و  تیم  اطراف  حاشیه های  داخلی،  مشکلات  بخورد.  مشکل  به 
بازیکنان در سطح پرسپولیس نیستند باعث شده تا چنین مشکلاتی به وجود بیاید. 
شما همین فوتبال عربستان را ببینید که بهترین بازیکنان دنیا را به کشورش آورده 
اما ما با این همه ثروت که در این کشور وجود دارد، به دنبال بازیکنان درجه پنج و 
بی کیفیت می رویم. چرا؟ چون که اینجا دلالان در رأس کار هستند. من حرفم را 
راحت می زنم و برای من سؤال است که چرا با این همه پول، اجازه نمی دهند بازیکن 

خوب خارجی به ایران بیاید؟
*موفقیت تیم نوجوانان به خاطر شعور حسین عبدی و بازیکنانش است

پیشکسوت پرسپولیس در خصوص اینکه شانس صعود این تیم در آسیا با وضعیت 
فعلی چقدر است، گفت:  تعارف که نداریم؛ پرسپولیس در آسیا هیچ شانسی ندارد. 
همانطور که سپاهان و نساجی در آسیا حرفی برای گفتن نخواهند داشت. من از 
بچگی با حسین عبدی بزرگ شدم و اگر تیم ملی نوجوانان موفق شده برزیل را 
ببرد به خاطر شعور حسین عبدی و بازیکنانش است وگرنه در فوتبال از آدم های 
سالم حمایت نمی کنند. مطمئن باشید تیم ملی نوجوانان که به تهران برگردد 
حسین عبدی را از سمتش برمی دارند! شما همین تیم نوجوانان را ۵ سال دیگر 
ببینید تا متوجه شوید که چند نفر از آنها همچنان فوتبالیست مانده اند! خیلی از 
آنها یا قهوه خانه می زنند یا کلًا قید فوتبال را خواهند زد چون در فوتبال حمایتی از 

بازیکنان و باشگاه ها نمی شود. پرسپولیس هم از همین مسأله ضربه خورده است.
*گل محمدی ۱۰۰ مقصر نتایج پرسپولیس است

شاه محمدی در پاسخ به این سؤال که نقش یحیی گل محمدی در نتایج به دست 
آمده چیست؟، ادامه داد: ۱۰۰درصد گل محمدی هم مقصر است. من نمی دانم که 
او با پرسپولیس قرارداد چند میلیاردی دارد اما یحیی وظیفه دارد که خویشتن داری 
کند. وقتی او به خاطر پول آن بحث ها را وسط کشید مشخص است که بازیکنانش 
هم همان کارها را تکرار می کنند. به خدا قسم من سه تا بچه داشتم اما با اینکه 
مستأجر بودم جرأت نمی کردم به علی آقای پروین بگویم پول بده، اما حالا بازیکنان 
۳۰ میلیارد قرارداد می بندند و می گویند تخم مرغ پخته و سیب زمینی خوردیم! 
به خدا من یک روز آبدوغ خیار خوردم و سه گل برای پرسپولیس زدم! باید فکر و 
ذهن بازیکنان در حد قهرمانی باشد نه اینکه با این صحبت ها و بهانه ها دنبال توجیه 
باشیم. اول صحبت هایم گفتم که پرسپولیس را فقط خودش می تواند زمین بزند و 
هیچ تیم دیگری قادر به این کار نیست. برخی از ما پیشکسوتان هم فقط بیخود و 
بی جهت حرف می زنیم، اما وظیفه ما این است که از پرسپولیس حمایت کرده و 

واقعیت ها را بگوییم.
بزودی کچل  زدیم همه کچل شدیم، گولسیانی هم  ما سر  که  *آنقدری 

می شود
وی در مورد وضعیت فنی پرسپولیس و اینکه مشابه دهه ۷۰ یک بازیکن قدبلند 
را از خط دفاع به خط حمله می آورند تا بلکه با ضربه سر گلزنی کند، تصریح کرد: 
۳۰، ۴۰ سال پیش هم ما همینگونه بازی می کردیم و آن زمان اسم این تاکتیک را 
علی اصغری گذاشته بودند. همین حالا هم پرسپولیس به شیوه دیگری علی اصغری 
بازی می کند و تا گیر می افتند با این روش به دنبال گلزنی هستند. همان زمان هر 
وقت در گلزنی به مشکل می خوردیم، من، صمد مرفاوی و کریم باوی که سرزن بودیم 
را در آن جلو هدف می کردند و هر توپی گیر می آوردند روی سر ما می ریختند تا سر 
بزنیم! به خدا آنقدری که ما سر زدیم الان همه کچل شدیم! شک نکنید گولسیانی 
هم آنقدر در خط حمله سر زده که به زودی کچل می شود! دل من می سوزد که 
این حرف ها را می زنم چرا که پرسپولیس میلیون ها هوادار دارد که نتایج این تیم در 

روحیه مردم تأثیر می گذارد و حالا که پرسپولیس باخته همه ناراحت هستند.

مهدی تاج: 

ایران کارخانه بازیکن سازی 
در فوتبال و فوتسال است

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: کشور 
و  فوتبال  سازی  بازیکن  کارخانه  ما 

فوتسال است.
روند  بررسی  مراسم  در  تاج  مهدی   
امروز  عصر  که  فوتسال  استعدادیابی 
روسای  حضور  با  برخط  صورت  به 
کشور  سرتاسر  در  فوتبال  هیات های 
و مسئولان کمیته و دپارتمان فوتسال 
بسیار  داشت:  اظهار  شد،  برگزار 
خوشحالم که از این قاب، چهره روسای 
هیات های فوتبال را می بینم. امیدوارم 
توسعه  و  رشد  مسیر  در  همچنان 
فوتبال کشور موفق باشید. همچنین 
خوشحالم که در این نشست در خدمت 

حسین شمس و علی صانعی هم هستیم که حضورشان در فوتسال کشور همیشه 
باعث خیر و برکت بوده است.

وی ادامه داد: همانطور که احسان اصولی در آغاز جلسه اشاره کرد، روند توسعه 
در فوتسال کشور به خوبی پیش می رود و کیش کاپ مصداق بارزی از این موضوع 
است. وجود این استعدادهای بزرگ پیام مهمی برای ماست. وظیفه مان را سنگین و 
سنگین تر می کند. حتما این جدیت باید در هیات ها باشد که بازیکن در نقطه نقطه 
ایران عزیز دیده و شناسایی شود. بعد در مرحله سازندگی قرار بگیرد. از سوی دیگر 
در حال حاضر، فوتسال ما در ۲ بخش آقایان و بانوان تیم اول آسیاست. از دید من، 

باید این را تعمیم بدهیم. تیم های پشتوانه برای فوتسال ملی اهمیت فراوانی دارند.
رئیس فدراسیون فوتبال تصریح کرد: کشور ما کارخانه بازیکن سازی فوتبال و 
فوتسال است. نکته دیگر اینکه؛ باید امکان آموزش برای هیات ها تسهیل شود 
و برنامه های کامل و جامعه وجود داشته باشد که این روند با قیمت ارزان به انجام 
برسد. این برنامه برای همه هیات ها باید باشد و به شکلی موضوع به انجام برسد که 

بتوانیم این برنامه جامع را در حوزه استعدادیابی تسری دهیم.

توصیه یک پیشکسوت در مورد مصدومیت »حسن یزدانی« و حضور در المپیک
پیشکسوت کشتی آزاد معتقد است آسیب دیدگی در ورزش امری اجتناب ناپذیر 
است و یزدانی هم با ریکاوری و فیزیوتراپی برمی گردد. وی تاکید کرد نباید صحبت 

های ناامیدکننده در این مورد منتشر شود.
از الان  آیا حرفه ای بود  اینکه  و  علیرضا رضایی درباره وضعیت حسن یزدانی 
عنوان شود او به المپیک نمی رسد گفت: در ورزش حرفه ای آسیب دیدگی غیرقابل 
اجتناب است و برای هر ورزشکاری پیش می آید. در تمامی رشته های ورزشی 

ورزشکاران تحت عمل جراحی قرار می گیرند و این موضوعی نیست که صرفاً برای 
کشتی گیران و حسن یزدانی رخ داده باشد. ضمن اینکه قطعاً قبل از جراحی کتف 
این موضوع به تأیید پزشکان رسیده بود و انجام شد. بعد از عمل جراحی، ورزشکاران 
با یک ریکاوری و فیزیوتراپی خوب و پیشرفته به میادین ورزشی برمی گردند و مشکل 

خاصی هم پیدا نمی کنند.
وی افزود: قطعاً این شرایط هم برای حسن یزدانی رخ خواهد داد. او کشتی گیر 
حرفه ای است و به نظرم نباید از نرسیدن او به المپیک صحبت کنیم. من امیدوارم 

یزدانی پس از ریکاوری با بهترین شرایط به تشک برگردد. او باتجربه و بااراده است 
و حتماً برای بازگشت به تشک کشتی با تمرینات خاص و فیزیوتراپی تلاش خواهد 
کرد. به هر حال هر ورزشکاری وقتی دچار آسیب دیدگی شد باید آن را درمان کند و 

اگر این کار صورت نگیرد با مشکلات بیشتری روبه رو خواهد شد.
مربی کشتی آزاد عنوان کرد: به هر حال هر ورزشکاری وقتی دچار آسیب دیدگی 
شد باید آن را درمان کند و اگر این کار صورت نگیرد با مشکلات بیشتری روبه رو 
خواهد شد. موضوع آسیب دیدگی و درمان آن به وسیله عمل جراحی اجتناب ناپذیر 
است و هر ورزشکاری ممکن است با آن روبه رو شود. به نظرم این موضوع را نباید 
بیش از اندازه بزرگ کنیم. به هر حال مصدومیت باید درمان شود. یزدانی هم افتخار 

کشتی ایران است و سرمایه ملی محسوب می شود.
توصیه یک پیشکسوت در مورد مصدومیت »حسن یزدانی« و حضور در المپیک

رضایی در پاسخ به واکنش به این سوال که اگر یزدانی به المپیک نرسد بهترین 
تصمیم برای وزن ۸۶ کیلوگرم چه خواهد بود و بازگشت کامران قاسم پور به این وزن 
درست است، گفت: واقعاً صحبت کردن در مورد این موضوع در این بازه زمانی اصلًا 
درست نیست. کادر فنی به همه مسائل اشراف دارد و آن ها می توانند در این باره نظر 
بدهند. ضمن اینکه مسابقات انتخابی برگزار می شود و کشتی گیران مدعی در آن 

رقابت شرکت می کنند و نتیجه کارشان مشخص می شود.
وی گفت: در مورد کامران هم باید کادرفنی و خود او تصمیم بگیرند. او براساس 
شرایط وزنی و روحی و روانی تصمیم می گیرد در چه وزنی روی تشک برود. ضمن 
اینکه کامران هم دچار آسیب دیدگی شد و باید دوران نقاهت خود را پشت سر 
بگذارد. همه این کشتی گیران سرمایه های ایران هستند و امیدوارم حسن و کامران 

با قدرت برگردند.
رضایی با اشاره به تغییرات در کادرفنی خاطرنشان کرد: امیدوارم تغییراتی که در 
کادر فنی صورت گرفته به نفع کشتی تمام شود. هر اتفاقی که در نهایت منجر به 
کمک و تقویت کشتی آزاد است، اتفاق مبارکی است. کشتی ایران در سال منتهی 
به المپیک است و باید همه دست به دست هم بدهند تا بهترین نتیجه در المپیک 
کسب شود. کمک اهالی کشتی از هر طریقی وظیفه همه ماست و در نهایت 

افتخاری برای جامعه کشتی است.

توصیه یک پیشکسوت در مورد مصدومیت »حسن یزدانی«

نباید از نرسیدن یزدانی به المپیک سخن گفته شود

حسین عبدی پیش از دیدار با انگلیس از شاگردانش خواست 
همچون بازی با برزیل سخت تلاش کنند.

به گزارش ایسنا و به نقل از استار اندونزی، در نخستین بازی 
در  نوجوانان  فوتبال  از مرحله گروهی مسابقات جام جهانی 
اندونزی، تیم ملی ایران به مصاف برزیل، قهرمان پنج دوره این 
مسابقات رفت و در حالی که نیمه نخست را با دو گل به حریف 
نامدار خود واگذار کرده بود، در نیمه دوم یک شگفتی غیرقابل 

تصور را خلق کرد و با سه گل پیاپی، پیروز میدان شد.
باید در  آبان  ایران فردا سه شنبه ۲۳  نوجوانان  پوشان  ملی 

دومین دیدارشان به مصاف تیم ملی فوتبال انگلیس برود.
به  بود،  خواهد  ایران  شیران  برای  سختی  چالش  انگلیس 
خصوص که شاگردان رایان گری در اولین بازی با نتیجه ۱۰ 
بر صفر مقابل نیوکالدونیا پیروز شدند و بازیکنانی دارند که در 

تیم های بزرگی در کشورشان در بخش پایه حضور دارند. 
اگر سخت کار نکنیم می بازیم

بازی  نتیجه  انگلیس گفت:   با  حسین عبدی درباره دیدار 
انگلیس در بازی اول مهم نیست. در فوتبال ممکن است برد 
و باخت به هر شکلی وجود داشته باشد. حالا اگر سخت کار 

نکنیم ممکن است ببازیم. همینطور انگلیس می توانست ۱۲ 
یا ۱۴ گل در بازی اولش به ثمر برساند. این مهم نیست. چون 

فردا داستان متفاوتی است. فقط باید دوباره مثل بازی با برزیل 
سخت کار کنیم.

ایران پس از غلبه بر مدافع عنوان قهرمانی در دوره ۲۰۱۹، 
در دومین دیدار از گروه C در ورزشگاه بین المللی جاکارتا در 
جاکارتای شمالی به مصاف انگلیس قهرمان جهان در سال 

۲۰۱۷ می رود. 
عبدی درباره نقش هواداران اندونزی در بازی نخست ایران نیز 
گفت: این پیروزی به لطف حمایت تماشاگران به دست آمد. من 
واقعا آنها را دوست دارم. آنها  بسیار مهربان هستند و اندونزی 
کشوری است که من واقعاً به آن احترام می گذارم. من هر دو 
دستم را برای احترام به آنها بالا می برم. در طول مسابقه با برزیل 
آنها حمایت بسیار خوبی از تیم کردند، حتی زمانی که ما عقب 
بودیم. آنها دوازدهمین بازیکن ما بودند. ما در ۱.۵ سال گذشته 
تلاش خیلی زیادی کردیم و باید بتوانیم این روند را در دیدار دوم 
نیز به خوبی نشان دهیم. بازیکنانم تلاش و از خودگذشتگی 

زیادی از خودشان نشان دادند و شایسته احترام هستند.

حسین عبدی:

 بنویسید این تیم به المپیک می رود

مدیر تیم های  پایه  آنا صنعت  استان قم گفت: دیدارهای دور برگشت گروه لیگ  برتر 
فوتسال  امیدهای  کشور از ۲۳ آبان ماه در قم پیگیری می شود.

براهیم جوکار در گفت وگویی عنوان کرد: لیگ برترفوتسال امیدهای کشور در دو 
گروه برگزار می شود که تیم آناصنعت  قم در گروه دوم با تیم های شهدای گمنام مراغه، 
گیتی پسنداصفهان، مقاومت قم، فولادزرندکرمان و استعدادهای  درخشان  مشهد 

رقابت می کند.
تیم های  و  برگزار شد  به میزبانی مراغه  افزود: دور رفت مسابقات گروه دوم  وی 
گیتی پسند، استعدادهای  درخشان و آناصنعت به ترتیب در رده های اول تا سوم گروه 

ایستادند.
جوکار ادامه داد: در دور رفت به علت عدم داشتن تمرین کافی نتایج خوبی نگرفتیم 
اما مصمم هستیم تا با نتایج خوبی که در دور برگشت می گیریم به مرحله نهایی 

مسابقات راه پیداکنیم.

وی افزود: دوربرگشت مسابقات گروه دوم لیگ برترفوتسال امیدهای کشور از ۲۳ 
آبان ماه به میزبانی استان قم و در سالن شهیدحیدریان آغاز و تا ۲۷ آبان ادامه خواهد 

داشت.
مدیرتیم های پایه آناصنعت قم اظهار کرد: قم هر ساله حداقل یک مرحله از بازی های 

لیگ برترامید را میزبانی کرده و تجربه کافی برای میزبانی داریم.
وی افزود: تیم های خوبی در گروه ما قرار دارند و رقابت برای صعود به مرحله نهایی 
حساس و تنگاتنگ است، همچنین سطح کیفی مسابقات بسیار بالا بوده و دست 

کمی از لیگ های بزرگسالان کشور ندارد.
جوکار گفت: مطمئنا بعد از پایان بازی های لیگ برتر امید بازیکنان بسیاری از این 

تیم ها روانه لیگ های برتر و دسته اول بزرگسالان خواهند شد.
وی افزود: باشگاه آناصنعت نیز درنظر دارد بعداز این رقابت ها با نظر سرمربیان 

تیم های بزرگسالان و امید بازیکنانی را از تیم امید به تیم بزگسالان اضافه کند.

مدیر تیم های  پایه  آناصنعت  قم با اشاره به نیاز باشگاه به حمایت هواداران فوتسال 
دوست قمی ادامه داد: تمامی دیدارهای آناصنعت در دوربرگشت ساعت ۱۶ برگزار 
می شوند و از همه همشهریان فوتسال دوست برای حمایت از تیم آناصنعت دعوت 

می کنیم تا در سالن ۲۰۰۰ نفری شهید حیدریان حضور پیدا کنند.

مدیر تیم های  پایه  آنا صنعت  استان قم خبرداد:

آغاز دور برگشت لیگ برترفوتسال امیدهای کشور

برابر  بازی سرنوشت ساز خود  در  پرسپولیس درحالی  تیم 
سپاهان اصفهان شکست خورد که گل محمدی سرمربی این 
تیم این شکست را به عملکرد ضعیف سرخ پوشان در نقل و 

انتقالات ربط داد.
به گزارش خبرنگار ورزشی ایرنا، تیم فوتبال سپاهان اصفهان 
در چارچوب هفته دهم رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران موفق 
شد در ورزشگاه نقش جهان تیم پرسپولیس را با تک گل رضا 
اسدی شکست دهد تا نخستین شکست فصل سرخ پوشان را 

رقم بزند.
سخنان  بازی  از  بعد  خبری  نشست  در  یحیی گل محمدی 
داشت:   عنوان  پرسپولیس  سرمربی  کرد،  مطرح  را  جالبی 
»نتایجی که در بازی های اخیر رقم خورده به خاطر عملکرد 
ضعیف در نقل و انتقالات است و اینطور نیست که مربوط به 
الان باشد. به هر حال یک پروسه و روند طی شده است و ما از 
شروع نقل وانتقالات ضعیف ظاهر شدیم و حتی نتوانستیم تیم 

خودمان را حفظ کنیم و کار به اینجا رسید.«
موضوع مورد توجه در خصوص صحبت های گل محمدی در 
مورد نداشتن بازیکن و عملکرد تیم در فصل نقل و انتقالات، 
انتقادی  است که پیش از همه به خود او وارد است و نخستین 
کسی که در این خصوص باید ملامت  شود، سرمربی سرخ پوشان 
است. در فصل نقل و انتقالات تابستانی ۸ بازیکن از پرسپولیس 
جدا شدند که فقط در یک مورد از آنها سرمربی سرخ پوشان 
مخالف جدایی بازیکن خود بود و آن بازیکن کسی نیست جز 
به تمدید  به دلیل اختلافات مالی حاضر  عیسی آل کثیر که 

قرارداد خود با پرسپولیس نشد و به سپاهان اصفهان پیوست.
ابوالفضل سلیمانی، احمد گوهری، سیامک نعمتی، شیخ 
دیاباته،کمال کامیابی نیا، لئاندرو پریرا و مهدی عبدی ۷ بازیکن 
پرسپولیس بودند که گل محمدی باشگاه اعلام کرد نیازی به 
آنها ندارد. در این لیست هفت نقره ابوالفضل سلیمانی، احمد 
به  بازیکن سرخ پوشان بودند که  گورهی و مهدی عبدی سه 
صورت قرضی از این تیم جدا شدند و در پایان فصل به این تیم 

باز خواهند گشت.
در روزهای که پرسپولیس مشکل گلزنی و مهاجم را دارد، 
زده  با ۳ گل  تراکتور  روند سینوسی  علی رغم  مهدی عبدی 
بهترین گلزن پرشورهاست و ستاره تیم خمز محسوب می شود 
و سوالی که ایجاد می شود این است سرمربی که معتقد است 
باشگاه بازیکنان مورد نظر او را جذب نکرده و عملکرد ضعیف 

در نقل و انتقالات باعث رقم خوردن نتایج ضعیف این تیم است 
چرا باید وقتی با بحران گلزنی مواجه است عبدی را به تیم رقیب 
بدهد و آن را تقویت کند و دست خودش در پوست گردو بماند؟

شیخ دیاباته اگرچه در بیشتر بازی های لیگ بیست و دوم 
مصدوم بود اما در دو بازی یک تنه کار را برای سرخ پوشان در 
آورد و با گلزنی مقابل صنعت نفت آبادان و مس کرمان ۶ امتیاز 
مهم و حیاتی را برای این تیم به ارمغان آورد. دیاباته با وجود 
مصدومیت های متمادی عملکرد و تاثیرگذاری به مراتب بالاتری 
از بازیکنان کنونی پرسپولیس داشت و حتی از پریرا که با نظر 
گل محمدی در نیم فصل دوم به پرسپولیس پیوست اثر گذارتر 
بود. هر چند مصدومیت های این مهاجم آفریقایی پاشنه آشیل 
وی شد و باعث شد گل محمدی این مهاجم را برای لیگ بیست 

و سوم در لیست خروجی خود قرار دهد.

که  بود  محبوبی  چهره های  از  یکی  نیز  نعمتی  سیامک 
و  بود  شده  مشکل  دچار  وی  با  قبل  مدت ها  از  گل محمدی 
حتی در نیم فصل دوم لیگ بیست و دوم در آستانه جدایی قرار 
داشت اما در این تیم ماندگار شد و در نهایت در پایان فصل بعد 
از شش سال از جمع سرخ پوشان جدا شد و به تراکتور پیوست. 
نعمتی در کنار محبوبیتی که بین هواداران پرسپولیس داشت در 
مقاطعی سرنوشت ساز به کار پرسپولیس آمد و تفاوت ها را رقم زد 
که یکی از مهم ترین آنها گلزنی مقابل سپاهان در ورزشگاه نقش 
جهان در رقابت های جام حذفی در فصل گذشته بود که موجب 
شد سرخ پوشان با حذف این تیم راهی دور بعدی این رقابت ها 

شوند و در پایان سرخ پوشان قهرمان جام حذفی شود.
گفتنی است دیروز سپاهان با درخشش بازیکنانی همچون، 
رضا اسدی، رامین رضاییان و فرشاد احمدزاده در حالی موفق 
شد پرسپولیس را در دیداری ۶ امتیازی شکست دهد که این 
بازیکنان در زمان حضور در پرسپولیس مورد غضب گل محمدی 
قرار گرفتند تا در مسیر جدایی از تیم محبوب خود قرار بگیرند و 
حالا در بهترین زمان ممکن موفق شدند از سرمربی سابق خود 

انتقام بگیرند.
گل محمدی بهتر است جای فرافکنی روی رفتارهای خود 
تجدید نظر کند و به جایی بهانه جویی، بابت عدم نتیجه گیری 
پرسپولیس در هفته های اخیر از هواداران این تیم عذرخواهی 
کند و با پذیرش اشتباهات خود تمرکز را بر روی نقاط ضعف 
پرسپولیس قرار دهد تا این تیم از بحران خارج شود و قوی تر از 

بهانه هایش باشد!

آقای گل محمدی، خود کرده را تدبیر نیست؛

 قوی تر از بهانه هایت باش!

کاپیتان اسبق استقلال گفت: بلانکو نشان داد فوتبالیست خوبی است که می تواند در 
ادامه فصل گل های زیادی را به ثمر برساند.

شاهین بیانی کاپیتان اسبق استقلال با اشاره به برتری آبی پوشان مقابل تراکتور در هفته 
دهم لیگ برتر باشگاه های ایران، اظهار داشت: استقلال نمایش عالی و بدون نقصی را 
در ورزشگاه آزادی به نمایش گذاشت و توانست سه امتیاز شیرین و حساس را به حساب 
اندوخته های خود اضافه کند. وی افزود: جواد نکونام به اهدافی که در تیم استقلال دنبال 
می کرد، نزدیک شده است. او ابتدا به دنبال این است که گل نخورد و بعد بتواند دروازه 
رقبا را باز کند. استقلال در بازی های اخیر در دفاع خیلی خوب بوده و در کار هجومی 

نیز موقعیت سازی کرده است. پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: استقلال در ضربات 
ایستگاهی برنامه دارد. در این فصل آبی پوشان چندین بار از این تاکتیک موفق به گلزنی 
شده اند. جواد نکونام در تمرینات روی ضربات ایستگاهی کار کرده و ثمره اش را در بازی ها 
می بینیم. گلی که ایمان سلیمی به ثمر رساند یک گلی بود که بارها در تمرینات کار شده 
بود. بیانی تصریح کرد: استقلال در این فصل با مشکلات و حاشیه های زیادی همراه بود. 
در ابتدای فصل بازیکنان زیادی از این تیم جدا شدند و این تیم در فصل نقل و انتقالات 
عملکرد ضعیفی را به نمایش گذاشت. همه این عوامل کافی بود تا یک تیم با چالش های 
زیادی روبرو شود. استقلال با تمامی این مشکلاتی که داشت تا اینجای فصل موفق بوده 

است. وی تاکید کرد: بلانکو نشان داد فوتبالیست خوبی است که می تواند در ادامه 
فصل گل های زیادی را به ثمر برساند. این بازیکن فوتبال را بلد است، تجربه بالایی دارد 
و در بهترین لیگ دنیا بازی کرده است. اگر بلانکو با بازیکنان بیشتر هماهنگ شود برای 
استقلال مثمرثمرتر است. بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال با شایستگی 
در صدر جدول قرار گرفته است و به طور حتم تیمی که چنین با صلابت بازی می کند 
استحقاق این را دارد روند خوب خود را ادامه داده و در پایان فصل پیام آور شادی برای 
آبی پوشان داشته باشد. دیدار تیم های استقلال و تراکتور در چارچوب هفته دهم لیگ 
برتر باشگاه های ایران با پیروزی ۲ بر یک آبی ها و تداوم صدرنشینی این تیم به پایان رسید.

شاهین بیانی:

 بلانکو نشان داد فوتبالیست بزرگی است
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کنعانی مقدم فعال سیاسی اصوالگرا :

شورای نگهبان برای مشارکت حداکثری 
باید نرمش قهرمانانه داشته باشد

یا  به نگرش ها  نگاه  فعال سیاسی اصولگرا گفت: قاعدتا هیأت های اجرایی بدون 
گرایش های سیاسی باید تصمیم بگیرند و مر قانون را دنبال کنند و نباید هیچ گونه 
وابستگی جناحی یا اقداماتی مبنی بر حذف یا اضافه افراد به سیستم قانون گذاری کشور 
به عنوان نماینده مجلس داشته باشد. اگر چنین اقدامی انجام شده یا حتی صلاحیت 
کسانی که صلاحیت ندارند تایید شده باشد، قطعا تفکیک قوا و استقلال مجلس را 

خدشه دار می کند.
حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاسخ به این 
سوال که با مشخص شدن نتیجه اولیه احراز صلاحیت های داوطلبان انتخابات مجلس 
شورای اسلامی تحلیل شما از فضای موجود چیست، گفت : عدم  احراز صلاحیت در 
سه بخش قابل توجه است؛ اول به نظر می رسد برخی از کسانی که در این دوره نماینده 
فرمانداری ها  درحالیکه  شدند،  ردصلاحیت  اجرایی  هئیت  طرف  از  بودند  مجلس 
نمی توانند چندان جایگاهی به لحاظ عملکرد نمایندگان در تصمیمات شان داشته 
باشند و بیشتر باید روی مدارک و مر قانون عمل کنند. آن بخشی که در رابطه با عملکرد 
این افراد در مجلس بود قاعدتا باید در شورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار بگیرد و 

صلاحیت شان در آنجا رد یا تأیید شود.
وی افزود: نکته دوم اینکه بخشی دیگر از این نامزدها کسانی هستند که شاید هیچ گونه 
سابقه سیاسی یا فعالیت چندانی نداشتند و عدم احراز به لحاظ اینکه هیأت  اجرایی 
شناختی نسبت به این افراد نداشته صورت گرفته که قاعدتا این افراد باید شکایت کنند 
و نسبت به وضعیت خودشان درخواست تجدیدنظر کنند که اگر اطلاعات بیشتری 
لازم است، در اختیار هیأت  اجرایی قرار دهند. اما بخش سوم بخشی است که به لحاظ 
عملکرد سیاسی شان مورد رد یا تأیید قرار گرفتند که باز هم هیأت اجرایی نباید صلاحیت 
قضاوت درباره عملکرد یا نگرش سیاسی افراد را داشته باشد. آنها باید به استعلام ها 
براساس مر قانون عمل کنند. اینکه کسی از نظر سیاسی خط مشی اش زیرسوال رفته، 
هیأت اجرایی نمی تواند به آن ورود پیدا کند و این هم از اختیارات شورای نگهبان است 
و باید در آنجا مورد بررسی قرار بگیرد. به هرحال باید منتظر باشیم و ببینیم معدل این 
ردصلاحیت یا تأیید صلاحیت ها به کجا ختم می شود. اگر قاعدتا لیست نهایی که از 
شورای نگهبان بیرون می آید دربرگیرنده همه سلایق باشد، رقابت انتخابات آتی جدی 
خواهد بود و همه گروه ها نماینده خودشان را در لیست خواهند یافت. در غیر این صورت 

به نظرم به مشارکت سیاسی ضربه می زند.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که رهبری قبل از آغاز فرآیند برگزاری انتخابات، 
چهار محور، سلامت، امنیت، مشارکت و رقابت را برای برگزاری این دوره از انتخابات مورد 
تاکید قرار دادند. با توجه به رد صلاحیت های موجود، آیا محورهای مورد تاکید رهبری را 
می توانیم در نتیجه انتخابات ببینیم، گفت: به نظر من اگر نحوه عملکرد به طوری باشد که 
کسانی که مدارک شان رد شده یا حتی تأیید شدند، به لحاظ اعتراضاتی که انجام می دهند 
به نتیجه خاصی نرسند، ممکن است  در بحث مشارکت هم که مشارکت حداکثری 
بحث قابل توجه آن است، تأثیر بگذارد. قاعده این است که این رد و تأیید کردن ها در 
همه جای دنیا وجود دارد و به هرحال با این تعدادی که ثبت نام کردند و تعدادی که در 
مجلس ورود پیدا می کنند، طبیعتا تعدادی حذف خواهند شد. اما حذف افراد باید با رأی 
مردم رقم بخورد نه آنکه در مراحل اولیه، افرادی را از گردونه رقابت خارج کنند.  این فعال 
سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که برخی افراد ردصلاحیت شده، اکنون نماینده 
فعلی مردم در مجلس هستند. برخی از آن ها اعلام کردند به استناد عدم التزام به نظام 
جمهوری اسلامی رد صلاحیت شدند. چه طور فردی که هم اینک نماینده است و عدم 
التزام به نظام برای او ثابت شده همچنان در حال قانون گذاری برای کشور است، گفت:  
طبق قانون و ضوابطی که در مجلس وجود دارد، این افراد صلاحیت شان تأیید شده که 
نماینده شدند و براساس قانون تا ۴ سال نماینده قانونی هستند و هیچ کسی نمی تواند آنها 
را از مسئولیتی که دارند، خلع کند. این عدم صلاحیت به نامزد شدن این افراد برمی گردد. 
هیچ خدشه ای به مسئولیت فعلی و رأی دادن شان وارد نکرده است، الان هم لایحه برنامه 
هفتم توسعه را در مجلس بررسی می کنند، خیلی از نمایندگانی که رد شدند به این لایحه 
رأی خواهند داد و ۵ سال آینده کشور با این قانونی که آقایان تصویب کردند، باید مدیریت 
شود. در واقع اشکال قانونی ندارد و صلاحیت نامزد شدن این افراد برای دوره بعد رد یا 
تأیید شده است. کنعانی مقدم در مورد اینکه برخی مدعی هستند مسیر حذف نمایندگان 
در راستای خالص سازی که از آن صحبت می شود است، گفت: قاعدتا هیأت های اجرایی 
بدون نگاه به نگرش ها یا گرایش های سیاسی باید تصمیم بگیرند و مر قانون را دنبال کنند 
و نباید هیچ گونه وابستگی جناحی یا اقداماتی مبنی بر حذف یا اضافه افراد به سیستم 
قانون گذاری کشور به عنوان نماینده مجلس داشته باشند. اگر چنین اقدامی انجام 
شده یا حتی صلاحیت کسانی که صلاحیت ندارند تایید شده باشد، قطعا تفکیک قوا و 

استقلال مجلس را خدشه دار می کند.
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که برخی از نمایندگان مجلس ادعا 
کردند که رد صلاحیت ها به این دلیل بود که برخی از نمایندگان مجلس منتقد دولت 
بودند و با این کار دولت حتی کوچک ترین مخالفت را هم برنمی تابد آیا با این گذاره موافق 
هستید، گفت: بله، اسامی که دیدم افرادی مثل آقای پزشکیان و کسانی که مخالفتی با 
بعضی از اقدامات دولت داشتند در لیست رد صلاحیت ها بودند. این شبهه ایجاد شده 
است. بنابراین دولت، هیأت اجرایی و مسئولان کشور باید این شبهه را از ذهن مردم پاک 
کنند و اینکه صرفا نماینده ای مخالف دولت صحبت کرده و موجب رد صلاحیت او شده، 
اگر در ذهن افکار عمومی روشن نشود و هیأت اجرایی پاسخگو نباشد، روی مشارکت 

حداکثری مردم تأثیر خواهد گذاشت.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که وظیفه شورای نگهبان و دلسوزان نظام درباره 
باید  نگهبان  شورای  که  است  این  قاعده  گفت:  چیست،  ردصلاحیت ها  موضوع 
حداقل های قانون در رابطه با شاخص های نماینده مجلس را براساس مر قانون تشخیص 
داده و اعلام نظر کند. حالا مردم شاید نگاه شان به یک نماینده خیلی کارآمد باشد اما 
باید شاخص های بیشتری را در نظر بگیرند و سختگیرانه تر نسبت به افراد در انتخابات 
تصمیم بگیرند. اما شورای نگهبان برای اینکه مشارکت حداکثری اتفاق بیفتد باید نرمش 

قهرمانانه ای داشته باشد.

یک کارشناس مسائل منطقه تاکید کرد:  چشم انداز سوابق کنفرانس 
کنفرانس  یا  اتحادیه  این  تشکیل  که  داده  نشان  اسلامی  کشورهای 
نمی تواند چندان تأثیرگذار باشد. برخی از این کشورها علیرغم اینکه به 
عنوان مسلمان یک اتحادیه ای را تشکیل دادند، اما برخلاف بسیاری از 
اتحادیه  های دیگر مانند اتحادیه اروپا، عموما دارای منافع مشترک  نیستند 
و فقط واژه اسلامی است که این اتحادیه را تا به الان سرپا نگه داشته است، 

وگرنه چندان با هم اشتراک منافعی ندارند.
اروپا،  اتحادیه    برخلاف  اسلامی  همکاری  سازمان  عضو  کشورهای 
منافع مشترک ندارند/ موضع گیری  قطر، ترکیه و عربستان محتاطانه 
و مصلحت جویانه بود/ محمودعباس به دنبال سهم خواهی برای دوره 

احتمالی بعد از حماس است
عباس پرورده تحلیل گر مسائل خاورمیانه در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
ریاض  در  در نشست سازمان همکاری  اسلامی  رئیسی  درباره حضور 
گفت: اولا سوال این است که چرا این نشست تازه بعد از آنکه ۱۱ هزار 
فلسطینی کشته شدند که ۷۰ درصد آنان زن و کودک بودند، برگزار شده 
است؟ این بزرگ ترین سوال است. واقعا چرا کشورهای اسلامی که آن همه 
خودشان را مقید به مسائل اخلاقی- انسانی می دانند، باید بگذارند بیش 
از یک  ماه که این همه خسارت وارده شد و یک سوم منطقه غزه بمباران شد 
و از بین رفت و نزدیک به دو میلیون نفر آواره شدند و تراژدی بزرگی خلق 

شد، انقدر دیر این جلسه را تشکیل دهند؟ 
وی افزود:  نکته دوم اینکه آنچه از سازمان کنفرانس اسلامی که نام آن 

هم تغییر پیدا کرده تا الان مشاهده می شود، متاسفانه چندان همگرایی 
این  از  درباره مسائل کشورهای اسلامی دیده نمی شود؛ چون برخی 
کشورها علیرغم اینکه به عنوان مسلمان یک اتحادیه ای را تشکیل دادند، 
اما برخلاف بسیاری از اتحادیه  های دیگر مانند اتحادیه اروپا، عموما دارای 
منافع مشترک  نیستند و فقط واژه اسلامی است که این اتحادیه را تا به 
الان سرپا نگه داشته است، وگرنه چندان با هم اشتراک منافعی ندارند. 
اینکه وقتی یک کشور اسلامی در جایی مشکل پیدا کند، مانند اتحادیه ها 
و گروه های دیگر جمع شده و به طور جدی یک مشکل را پیگیری کنند 

و در دنیا یک اجماعی تشکیل دهند متأسفانه این موضع را نداشته اند.
این کارشناس مسائل بین الملل تصریح کرد: به موضع گیری  کشورهای 
مهم اسلامی به خصوص کشورهایی مثل ترکیه، قطر و عربستان که 
به طور روتین نسبت به اتفاقاتی که در فلسطین رخ می دهد مواضعی 
دارند، نگاه کنید بسیار محتاطانه، منفعلانه و مصلحت جویانه است. به 
طور مثال درباره کشور قطر، یک عبارتی در شبکه های مجازی دیدم که 
نسبت دقیقی بود و می گفت مثلا برخی از کشورها به فکر این هستند 
تا به موضوع جنگ وارد نشوند، چون از به خطر افتادن موجودیت شان 
می ترسند، اما ترکیه و قطر فقط از این می ترسند که روابط شان با آمریکا و 
غرب تیره شود؛ نه اینکه وارد جنگ شوند. یعنی تا به این حد این کشورها 
مصلحت جویانه درباره تراژدی که در غزه اتفاق می افتد، رفتار می کنند. 
بنابراین چشم انداز سوابق کنفرانس کشورهای اسلامی نشان داده که 

تشکیل این اتحادیه یا کنفرانس نمی تواند چندان تأثیرگذار باشد.

برای حل  این سوال که رئیسی حدود ده راهکار  به  پرورده در پاسخ 
مشکلات فلسطین مطرح کرد این موضوعات را چگونه می توان ارزیابی 
متاسفانه  بود.  کلی  بیشتر  ولی  قاطع  اگرچه  راهکارها  گفت:  کرد، 
کشورهایی که به عنوان کشورهای اسلامی جمع شدند تا این لحظه 
هیچ کدام همگرایی جدی درباره حل مشکل فلسطین نداشتند و برخی 
به دو کشوری اعتقاد دارند و قطعنامه های سازمان ملل را قبول دارند برخی 

مثل ایران از ابتدا، قطعنامه دو کشوری را قبول نداشتند.
مطرح  را  رفراندوم  مسئله  که  کشوری  تنها  میان  این  در  افزود:  وی 
تاکتیکی و  به صورت  امروز  به  تا  می کند، ما هستیم. اسرائیل هم که 
شعاری راهکار دوکشوری را از پیمان اسلو به بعد قبول کرده اما در عمل 
هیچ وقت به راهکار دو کشوری التزام نداشته و هیچ گاه آن را قبول نکرده 
است. در لایه های افراطی و گروه های تندرو اصلا به دنبال این هستند 
تا کل سرزمین فلسطین را با روش های مختلف از جمله شهرک سازی، 
اشغال، بیرون کردن فلسطینی ها به سایر بخش های اشغالی ملحق کنند. 
از طرف دیگر نکته ای هم درباره حضور محمودعباس است. او از زمانی 
که بحران غزه آغاز شد، اگرچه گاها موضع گیری های نسبتا تندی داشته، 
با حماس داشته که خودش را نشان  اما ظاهرا این وسط رقابت هایی 
می دهد و می گوید اداره غزه را هم باید به ما بسپارند. این نشان می دهد 
که محمودعباس هم قبل از اینکه بخواهد راهکاری برای پایان سریع 
نسل کشی و کشتار کودکان و زنان و سایر فلسطینی ها در غزه داشته باشد، 
برای دوره احتمالی بعد از حماس سهم خواهی می کند. این کارشناس 

عربستان  ولیعهد  بن سلمان  با  رئیسی  دیدار  درباره  بین الملل  مسائل 
گفت: هنوز متن کامل صحبت ها به بیرون درز پیدا نکرده است. اما اگر 
درباره موضوع فلسطین گفت وگو کرده باشند، موضع عربستان درباره 
این موضوع کاملا مشخص است و سعودی ها نرم ترین موضع را در قبال 
فلسطین داشتند. ترکیه نسبت به عربستان مواضع رادیکال تری داشته و 
به زبان عامیانه بر سر مجامع بین المللی دوتا داد دیپلماتیک هم زده است. 
اما درباره عربستان به نظر می رسد ریاض هنوز عادی سازی روابط خود با 
اسرائیل را از سر بیرون نکرده و آن را همچنان در برنامه دارد و این نشان 
می دهد که عربستان چندان رویکرد جدی ندارد و این با چیزی که در 
ذهنیت مقامات ایران وجود دارد، فاصله زیادی دارد، بنابراین به احتمال 
زیاد می توان حدس زد که صحبت های دوجانبه زیادی درباره فلسطین 
بین آقای رئیسی و بن سلمان صورت نگرفته است. وی تصریح کرد: به 
دلیل آنکه این اولین دیدار یک مقام بلندپایه ایرانی به عنوان رئیس جمهور 
بعد از ۱۱ سال از عربستان است، ممکن است یک شکل معارفه اولیه 
بین آقای رئیسی و محمد بن سلمان صورت گرفته باشد چراکه هر دو از 
ابتدای کار خود دیداری با هم نداشتند. ممکن است در آن دیدار یک 
معارفه و صحبت هایی به عنوان توسعه روابط داشته باشند. در عین حال 
امکان دارد آقای رئیسی پیشنهاداتی هم برای حل موضوع فلسطین داده 
باشد اما رویکرد عربستان چیزی نیست که بخواهیم بگوییم ایران می تواند 
دستاورد خیلی زیادی از این گفت وگو با بن سلمان یا نشست کنفرانس 
اسلامی در جهت منافع مردم فلسطین داشته باشد. وی ادامه داد: با 

اتفاقی که در فلسطین افتاد به نظر می آید باید در حوزه های دیگری دنبال 
نتیجه بود. چون وضعیت بسیار وخیم است، نظامی گری به شدت در غزه 
جریان دارد و آمریکا به شدت از عدم آتش بس در غزه حمایت می کند. 
این موضوعات نشان می دهد که رویکردهای خیلی متفاوتی از آن چیزی 
که در سازمان کنفرانس اسلامی اتفاق می افتد، بین طرفین ذی نفع در 
خاورمیانه جریان دارد که فعلا نمی توانند با آن ارتباط برقرار کنند. پرورده 
گفت: اگر شما تاریخ جنگ های اسرائیل را از ۱۹۴۸، ۱۹۶۷، ۱۹۷۳ را 
ببینید منهای این چند جنگ متفاوتی که داشت، اسرائیلی ها عادت دارند 
هر حمله ای که به آنها می شود و خسارت می بینند را تبدیل به تهدید و 
فرصت کنند. کشورهای عربی متأسفانه این بهانه را دست اسرائیلی ها 
و  مصر  رهبری  به  نظامی  اقدام  یک  با  متأسفانه  در ۱۹۶۷  می دهند. 
جمال عبدالناصر بدون اینکه هیچ دستاورد نظامی داشته باشند، کل 
سرزمین های عربی، جولان سوریه و بخش بزرگی از کرانه باختری از دست 
رفت و این روند به دهن صهیونیست ها مزه کرده است. وی تاکید کرد: 
در حال حاضر آن چیزی که صهیونیست ها نشان می دهند و مواضعی که 
نتانیاهو و تیم تندروی او اتخاذ می کنند این است که از همان اول گفتند 
نقشه خاورمیانه را عوض می کنیم و ذهن من به این سمت متبادر می شود 
که تلاش می کنند چنین سناریوهایی که در جنگ های قبلی داشتند را 
اینجا هم با این بهانه که در روزهای اول به دست شان افتاد پیاده کنند. 
آن ها با مطرح کردن این بهانه که حماس حمله پیش دستانه کرده وارد غزه 

شدند، این همه خسارت به بار آوردند و در حال اشغال آن هستند.

پرورده کارشناس مسائل منطقه :
کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی منافع مشترک ندارند

سخنگوی وزارت امور خارجه :

پایان جنگ علیه غزه خواسته جهانی است
 سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه تلاش های دیپلماتیک ایران برای 
بسیج کشورهای عربی و اسلامی در توقف جنگ غزه موفق بوده است، گفت: پایان 

بخشیدن به جنگ رژیم صهیونیستی علیه غزه خواسته جهانی است.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه صبح روز)دوشنبه( در نشست هفتگی 
خود با خبرنگاران در خصوص وضعیت اسفبار مردم غزه، اظهارداشت: بر اساس 
اعلام رسانه ها، مدیر بخش غزه در صلیب سرخ گفته که ما با یک فاجعه وحشتناک 
در این باریکه مواجه هستیم و این اظهارات یک مقام مسئول در صلیب سرخ 

جهانی است.
وی گفت: سازمان جهانی بهداشت هم وضعیت بیمارستان شفا در شمال غزه را 
نگران کننده و وحشتناک اعلام کرده و گفته ارتباطشان را با این بیمارستان از دست 
داده اند. حال سوال این است که چه کسی محل خطاب این اظهارات است؟ غیر 
از آمریکا و رژیم صهیونیستی و کسانی که گمان می کنند هنوز زمان آتش بس فرا 

نرسیده است.
کنعانی افزود: دولت آمریکا تمام عیار در حال حمایت از رژیم صهیونیستی است. 
در همه دنیا در مقابل بیمارستان ها یک تصویر وجود دارد که بوق زدن ممنوع تا 
مزاحم بیماران نشوند. حال باید برای رژیم صهیونیستی تصویر جدیدی نصب کنند 
که حمله با تانک و بمباران بیمارستان ها ممنوع، چرا که این رژیم در کمال بی 

رحمی و وقیحانه در حال بمباران بیمارستان های غزه هست.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: دنیا هیچ واکنش بازدارنده  ای در برابر 
این رژیم نشان نمی دهد و نتیجه آن میشود که بیمارستان های غزه یکی یکی مورد 
حمله قرار می گیرند و آب، برق و سوخت آنها قطع می شود و بیماران مظلوم آن 

بیمارستان ها شهید می شوند.
اظهارات  مخاطب  آلمان  و  فرانسه  انگلیس،  آمریکا،  دولت های  گفت:  وی 
مسئولین صلیب سرخ جهانی هستند. این مسئولیت دنیا است که در برابر یک 
رژیم افسارگسیخته ای اقدام کنند که تحت حمایت آمریکا است و با آسودگی خاطر 

در حال انجام جنایاتی است که زبان از بیان آنها قاصر است.
کنعانی بیان کرد: امیدواریم که دنیا به خود بیاید و اجازه استمرار این جنایات را 
ندهند و به فریاد کمک مردم غزه توجه کنند و دولت هایی که تا کنون مانع از آتش 
بس شدند، اجازه دهند که شورای امنیت وظیفه خود را در تامین صلح انجام دهد.
وی تاکید کرد: تلاش های دیپلماتیک جمهوری اسلامی برای بسیج کردن 
کشورهای عربی و اسلامی و جلب توجه افکار عمومی به جنایات رژیم صهیونیستی 

موفق بوده است.
4 پیشنهاد ایران برای توقف جنگ در غزه

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص تلاش های ایران برای توقف جنگ رژیم 
صهیونیستی علیه غزه گفت: از ابتدای این حملات چهار اولویت ایران شامل توقف 
جنگ، رفع محاصره و بازشدن فوری ارسال کمک های انسانی، گسیل کمک های 

انسان دوستانه و مقابله با سیاست کوچاندن اجباری مردم غزه است.
کنعانی با اشاره به اینکه رایزنی های بسیاری تاکنون در این رابطه انجام شده 
است، بیان داشت: با دولت مصر ۳ بار تماس تلفنی میان وزرای خارجه صورت 
گرفت و همچنین دیدار خوبی هم در حاشیه نشست اخیر ریاض میان روسای 
جمهور دو کشور انجام شد و در نهایت بازشدن گذرگاه رفح یکی از دستور کارهای 

مهم گفت وگوهای ایران با مصر بوده است.
وی با اشاره به اینکه تا به امروز با جدیت این تلاش ها انجام شده و اقدامات 
گسترده دیپلماتیک ما ادامه دارد، افزود: از اقدام خوبی که قشر هنرمندان انجام 
دادند که از دبیرکل سازمان ملل متحد درخواست کردند تا به وظیفه خود در قبال 

فاجعه غزه عمل کند، تشکر می کنم.
دولت های اسلامی اهتمام جدی در حمایت از فلسطین دارند

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص نشست اخیر سازمان همکاری اسلامی 
در ریاض، گفت: نفس برگزاری این اجلاس یک توفیق بود که در نتیجه تلاش های 
دیپلماتیک جمهوری اسلامی ایران و همکاری خوبی که عربستان داشت، برگزار 

شد.
کنعانی بیان کرد: علاوه بر نشستی که پیش از این در سطح وزرای خارجه سازمان 
همکاری اسلامی در جده برگزار شده بود، برگزاری نشست سران اعضای سازمان 
همکاری اسلامی نشان دهنده این است که دولت های اسلامی اهتمام جدی در 

حمایت از فلسطین دارند.
وی ادامه داد: مفاد بیانیه این نشست هم در راستای محکومیت جنایات جنگی 
رژیم صهیونیستی و دفاع از مردم فلسطین، ضرورت گشایش مسیرهای ارسال 
صهیونسیتی،  رژیم  جنایتکاران  حقوقی  پیگیری  و  غزه  به  انسانی  کمک های 

قطعنامه ای قوی و محکم بود و البته تحفظاتی هم ایران داشت و اعلام  کرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران در نشست 
های کارشناشی تهیه پیش نویس قطعنامه نکات خود را مطرح کرد و در خاتمه 
نشست هم تحفظات ایران به طور رسمی به دبیرخانه این سازمان ارسال شد. اما 

اینکه آیا این نشست کافی بوده؟ باید گفت خیر، اما لازم بود.
قطع مناسبات سیاسی و اقتصادی با رژیم صهیونیستی در دستور کار 

دولت های اسلامی باشد
کنعانی تصریح کرد: ملت فلسطین انتظار دارد که دولت های اسلامی علاوه بر 
نشست ها و بیانیه های محکم، اقدامات عملیاتی را هم انجام دهند و این موضع 
ایران است که در نشست ها و گفت وگوهای دیپلماتیک خود همواره بر این موضوع 
تاکید داریم. قطع مناسبات سیاسی و اقتصادی با رژیم صهیونیستی و اخراج 

سفرای این رژیم باید در دستورکار دولت های اسلامی باشد.
وی افزود: هر یک از این اقدامات می تواند نقش سازنده و موثری در بازدارندگی 

اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی داشته باشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: ایران علاوه بر سازمان همکاری اسلامی 
از فرصت حضور در نشست اخیر اکو هم استفاده کرد و رئیس جمهور مواضع ایران 
را در حمایت از فلسطین در آن نشست و در گفت وگوهایی که با مقامات حاضر در 

آن نشست داشتند، مطرح کرد.
کنعانی اضافه کرد: استفاده از ظرفیت بریکس و سایر چارچوب هایی که می شود 
از آن ها استفاده کرد هم در دستور کار ما قرار دارد، چرا که رسیدگی به وضعیت 
اسفبار غزه مسئولیتی جهانی است و همه باید سهم خود را در این خصوص داشته 

باشند.
وی بیان داشت: با وجود کمک های زیادی که از سوی ایران و دیگر کشورها ارسال 

شده اما به دلیل ممانعت رژیم صهیونیستی همچنان نتوانستند کمک های لازم را 
به مردم این منطقه برسانند و عمده کمک های ارسالی در مصر انبار شده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: میزان این کمک ها به مثابه قطره ای در مقابل 
دریا است که نشان می دهد همه قوانین و اصول انسانی بین المللی توسط رژیم 

صهیونیستی نقض شده است.
کنعانی ادامه داد: تلاش بیشتر مصر برای ارسال کمک های بشردوستانه به غزه 
مورد توجه جدی ایران بوده و هست و در گفت وگوهای خود با طرف مصری همواره 

این موضوع مطرح شده است.
مدافعان حقوق بشر غربی چرا توجهی به تهدید هسته ای رژیم 

صهیونیستی ندارند
وی با طرح این سوال از مدافعان حقوق بشر غربی مبنی بر اینکه چرا توجهی به 
تهدید هسته ای رژیم صهیونیستی و استفاده  از بمب های فسفری این رژیم ندارند، 
گفت: لازم  است مجامع بین المللی نسبت به این موضوع توجه لازم و واکنشی 

بازدارنده داشته باشند.
کنعانی گفت: حمایت ایران از مقاومت فلسطین علیه رژیم نامشروع صهیونیستی 

امر پوشیده ای نیست و ما آن را کتمان نمی کنیم.
وی ادامه داد: عملیات اخیر حماس نشان داد که مقاومت در منطقه توانایی 
طراحی، عملیات و دفاع از خود در برابر رژیم صهیونیستی را دارد و می تواند ضربه 

سختی را به آنها وارد کند.
ارتقاء سطح روابط تهران و قاهره به نفع دو طرف و کشورهای منطقه است

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص آخرین وضعیت روابط میان ایران و 
مصر اظهارداشت: دیدار روسای جمهور دو کشور در ریاض ملاقات مهمی بود و 

رخدادی تاثیرگذار در روند مناسبات سیاسی دو طرف محسوب می شود.
کنعانی با بیان اینکه ما ارزیابی مثبتی از این دیدار در ریاض داریم و گفت وگوهای 
این گفت وگوها در  افزود: در  انجام شد،  خوبی در خصوص موضوع فلسطین 
خصوص اهمیت گشایش مرز رفح صحبت و مقرر شد وزرای خارجه دو کشور به 
دیدارها و برداشتن گام های متقابل برای تقویت ارتباط دو طرف مبادرت کنند. 
در مجموع ارتقاء سطح روابط تهران و قاهره را به نفع دو کشور و سایر کشورهای 

منطقه می دانیم.
سفیر ایران با بهبود شرایط به یمن اعزام می شود

وی در خصوص تعیین سفیر جمهوری اسلامی ایران در یمن تصریح کرد: قصد 
اعزام سفیر به یمن را داریم ولی طبیعتاً با بهبود شرایط در یمن امکان تعیین و اعزام 

سفیر فراهم خواهد شد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص سفر هیات طالبان به ایران هم توضیح 

داد: در ارتباط با موضوع حقابه، در گفت وگوهای خود به این موضوع اشاره شد. ا
کنعانی ادامه داد: این سفر در راستای تقویت مناسبات تجاری ایران و افغانستان 
بود و ایران تلاش کرد که اثبات کند به عنوان کشور دوست و برادر در کنار ملت 
افغانستان است و کمک می کند تا شرایط اقتصادی مردم این کشور و مناسبات 

ایران و افغانستان ارتقا پیدا کند.
وی بیان کرد: نتایج سفر امید آفرین بود و پنج تفاهم نامه امضا شده در این سفر 
عمدتاً ناظر بر مناسبات تجاری بود و زمینه جدیدی فراهم کرد تا دو کشور در 

چارچوب منافع مشترک همکاری خود را تقویت کنند.
 تشکیل دولت واحد فلسطینی از بحر تا نهر

سخنگوی وزارت امور خارجه عنوان کرد: بارها اعلام کردیم که نه گروه های 
مقاومت در منطقه از ایران دستور می گیرند و نه ما دستوری می دهیم. آنها راساً 
تصمیم می گیرند. آمریکا به جای اتهام زنی، به رفتار خود و اقدامات غیرقابل قبول 
در حمایت از رژیم صهیونیستی توجه کند. کنعانی بیان داشت: ایران از همان 
ابتدا نگرانی خود را از گسترش جنگ اعلام کرده و از طرفی اعلام کردیم استمرار 
پشتیبانی آمریکا از جنایات رژیم صهیونیستی و مخالفت با برقراری آتش بس می 
تواند زمینه ساز گشایش جبهه های جدید شود. وی تصریح کرد: آمریکا باید درک 
کند که تنها با توقف فوری کشتار و رفع محاصره کامل انسانی و خروج نظامیان 
از منطقه می تواند از احتمال گسترش جنگ به دیگر مناطق جلوگیری کند. این 

کاملًا به رفتار رژیم صهیونیستی و دولت آمریکا به عنوان حامی بستگی دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص نظر برخی کشورها مبنی بر تشکیل 
دو دولت در اراضی اشغالی فلسطین هم بیان داشت: ایران در ارتباط با مساله 
فلسطین به تشکیل دولت واحد فلسطینی از بحر تا نهر اعتقاد دارد. آیت الله رئیسی 
هم در ریاض این موضوع را مورد تاکید قرار دادند و راهکار دیپلماتیک ایران را که در 
سازمان ملل به ثبت رسیده مبنی بر برگزاری همه پرسی فراگیر از همه شهروندان 

فلسطین است، موضع ایران در ارتباط با مساله فلسطین روشن است و تغییر نکرده 
است.

آمریکا باید به تناقضات در قبال جنگ غزه پاسخگو باشد
کنعانی در خصوص آخرین شرایط پیام های ارسالی آمریکا تصریح کرد: آمریکایی 
ها پیام می دادند که ما به دنبال گسترش جنگ نیستیم و شما هم از نفوذ خود 
برای جلوگیری از تشدید جنگ استفاده کنید. پاسخ ما هم این بود که گروه های 

مقاومت، مستقل تصمیم می گیرند.
وی ادامه داد: این پیام های آمریکا با آنچه که در عمل است تناقض دارد. آمریکا 
مسئول جنگ است و در کنار رژیم صهیونیستی ایستاده و همچنین مانع تصویب 
قطعنامه ای برای پایان بخشیدن به حملات رژیم شده است. دولت آمریکا باید به 

این تناقضات پاسخگو باشد.
کنعانی در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا مبنی بر آخرین وضعیت توافقنامه امنیتی 
ایران و عراق اظهار داشت: مقامات عراق در این زمینه گزارشاتی را از نحوه اجرا 
و روند مفاد این توافقنامه به ما ارائه دادند و اخیرا هم مواضعی را در این خصوص 
مطرح کردند که از جمله آن تقویت تاسیسات امنیتی مرزی در سمت مرزهای 
شمالغربی ایران بوده است و این موضوعات همگی در چارچوب کمیته امنیتی 

مشترک دو کشور مطرح شده و همچنان پیگیری خواهد شد.
عدم  در  صهیونیستی  رژیم  حامیان  برخی  رفتار  دوگانگی  خصوص  در  وی 
دستیابی به آتش بس در غزه بیان کرد: مقامات دولت آمریکا و برخی حامیان رژیم 
صهیونیستی با وجود شرایط بغرنج، می گویند وقت آتش بس فرا نرسیده است. این 
دوگانگی رفتار و گفتار را ما در حوزه رفتاری برخی کشورها می بینیم. آنچه مسلم 
است اینکه پایان بخشیدن به جنگ رژیم صهیونیستی علیه غزه خواست جهانی 

است.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: بیش از پنجاه کشور در ریاض اعلام 
کردند که خواستار آتش بس هستند. بیش از ۱۲۰ کشور در سازمان ملل اعلام 
کردند که خواستار پایان یافتن جنگ هستند. ملت های دنیا هم در کف خیابان 
ها به طور مستمر این مطالبه را اعلام می کنند. توقف جنگ یک خواسته جهانی 
است. اما کسی که اجرا و تمکین نمی کند، دولت آمریکا و چند کشور اروپایی 

هستند که در این رابطه اذهان دنیا قضاوت خواهند کرد.
ایران خواستار آزادی بدون قید و شرط حمید نوری است

کنعانی در خصوص روند دادگاه حمید نوری در سوئد هم گفت: در ارتباط با 
پرونده نوری موضع ما روشن بوده و هست. آزادی بدون قید و شرط وی و اینکه 
روند دادگاه غیرقانونی شکل گرفته به روند صحیح خودش برگردد، خواسته ما است 
که امید است رایی که از روند دادگاه های طولانی مدت این شهروند ایرانی صادر 
خواهد شد عادلانه باشد. این موضوع همواره در مذاکرات ما با مقامات سوئد مورد 

توجه بوده است.
وی در خصوص بازدید سفیر عربستان از نمایشگاه علم و فناوری در ایران بیان 
کرد: در سایه از سرگیری روابط دیپلماتیک ایران و عربستان، زمینه برای تقویت 
همکاری ها از جمله اقتصادی و تجاری فراهم شده است. این جزو موضوعات مورد 
اتفاق نظر دو کشور است، ما سازوکارها و اسناد همکاری که از قبل داشته ایم و این 

جزو موضوعات مورد اتفاق دو کشور است و می تواند کمک کننده باشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه بازدید از نمایشگاه فناورانه به طور 
معمول جزو وظایف رایج دیپلمات ها است، گفت: در گفت وگوهای وزرای خارجه 
دو کشور و همچنین آیت الله رئیسی با ولیعهد عربستان موضوعات اقتصادی مورد 
توجه دو کشور قرار گرفته و امید است شاهد گسترش همکاری های اقتصادی دو 

کشور باشیم.
ایران به دنبال تنش در منطقه نیست

سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به اتهامات آمریکا در خصوص گسترش 
دامنه جنگ توسط ایران هم اظهارداشت: ایران طبعاً به دنبال تنش در منطقه 

نیست.
کنعانی ادامه داد: از ابتدای بحران در غزه تلاش های ایران بر پایان این جنگ 
ظالمانه علیه غزه و همچنین عدم گسترش دامنه جنگ متمرکز بود. ما این را بارها 

اعلام کرده ایم که به دنبال گسترش جنگ نیستیم.
وی ادامه داد: کسانی به دنبال گسترش جنگ هستند که به جای فشار بر رژیم 
صهیونیستی، به صرحت اعلام می کنند که هنوز وقت آتش بس فرا نرسیده و برای 

گسیل تسلیحات به منطقه تلاش می کنند.
کنعانی با اشاره به اینکه ایران هشدار داده که در سایه چنین سیاست هایی خطر 
گسترش دامنه جنگ وجود دارد و کسی در امان نخواهد بود، اظهار داشت: حضور 
نظامی آمریکا در سوریه اشغالگرانه است و هیچ مبنای قانونی ندارد. دولت سوریه 

بارها در ارتباط با حضور اشغالگرانه آمریکا به سازمان ملل اعتراض کرده است.
وی تصریح کرد: اقدامات گروه ها در سوریه ربطی به ایران ندارد و ما اظهارات 

آمریکا را نوعی فرار به جلو می دانیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص پیام پوتین رئیس جمهور روسیه به 
آیت الله رئیسی هم گفت: رفت و آمدها و تبادل پیام ها میان ایران و روسیه امر 
جدیدی نیست. ما موضوعات مختلفی را برای گفت وگو داریم و در سطح سران هم 
دیپلماسی سران فعال است و انتقال پیام رئیس جمهور روسیه به ایران در همین 

چارچوب بوده است.
کنعانی درباره نامه همسر رئیس جمهور به همسران روسای جمهور در جهان نیز 
اظهار داشت: این اقدامات در چارچوب حمایت از ملت فلسطین است و اثرات خود 
را خواهد داشت. اینکه ایران در سطوح مختلف، موضوع فلسطین را مورد توجه قرار 
داده، نشان دهنده این است که مساله فلسطین هنوز مورد توجه جدی است، این 

دقیقاً همان چیزی است که ایران بر آن تاکید دارد.
وی ادامه داد: مساله فلسطین قبل از اینکه سیاسی باشد، انسانی است. همسر 
محترم رئیس جمهور هم در همین چارچوب به مسئولیت اخلاقی خود عمل کرد و 

به عنوان جایگاهی که دارد به طور طبیعی اقداماتش موثر است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پایان در خصوص سفر وزیر خارجه آمریکا به 
چین و دیدارهایش با مقامات چینی خاطرنشان کرد: اظهار نظر خاصی ندارم، اما 
از دولت چین با مواضع خوب بین المللی انتظار می رود که توصیه های لازم را به 
همتای آمریکایی خود در قبال رفتار غلطش در قبال مساله فلسطین داشته باشد. 
این خواسته ملت فلسطین از دولت چین است که منعکس کننده خواسته این 

ملت مظلوم به رئیس جمهور آمریکا باشد.
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ای مردم! از شعله چراغ پندگویِ 
پند نیوش روشنی برگیرید، و از زلال 

چشمه ای آب بردارید که آبش از گل و 
لای صاف است.
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پلمب واحد تولید زعفران غیرمجاز در قم
یک کارگاه غیر مجاز تولید پودر زعفران که ماه ها به صورت غیر مجاز فعالیت می کرد پلمب شد.پدرام نیرومند، 
نماینده تعزیرات حکومتی استان قم گفت: بازرسان اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان، تعزیرات حکومتی 
و معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی در بازرسی از یک اغذیه فروشی در سطح شهر با پودر هایی تحت 
عنوان پودر زعفران مواجه شدند که علامت استاندارد و شماره ثبت درج شده بر روی آن ها جعلی بود.نیرومند 
افزود: با پیگیری های صورت گرفته مشخص شد این محصول در زیرزمین یک نجاری واقع در جاده روستای 
کوه سفید به صورت غیر مجاز تحت عنوان پودر زعفران قائنات مشهد تولید می شود.وی افزود: این کارگاه غیر 
مجاز، ظرف یک سال گذشته با برگ گل، پودر قند و رنگ ها و اسانس های غیر مجاز اقدام به تولید پودر زعفران 
می کرده است.نماینده تعزیرات حکومتی استان گفت: با توجه به محیط غیر بهداشتی و تقلب در تولید پودر 
زعفران و همچنین جعل علامت استاندارد این واحد پلمب و پرونده تخلفات وی به اداره کل تعزیرات حکومتی 

استان ارسال شد.

زنان ایرانی ۲ برابر مردان چاق هستند
رئیس پژوهشگاه غدد دانشگاه تهران گفت: بالای ۲۰درصد جمعیت بالای ۱۸ سال در کشور چاق هستند.
به گفته افشین استوار ، زنان ایرانی ۲ برابر مردان چاق هستند و دو سوم بالای ۶۰ سال نیز اضافه وزن دارند 
که از عوامل خطر ساز بروز دیابت است و بیش از ۵۰ درصد مردم فعالیت بدنی توصیه شده را ندارند.او افزود: 
بررسی ها نشان می دهد که ۱۴ درصد ایرانی ها مبتلا به دیابت هستند که نسبت به پنج سال گذشته ۳۰ درصد 
رشد داشته است. با توجه به افزایش سن سالمندی و اینکه چاقی شکمی در ایرانی ها بیشتر از مردم سایر 
کشور ها است، دیابت نیز روند رو به رشد خواهد داشت که به تبع آن هزینه های درمان برای نظام سلامت بیشتر 

می شود.

نخست وزیر اسبق انگلیس وزیر خارجه شد
دیوید  کردند  اعلام  خبری  می شود.رسانه های  خارجه  وزیر  انگلیس  اسبق  نخست وزیر  کامرون،  دیوید 
کامرون، نخست وزیر سابق انگلیس به عنوان وزیر خارجه در دولت مشغول فعالیت خواهد شد.کامرون گفته 
است: در حالی که در هفت سال گذشته از خط مقدم سیاست خارج شده ام، امیدوارم تجربه ام - به عنوان 
رهبر محافظه کاران برای ۱۱ سال و نخست وزیر برای ۶ سال - به من در کمک به نخست وزیر کمک کند.ریشی 
سوناک، نخست وزیر انگلیس سرگرم ترمیم کابینه است و پیش از این با برکناری وزیر کشور وزیر خارجه جیمز 
کلورلی را به عنوان جانشین او معرفی کرده است.در این ترمیم کابینه گفته شده که جرمی هانت به عنوان وزیر 

دارایی باقی می ماند.

شبنم نعمت زاده در زندان اوین است
دادستانی عمومی و انقلاب تهران اعلام کرد: شایعه مطرح شده در مورد متواری بودن شبنم نعمت زاده 
صحت ندارد و این محکوم اقتصادی هم اکنون در زندان اوین است و خبر متواری بودن وی کذب محض است. 
روابط عمومی دادستانی عمومی و انقلاب تهران اعلام کرد بابت مدت زمان غیبت هم علیه وی اعلام جرم 
شد که در حال رسیدگی است همچنین این محکوم اقتصادی وثائق سنگینی داشته که با دستور دادستانی 

بلافاصله پس از غیبت غیرموجه ضبط و جلب وی هم توسط تیم عملیات دادستانی تهران انجام شده است.

شهادت یک مرزبان در درگیری با گروهک »تروریستی«
فرماندار سراوان از درگیری مرزبانان  با یک گروهک »تروریستی« در مرز سراوان خبر داد و گفت: یک مرزبان 
به شهادت رسید.سعید تجلیلی در تشریح جزئیات درگیری مسلحانه بامداد امروز، دوشنبه، نیروهای مرزبانی 
با یک گروهک »تروریستی« اظهار داشت: ساعت ۲:۵۰ بامداد روزدوشنبه درگیری مسلحانه میان عناصر 
معاند با نیروهای مرزبانی در مرز سراوان رخ داد.فرماندار سراوان با اشاره به اینکه این درگیری در میل ۱۸۴ 
بین »کشتگان و زیارت« مرز سراوان رخ داده است، افزود: در پی این درگیری  یک نفر از نیروهای مرزبانی به نام 

»مهدی نوری افشار« به شهادت رسید و دو نفر سرباز مجروح شدند.

۵۰ هزار فرهنگی در مهر امسال بازنشسته شدند
مهدی مسکنی سرپرست صندوق  بازنشستگی کشوری گفت: بیش از ۵۰ هزار نفر در مهر سال ۱۴۰۲ در 

آموزش و پرورش بازنشسته شدند که برای این صندوق نزدیک به ۸۰۰ میلیارد تومان بار مالی در پی داشت.

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم 
تشریح کرد:

برنامه ها، اقدامات و چالش های 
سرمایه گذاری درشهر قم

آخرین  قم  شهرداری  مردمی  مشارکت های  و  سرمایه گذاری  سازمان  رئیس 
وضعیت چگونگی سرمایه گذاری در شهر قم را تشریح کرد.

علی رمضانی با اشاره به تلاش های مدیریت شهری قم برای جذب سرمایه گذاری 
اظهار داشت: میزان سرمایه گذاری در کلان شهر قم در سال های اخیر بالغ بر پنج 
هزار میلیارد تومان بوده که با بسترسازی فرهنگی مناسب، تبلیغات و برندسازی 

فرصت های سرمایه گذاری در قم قابلیت افزایش چند برابری را دارد.
وی با بیان اینکه وضعیت سرمایه گذاری در شهر قم و در پروژه های شهری با 
استقبال و تقاضای رو به افزایش توسط سرمایه گذاران مواجه است، ابراز کرد: در 
چند سال اخیر در بخش های فرهنگی، خدماتی و هم چنین ساخت مجتمع های 

تجاری و مسکونی قراردادهای مشارکت با بخش خصوصی منعقد گردیده است.
رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم با اشاره به 
افزود: شهرداری قم  برای کلان شهر  آن  افق های  و  راهبردهای سرمایه گذاری 
هم اکنون در قالب دو افق ۱۴۰۴ و ۱۴۱۴ اهداف و برنامه های کلان سرمایه گذاری 
را دنبال می کند و چشم انداز سرمایه گذاری در شهرداری قم بر اساس افق ۱۴۰۴ 
و  احصا  گذشته  سرمایه گذاری  آسیب های  و  بوده  پیگیری  حال  در  و ۱۴۱۴ 

فرصت های سرمایه گذاری در سقف ۷ هزار میلیارد تومان تدوین شده است.
به گفته وی، جذب سرمایه گذاران تأثیر مثبتی بر توسعه شهر قم دارد و پروژه های 
اقتصادی  نیمه تمام شهری که در اختیار شهرداری است در قالب بسته های 
قابل تعریف باشد و برای سرمایه گذار توجیه اقتصادی و بازگشت سرمایه داشته 
باشد که می توان از طریق جذب مشارکت با بخش خصوصی منابع را برای اتمام 
بر اجرای  تأمین و کارسازی نمود و شهرداری و شورای اسلامی شهر  پروژه ها 
قدرتمند سند راهبردی سرمایه گذاری تأکید دارند و هیچ محدودیت و مانعی 
احساس نمی شود و بودجه های سالانه شهرداری بر اساس این اسناد راهبردی 
تدوین خواهد شد. رمضانی ادامه داد: بلوار پیامبر اعظم)ص(، فاز ۵ عمار یاسر 
و میدان شهید مطهری سه جبهه مهم سرمایه گذاری است که تملک به موقع 

پلاک های باقی مانده و آماده سازی عرصه، پیش نیاز ورود سرمایه گذاران است.
رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم اضافه کرد: 
ظرفیت برای سرمایه گذاری در بوستان های شاخص شهری مانند خضرنبی، 
غدیر، علوی، بوستان هزاری هکتاری در ابعاد تفریحی، اقتصادی و فرهنگی 
اذعان کرد:  به موانع سرمایه گذاری در قم  اشاره  با  فراهم است. رمضانی  نیز 
کمبود اراضی مناسب و هم چنین آیین نامه تعاملات شهرداری ها در خصوص 
سرمایه گذاری مشارکتی بخش خصوصی مسکوت است و از سویی عدم امکان 
تضمین سود سرمایه گذاران به ویژه سرمایه گذاران خارجی شهرداری و عدم ثبات 
اقتصاد کشور مهم ترین چالش ها و موانع سرمایه گذاری هستند. وی در ادامه با 
بیان مشوق های سرمایه گذاری گفت: برای تشویق سرمایه گذاران مشوق هایی 
باید ارائه شود و مدیریت شهری هم برای جذب سرمایه گذاران مشوق هایی در 
نظر گرفته است، ازجمله در اخذ معافیت عوارض در ساخت هتل ها،همکاری در 
اخذ مجوزهای الزام تسهیل گری در اخذ پروانه ساختمانی و تسهیلات بانکی و 

هم چنین تسهیل در پیش فروش محصولات سرمایه گذار را می توان نام برد.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

احداث فاز چهارم بوستان صداقت 
مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: فاز چهار بوستان صداقت به منظور توسعه 

فضای سبز در مناطق کم تر برخوردار شهری احداث می شود.
سید رضا حسینی با اشاره به احداث بوستان صداقت در قالب یک پارک محله ای 
در حاشیه بزرگراه امام علی )ع( و در انتهای محله شهید رجایی )شیخ آباد( اظهار 
داشت: این کار در راستای طرح توسعه فضای سبز منطقه و در قالب توسعه فضای 

سبز در محله های کمتر برخوردار برنامه ریزی شده است.  
وی با بیان اینکه این طرح با پیش بینی بودجه لازم عملیات عمرانی آن در حال 
اجرا است اضافه کرد: این پروژه که در ادامه عملیات احداث پارک محله ای از سال 
قبل در این محدوده به منظور افزایش سرانه سبز و تفریحی و بهسازی سیما و منظر 

محله اجرا می شود، بالغ بر ۴۲۰۰ مترمربع مساحت دارد.  
مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به جزئیات اجرای پروژه فاز چهار بوستان 
صداقت در این منطقه شهری گفت: برآورد هزینه اجرای آن ۱۸ میلیارد ریال است.  
وی با تأکید بر اهتمام شهرداری منطقه دو برای توسعه فضای سبز شهری در این 
محدوده خاطرنشان کرد: این پروژه با تلاش همکاران تا پایان سال به اتمام خواهد 

رسید و برای بهره برداری تقدیم شهروندان خواهد شد.  
حسینی به مطالبه شهروندان برای توسعه فضای سبز منطقه دو شهرداری قم 
اشاره کرد و گفت: با وجود محدودیت اراضی در این منطقه، از هر فرصتی برای 

ایجاد بوستان های شهری مورد نیاز شهروندان بهره خواهیم گرفت.
 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

بهسازی پل های عابر پیاده و پله برقی ها 
در سطح شهر

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: بهسازی، نوسازی، 
نظافت و رسیدگی به پل های عابر پیاده و پله برقی ها در سطح شهر قم در دستور 

کار مدیریت شهری قرار دارد.
علیرضا خلیلی در گفت وگویی با اشاره به اهمیت توجه به سیما و منظر شهری و 
آسایش شهروندان در استفاده از پل های عابر پیاده اظهار کرد: بهسازی، نوسازی، 
نظافت و رسیدگی به پل های عابر پیاده و پله برقی ها در سطح شهر در دستور کار 

مدیریت شهری قرار دارد.
وی افزود: در راستای پیشگیری از حوادث و خدمات رسانی به شهروندان در 
پل های عابر پیاده که پله برقی و آسانسور دارد، یک فرد به عنوان نگهدارنده در 

مجاورت پل مستقر است و در صورت وجود مشکل به آن رسیدگی می کند.  
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خاطرنشان کرد: شهروندان 
می توانند در صورت وجود مشکل یا پیشنهاد در خصوص پل های عابرپیاده در 

سطح شهر، موضوع را به سامانه ۱۳۷ اطلاع دهند.  
خلیلی ادامه داد: این مهم توسط کارگروه هایی متشکل از پلیس راهور، معاونت 
حمل ونقل و ترافیک و سازمان حمل ونقل ترافیکی بررسی شده است و طبق 

اولویت و درخواست های مردم در برنامه کاری قرار خواهد گرفت.
 

معاون شهردار قم خبر داد:

ابلاغ شیوه نامه اجرایی تکریم 
ارباب رجوع 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: شیوه نامه اجرایی تکریم 
ارباب رجوع با امضای شهردار قم تصویب و به تمام مراکز وابسته ازجمله مناطق، 

سازمان ها و سایر مراکز وابسته ابلاغ شد.
مجید محمدرضاخانی با بیان اینکه بنا به دستور شهردار قم شیوه نامه تکریم 
اهمیت  راستای  در  کرد:  اظهار  است،  لازم الاجرا  و  ابلاغ شده  ارباب رجوع 
رضایتمندی و رفع مشکلات شهروندان، شیوه نامه تکریم ارباب رجوع به منظور 
در  احتمالی  موانع  شناسایی  مدیران،  پاسخگویی  و  کارآمدی  سطح  ارتقای 
کیفیت خدمات رسانی و ارزیابی بخش های مختلف شهرداری از منظر کیفیت 
خدمات رسانی تصویب و ابلاغ شده است.   وی با تأکید بر تسریع در خدمات رسانی 
افزود: این شیوه نامه برای تمام مراکز وابسته به شهرداری قم ازجمله مناطق، 
سازمان ها و سایر مراکز وابسته ابلاغ شده است.   معاون برنامه ریزی و سرمایه 
انسانی شهرداری قم با اشاره به تشکیل کمیته تکریم ارباب رجوع در تمام مناطق 
شهرداری قم اضافه کرد: اعضای کمیته مرکزی موظف هستند تا در راستای 

ارتقای سطح رضایت شهروندان مشکلات را شناسایی و رفع کنند.  
محمدرضاخانی خاطرنشان کرد: اعضای کمیته باید بر عملکرد مدیران، کارکنان 
ستاد مرکزی و اجرایی کردن این طرح نظارت کنند و پایش مستقیم داشته باشند.  

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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آخرین اخبار و رویداد های استان قم را در پایگاه خبری
 به نشانی: https://www.nedayeghom.ir بخوانید

جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع(  :

یادواره شهید زین الدین و ۶0۹0 شهید استان قم برگزار می شود
جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( از برگزاری یادواره سردار سرلشکر 
پاسدار شهید مهدی زین  الدین و ۶۰۹۰ شهید استان قم خبر داد و گفت: این یادواره 
همراه با گرامیداشت شهدای امنیت و شهدای قدس روز ۲۶ آبان ماه بعد از نماز مغرب 
و عشا در مجتمع فرهنگی امام خمینی)ره( گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( قم برگزار 

می شود.
سردار مهدی کبیری پور پیش از ظهر روز دوشنبه طی نشست خبری اظهار داشت: 
این یادواره طبق سالیان گذشته، امسال نیز با رویکرد وحدت و امیدآفرینی با اجرای 
برنامه های شاد و متنوع و رونمایی از ۲ سرود همراه با شعرخوانی، تئاتر و مدیحه سرایی 

توسط حسن عطایی برگزار می شود.
وی افزود: از دیگر برنامه های ویژه این یادواره برپایی ۶ غرفه محتوایی به همت ستاد 
بازسازی عتبات و عالیات استان قم و اجرای سرود ۱۲۰۰ نفره بین قبور شهدا می باشد.

سردار کبیر ی پور ادامه داد: برنامه ای تحت عنوان »شب   شهدایی« بمنظور مقدمه  
اجرای برنامه اصلی به همت موسسه روایت سیره شهدا روز چهارشنبه ۲۴ آبان ماه 
ساعت ۱۹ در گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( همراه با سخنرانی حجت الاسلام حسین 
جوشقانیان، روایتگری حسین یکتا، حسین کاجی و محمود پاک نژاد برگزار خواهد شد.

جانشین فرمانده سپاه قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به جنایت های 
رژیم صهیونیستی در نوار غزه و لزوم گرامیداشت یاد شهدای فلسطین، گفت: در 
این روزها شاهد شدیدترین جنایت ها و نسل کشی در نوار غزه هستیم،  این فاجعه 
به اندازه ای دردناک است که مردم خود کشورهای حامی رژیم صهیونیستی را هم به 

واکنش واداشته و فطرتشان را بیدار کرده است.

وی تصریح کرد: مهمترین اثر بلایای جنگی و جنایت استکباران جهانی برای بشریت، 
تسخیر نمودن دل ها و اذهان مردم ایت که دل ها دچار مرگ فطرت آلودی می شوند.

سردار شهید مهدی زین الدین فرمانده لشکر ۱۷ علی ابن ابی طالب )ع( در ۲۷ آبان 
۱۳۶۳ در حالی که ۲۵ سال داشت به همراه برادرش مجید زین الدین در ماموریتی از 
کرمانشاه به طرف سردشت آذربایجان غربی در حرکت بودند که در منطقه تپه ساروین با 

گروهک های ضد انقلاب درگیر شدند و هر ۲ برادر به فیض شهادت نائل آمدند.
استان قم بیش از ۶ هزار و ۹۰ شهید تقدیم انقلاب کرده  است؛ این استان همچنین 
مفتخر به وجود ۱۱ هزار و ۳۶۱ جانباز دوران دفاع مقدس است و ۵۹۱ آزاده و بیش از 

۴۰۰ شهید مدافع حرم دارد.

عکس:علی شریف زاده

»سمفونی کشته گان« درمیدان فلسطین تهران

لزوم  بر  قم  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل   
فرسوده  بافت های  نوسازی  و  بازسازی  مقاوم سازی، 
روستایی تاکید کرد و گفت: استان قم دارای ۲۸ گسل 

است که ۱۱ مورد از آنان فعال است.
محسن اروجی در گفت وگویی بیان وضعیت ۱۱ گسل 
فعال قم و ۲۸ گسل در اطراف قم پرداخت و گفت: قم با 
خطر نسبی بالا در نقشه لرزه  خیزی قرار دارد. مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری قم اصلی ترین راهکار برای 
کاهش خسارت زلزله را مقاوم سازی، رعایت آئین نامه ها 
و نکات ایمنی در مباحث ساختمانی دانست و افزود: 
این موارد باید در طراحی، نظارت و اجرای پروژه های 

شود.  لحاظ  جدی  صورت  به  ساختمانی  و  عمرانی 
وی با اشاره به رهنمودهای مقام معظم رهبری اظهار 
کرد: در این زمینه قانون مدیریت بحران و آئین نامه های 
اجرایی، سند پیشگیری و کاهش خطر، سند آمادگی 
مقابله، سند بازسازی و سند آموزش و مدیریت رسانه 
تدوین شده و در حال اجراست.  اروجی با اشاره به زلزله 
۳/۴ ریشتری قم که ساعت ۱۷:۱۷:۵۵، ۱۸ آبان ماه 
به مرکزیت سلفچگان رخ داد، تصریح کرد: بلافاصله 
به  امدادی  و  از زمین لرزه، دستگاه های اجرایی  پس 
سریع  واکنش  نیروهای  و  در آمدند  آماده باش  حالت 
اعزام شدند.  مدیرکل مدیریت بحران  به منطقه  نیز 

استانداری قم ادامه داد: به دستور استاندار قم، جلسه 
مدیریت بحران بخش سلفچگان با حضور فرماندار قم، 
بخشدار و همچنین نیروهای امدادی تشکیل شد و 
کانون زلزله و تک تک روستاهای نزدیک گسل مورد 

بررسی قرار گرفت.
وی بیان کرد: در سال های گذشته به دلیل مقاوم 
سازی، بازسازی و نوسازی بافت های فرسوده روستایی 
فرهنگ سازی  و  مردم  به  تسهیلات  و  وام  اعطای  و 
در روستاها خسارتی متوجه روستاها نشد؛ اما برای 
وجود  لازم  آمادگی  و  استحکام  باید  بالا  ریشترهای 

داشته باشد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم تاکید کرد :
 لزوم مقاوم سازی، بازسازی و نوسازی بافت های فرسوده روستایی

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
محورهای  کیفیت  ارتقای  و  ایمن سازی  به  اشاره  با 
مواصلاتی گفت: طی سه ماه گذشته ۱۰۰ کیلومتر از 

راه های برون شهری قم بهسازی شده است.
محمد پورتیموری روز دوشنبه درگفت وگویی افزود: 
نصب علائم، ارتقای روشنایی در کنار هوشمندسازی 
محورهای برون شهری درحال انجام است که بخش 

مهمی از آنها تا پایان سال به بهره برداری می رسد.
وی یادآور شد: در قالب نهضت خط کشی، طی ۲ 
ماه آینده بخش زیادی از محورهای برون شهری قم 
خط کشی خواهد شد تا با فرارسیدن فصل سرد سال، 

شاهد کاهش مخاطرات احتمالی باشیم.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم، اظهار 
داشت: ساماندهی ورودی و خروجی جاده نیزار قم 
به محض رفع معارضات مربوط در حوزه گاز و برق آغاز 

خواهد شد.
بخش سلفچگان به مرکزیت شهر سلفچگان یکی از 
بخش های توابع قم است و دارای یک نقطه شهری 
و ۴۰ روستا می باشد. این بخش بالغ بر ۱۵ هزار تن 
جمعیت دارد که سه هزار تن آن در شهر سلفچگان 

زندگی می کنند.
محور نیزار در منطقه سلفچگان در ۵۰ کیلومتری 
جنوب غربی قم قرار دارد. سلفچگان در ۴۰ کیلومتری 

جنوب غربی قم قرار دارد.
وی با بیان اینکه دریک محور امکان اجرای هم زمان 
چند کارگاه توزیع آسفالت امکان پذیر نیست، ادامه 
داد: بیش از ۲ هزار کیلومتر طول جاده های استان قم 
است که به صورت مستمر نیازمند بهسازی و رسیدگی 

است.
پورتیموری با تأکید بر اینکه کشور ما در حوزه تولید و 

استفاده از آسفالت های حفاظتی جزء کشورهای برتر 
دنیاست، ابراز داشت: بهره گیری از توان شرکت های 
دانش بنیان به صورت مستمر در دستور کار راهداری و 

حمل ونقل جاده ای استان قم قرار دارد.
وی ادامه داد: بیشتر خرابی آسفالت جاده های قم را 
موارد جزئی شامل می شود و موارد مربوط به ناکارآمدی 

و تخریب کامل جاده و آسفالت بسیار ناچیز است.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم همچنین 
با اشاره به سرقت و تخریب تجهیزات جاده ای، گفت: 
خسارات  می تواند  تجهیزات  این  تخریب  و  سرقت 

جبران ناپذیری به رانندگان و مردم وارد کند.
سرقت  با  اساس  این  بر  داد:  ادامه  پورتیموری 
در  خاموشی  افزایش  شاهد  جاده ای،  تجهیزات 
محورهای بزرگراهی هستیم که گاهی برطرف کردن 

آنها زمان بر است.

مدیرکل راهداری استان قم خبرداد:

بهسازی ۱۰۰ کیلومتر از جاده های برون شهری 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: درصورت همکاری 
دهیاران و بخشداران تا پایان امسال همه گلزارهای شهدای روستایی دراین 

استان بهسازی و ساماندهی می شود.
حجت الاسلام حسن هنرمند روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: در شهر 
قم نیز گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( به عنوان بزرگترین گلزار شهر در حال 
بهسازی است و گلزارهای شهدای بهشت معصومه و شیخان نیز در حال برنامه 

ریزی جهت بهسازی و ساماندهی می باشد.
وی در خصوص اعتبارات اختصاص یافته برای بهسازی گلزارهای شهدا 
اظهار داشت: اعتبارات سفر رئیس جمهور به قم جهت ساماندهی گلزارهای 
شهدای قم ۱۷میلیارد تومان است که تاکنون هفت میلیارد و ۲۵۰ میلیون 

تومان آن تخصیص یافته است.
وی گفت:  طبق مصوبات سفر رئیس جمهور به قم اگر باقیمانده اعتبارات که 
حدود ۱۰ میلیارد تومان است اختصاص یابد اعتباری بالغ بر ۳۵ میلیارد تومان 

دیگر جهت بهسازی گلزارهای شهدای این استان مورد نیاز است.
وی درادامه درخصوص گلزارهای شهدای روستایی گفت:  روستای فردو 
انقلاب اسلامی کرده، همچنین ۳ شهید گمنام  را تقدیم  بیشترین شهید 
نیز در این روستا مدفون هستند، بنای یادمان این روستا نیز در سال ۱۳۹۰ 
ساخته شده است. روستاهای راهجرد و خورآباد نیز به ترتیب با ۱۰ و ۹ شهید 
از روستاهای با بیشترین شهدای استان می باشند که یادمان گلزار شهدای 

آنها نیز ساخته شده و تحویل دهیاری روستا گردیده است.
هنرمند گفت: در بحث گلزارهای روستایی به محض تکمیل و ساماندهی، 
مطابق "ماده ۴ آیین نامه اجرایی ماده ۱۱ قانون جامع خدمات رسانی به 
ایثارگران" جهت حفظ و حراست و نگهداری طی توافق نامه ای به دهیاری 
روستاها واگذار می شود، اما در برخی از روستاها به دلیل عدم توجه به این 
موضوع، گلزارها دچار مشکلاتی شده اند که این امر اخیرا از طریق استانداری 

نیز پیگیری شده است تا بوسیله بخشداری ها به این موضوع رسیدگی شود.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم خبرداد:
بهسازی گلزارهای شهدای روستایی تا پایان سال 

مدیرکل راه آهن قم با اشاره به راه اندازی پایانه کانتینری راه آهن قم در 
محل سکوی انبارهای عمومی گمرک این استان، گفت: طرح فوق در رونق 

صادرات و واردات کالا به قم نقش مهمی خواهد داشت.
غلامحسین دباغ ترشیزی اظهارداشت: به منظور تسهیل درحمل کانتینر 
و نیز کاهش هزینه ها همچنین به جهت جذب بار، پایانه کانتینری راه آهن 
قم در محل سکو و انبارهای عمومی گمرک استان که متصل به خطوط ریلی 

ایستگاه "گار مانوری"  قم است به زودی آغاز به کار می کند.
وی گفت: در مرحله نخست و با توجه به شروع کار پایانه، تعداد کانتینرهای 
دارای بار صادره از این اداره کل ۵۰۰ کانتینر در ماه پیش بینی  شده که با مرور 

زمان با افزایش بارهای وارده و صادره، تعداد افزایش خواهد داشت.
دباغ عنوان کرد: باتوجه  به کاهش هزینه های حمل به علت عدم بازگشت 
کانتینر خالی و کاهش هزینه های "دموراژ"، افزایش تخلیه و بارگیری در زمان 

کوتاه قابل تصور است.
وی گفت:  همچنین شهرک های صنعتی مستقر در برخی شهرهای نزدیک 

به قم نیز می توانند از این ظرفیت استفاده کنند.
وی در پایان اظهار داشت:راه آهن قم درحال رایزنی با ادارات مستقر در 
شهر ساوه و منطقه ویژه صنعتی کاوه جهت احداث پایانه مشابه بوده که به 

نتایج مناسب رسیده و به زودی راه اندازی خواهد شد.

مدیرکل راه آهن قم:
پایانه کانتینری در راه آهن قم راه اندازی می شود

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مهدی علی پور با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه ۱۱۳ قم اعلام داشته که 
سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک ۲۲۷۹/۸۹/۴۹۹ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر 
الکترونیک ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۷۶۷ به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده اند . لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. /) م الف ۱۶۹۹۹(
عباس پور حسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
رونوشت: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(

----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

پلاک  ششدانگ  که  داشته  اعلام   ۱۴۰۱/۰۲/۰۸ مورخ   ۱۲۲۵۲۶ وکالت  طی  رجبی  محدثه 
ثبتی ۲۸۵۹۴ فرعی از ۲۹۱ اصلی واقع در بخش ثبتی ۵ قم که در صفحه دفتر املاک الکترونیکی 
۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۷۷ به نام مریم شجاعی مقدم ثبت و سند مالکیت به شماره ۴۶۵۴۳۱ صادر 
و تسلیم شده است سپس طی سند قطعی ۱۵۱۵۱ مورخ ۱۴۰۰/۸/۹ به مهدی مسلم زاده منتقل ونیز 
طی اسناد رهنی ۱۵۱۵۳ و ۱۵۱۵۴ مورخ ۱۴۰۰/۰۸/۰۹ دفترخانه ۸۰قم در رهن بانک صادرات نیز 
میباشد و به علت اسباب کشی ، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده است لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد. ) م الف ۱۷۰۰۰(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره(
مهدی زارع شحنه- ریاست ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 

----------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک ۴۱ فرعی از ۱۱۵۲۵ 
اصلی واقع در بخش یک ثبت قم به آدرس قم ، بلوار ۱۵ خرداد ، خیابان سعدی، کوچه ۵ ، پلاک ۴۱ 
که بنام مهدی طاهری فرزند رضا میباشد در جریان ثبت است بعلت تبصره ۳ ماده ۱۳ قانون تعیین 
تکلیف به عمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای 
کتبی نامبرده وارده به شماره ۱/۵۰۶۰۸ -۱۴۰۲/۰۸/۱۶ تحدید حدود پلاک مذکور در روز دوشنبه 
مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۰ ساعت ۸:۳۰ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به 
اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر 
در محل مذکور حضور بهم رسانند . مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد 
بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا" تبصره ماده 
مصوب ۷۳/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید . ) م الف ۱۷۰۰۱(
تاریخ انتشار: سه شنبه ۱4۰۲/۰8/۲۳
مهدی زارع شحنه
ریاست ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای جواد جندقی قمی با ارائه یکبرگ استشهاد شهودی اعلام داشته که سند مالکیت 6 دانگ پلاک 
۱ / ۵۶۸۷ اصلی بخش ۱ قم در دفتر ۱4۰۲۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۳۳۵ طبق فسخ صلح شماره ۱44٨١9 
– ۱۴۰۲/۰۲/۲۰ دفتر ٥ قم به نام جواد جندقی قمی ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل ٨6٣١٣9 
صادرو تسلیم شده سپس از طرف ایشان طی وارده ١٠42٥7١ – ۱۴۰۲/۷/۱۵ اعلام گردیده سند 
مالکیت مزبور به علت سهل انگاری و پارگی مخدوش گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.ح/) م الف ۱۷۰۰۲(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام 
مهدی زارع شحنه
رییس ثبت منطقه یک قم


